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Фестивал Недоимък Лондон 2012

300 000 руснаци имат
имоти в България
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Националната опера и балет
закрива сезона на Царевец
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52% от българите не могат
да си позволят лятна почивка
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Щангистите дали 40 допинг
проби тази година
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Киряк Цонев за днешната ни
външна политика и дипломация
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Противостоене

Лавров: Западът шантажира
Москва за Сирия

Стр. 10

Вътрешният министър Цве-
тан Цветанов видимо се подраз-
ни от позицията, която зае пре-
зидентът Росен Плевнелиев по
казуса с уволнената съдийка
Мирослава Тодорова, и рязко го
нападна вчера. “Не мога да по-
вярвам, че българският прези-
дент ще защити човек, забавил
над 50 дела. Това ако е вярно и
действително президент под-
държа такава теза, не бих го
приел за една демократична

Цветан Цветанов
нападна президента

Няколко
ÄÓÌÈ

Таня
ДЖАДЖЕВА

Пълен барбальок власт-
ва в главата на нещаст-
ната министърка на пра-
восъдието. Нещастието
струи не само от все по-
паникьосания й поглед. То
извира от всяко действие
или по-скоро от всеки
жалък опит за каквото и
да било действие.

За да угоди на Цветанов,
Ковачева, оказа се вчера,
извънредно и лично вкарала
в дневния ред на ВСС точ-
ката за уволнението на
съдийката Тодорова. Бори-
сов вресна “провокация”.
Ковачева изумя на кого да
угажда, милата тя, и поис-
ка преразглеждане. Вчера
вече само примигваше жал-
но и отклоняваше всякакъв
разговор за казуса “Тодоро-
ва”, че да бъдел “принци-
пен”. Което само по себе си
стои идиотски в комбина-
ция с трибуквието “ВСС”.

И няма как да не е не-
щастна Ковачева, понеже
се оказа между най-яките
шамари, които заплющя-
ха в мрачното гербаджий-
ско задкулисие. Цветанов
съвсем оголи зъби и обви-
нява вече Плевнелиев.
Президентът се опитва
да държи мъжко поведение
и плаши с доклада на Ев-
рокомисията.

Най-прав в цялата кар-
тинка се оказа Борис Вел-
чев, от когото всъщност
изплагиатствахме опреде-
лението “идиотски”. Всич-
ки в този цирк изглеждат,
меко казано, идиотски.

Само дето до тая иди-
отщина не се стигна про-
сто ей така, по нещастно
стечение на обстоятелст-
вата. Идиотщината си има
причина и тя се казва Цве-
танов. Да де, ама и причи-
ната си има първопричина и
всички знаем как се казва
тя. Няма начин да изсипеш
в ръцете на толкова неуко
същество, изпълнено с тол-
кова примитивна агресия и
дебелоочие и съвършено
лишено от респект към
закон и морал, толкова мно-
го власт, и да не се стигне
до съвършена идиотщина.
Овластената посредстве-
ност винаги оголва зъби. И
последствията винаги са
трагични. За нациите, кои-
то позволяват това.

държава”, заяви Цветанов. Спо-
ред него държавният глава не
бил запознат в детайли със си-
туацията. Той просто направи
едно изказване, за да влезе в
духа на говорене на всички, ко-
ито говориха преди него,
продължи с критиките си Цве-
танов. Министърът нападна и
журналистите, които отразили
протеста в защита на съдия То-
дорова с “неправилно поднесе-
на информация”. Според него

хората, излезли да я подкрепят,
са “адвокати от незнайно какви
кантори”. “Имаше и граждани,
които аз съм виждал и по други
протести”, продължи с тълкува-
нето си на гражданското недо-
волство Цветанов.

Междувременно от ДСБ обя-
виха, че Диана Ковачева е вклю-
чила като извънредна точка от
дневния ред на заседанието от
миналата седмица дисципли-
нарното уволнение на съдия

ВСС уволнил Тодорова по искане на правосъдната министърка
Тодорова. След понеделник, 9
юли, когато бил определен
дневният ред за редовното за-
седание на ВСС, министър Ко-
вачева изненадващо е включи-
ла точка, засягаща въпроса за
дисциплинарното наказание на
съдия Тодорова. Предложение-
то било лично резюмирано от
правосъдния министър на 12
юли. Същия ден на заседанието
си ВСС уволни съдия Тодорова.

Японки с факли влизат в морето по време на традиционния фестивал на плувкините ама
в град Ширама. Тази година около 50 жени, облечени като плувкини ама, изпълниха
ритуалното плуване. То е вид молитва за здравето на местните рибари и за добър улов

Идиотщина

КОРУПЦИЯТА - КОЙ Я ХРАНИ
И КОЙ МОЖЕ ДА Я СПРЕ?

Стр. 14
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ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО СЪБОТА. ЦЕНИТЕ СА С ДДС.

1 КОЛ / 50 ММ ИЛИ
2 КОЛ / 25 ММ = 10 ЛВ. 1 КОЛ / 75 ММ = 15 ЛВ.

2 КОЛ / 40 ММ  = 20 ЛВ. 2 КОЛ / 50 ММ = 25 ЛВ.

2 КОЛ / 75 ММ = 30 ЛВ. 2 КОЛ / 90 ММ = 32 ЛВ.

АДРЕСИ ЗА РЕКЛАМА
И МАЛКИ ОБЯВИ В ГР. СОФИЯ

РЕДАКЦИЯ
НА В-К ДУМА:
1784 бул. "Цариградско шосе" №113А, тел.: 02/9705 205;
9705 221, факс: 9752 604, e-mail: reklama@duma.bg
РАБОТНО ВРЕМЕ:
От понеделник до петък: 10:00 - 17:30
За обяви за следващия ден: 10:00 - 13:00

ИНФОЦЕНТЪР ДУМА:
София, 1000, ул. “Позитано” №20, тел.: 02/810 73 78,
0886 707 551, e-mail: duma_infcenter@abv.bg
РАБОТНО ВРЕМЕ:
9,00 - 16,00 ч.

12 области на стра-
ната има въведен
режим за ползване-
то на вода заради
жегите, аварии по
мрежата или зави-

о данни от прото-
колите, получени
по имейл, факс и
телефон за кмета
на Карлово д-р

абровският окръжен
съд оправда трима-
та лекари от Горна
Оряховица, обвине-

Месец след встъпването в
длъжност на новия председател на
БАН акад. Стефан Додунеков
Общото събрание на академията е
избрало вчера трима зам.-председа-
тели, предложени от него. Това са
проф. Севдалина Димитрова - музи-
ковед, проф. Светлана Куюмджиева
- физик от ядрения институт на БАН,
както и проф. Евгений Николов -

Уникална улица, наречена “Кметска гордост”, се намира в Русе. Вече никой
не я нарича с оригиналното й име “Адмирал Рождественски”, защото

повече от 30 години тя стои неасфалтирана и с огромни дупки

В 12 области на страната
има воден режим
Четири села в Неделино карат вода с магарета Всички дейности, които трябва да се извършат, за да се

подобри водоснабдителната и канализационна мрежа в
България, неминуемо ще доведат до повишаване на цената
за гражданите и фирмите. Това каза инж. Иван Иванов,
председател на Българската асоциация по водите пред
България Он Ер. Според него, ако България успее да усвои
максимално много от европейските средства, то скокът в
цената ще бъде по-поносим. От значение е и каква схема на
финансиране ще изберат отделните оператори в населените
места, тъй като при директна инвестиция, нейната възвръща-
емост ще се търси през цената на водата и това ще доведе
до рязък скок. При използване на банков заем, обаче, ще
има възможност цената да се повишава постепенно и
потребителите да я приемат по-лесно, обясни инж. Иванов.

ВОДАТА ЩЕ ПОСКЪПВА
ЗАРАДИ ПОДОБРЕНИЯТА
ВЪВ ВИК СЕКТОРА

ното развитие. Причината е в
намаленият дебит на водоиз-
точниците заради високите тем-
ператури. Само в някои случаи
нарушеното водоподаване е
заради аварии, свързани с ос-
тарялата водопроводна мрежа.
В София, Варна, Пловдив и
Плевен също отделни квартали
остават без вода, но причината
е авария или планиран ремонт
на водопроводната мрежа,
съобщиха от местните ВиК опе-
ратори.

В община Неделино около
3000 души са на воден режим,
съобщи кметът Стоян Беширов.
Чешмите са пресъхнали в об-
щинския център и няколко села.
В селата Козарка, Крайна, Ра-
евица и Учурма се кара вода
само с магарета, защото друг
транспорт не може да стигне,

каза Беширов. Той се притес-
нява, че може да тръгнат епи-
демии, защото канализацията
на града се излива в реката в
центъра на Неделино. Про-
блемът с водата там е от 30
години. В момента с наетите по
програма “Човешки ресурси”
към общината се копаят кана-
ли, които да свържат захранва-
нето от местни водоизточници
към два водоема с капацитет
общо 720 кубика вода, постро-
ени преди 10 години, които
обаче стоят неизползваеми. До
десетина дни се надяваме да
бъдат пуснати, но и с тях про-
блема с водата няма да се
реши, смята кметът.

Няколко хиляди жители на
10 малки и по-големи селища в
Плевенска област са на воден
режим от седмици. През тази

седмица се очаква още райони
в областта да въведат режим
на водоподаването.  Най-зле са
450 жители на село Стежеро-
во, което е разделено на три
района като във всеки от тях
има вода за по едно деноно-
щие, а в следващите 48 часа
няма.

Десетки села в Хасковска

област и в  Симеоновград пък
не могат да ползват водата за
пиене от чешмите заради зави-
шеното съдържание на манган
в нея. Последният пример е от
хасковското село Николово,
където водата беше забранена
за пиене и готвене в петък.
Манганът е 2000 микрограма
на литър при норма от 50.

Снимка БГНЕССЪДЪТ ОПРАВДА ЛЕКАРИТЕ
ОТ ГОРНА ОРЯХОВИЦА

отделение в МБАЛ “Св.
Иван Рилски” Горна Оря-
ховица.

Съдът отхвърли предя-
вения граждански иск от
родителите на детето за
сумата от 300 000 лв. не-
имуществени вреди като
неоснователен и недока-
зан. В хода на делото
бяха изслушани една
тройна и две петорни
съдебномедицински екс-
пертизи. По случая се
произнесоха и 10 вещи
лица. “Ние не сме лекари
и затова ползвахме зна-
нията на най-добрите ле-
кари в страната и ако по
това дело има нещо, кое-
то вие знаете, че е тряб-
вало да направите, щото
бебето да оцелее, това го
знае всеки от вас, подсъ-
димите, и ако имате ня-
каква грешка, тя може да

тежи само на вашата
съвест. Няма  обаче дока-
зателства по делото за
това, вие да сте изпълня-
вали немарливо своята
работа и да следва да
носите наказателна отго-
ворност”, каза при произ-
насяне на присъдата
съдия Благовеста Костова.

ДУМА припомня, че
вътрешният министър
Цветан Цветанов застана
зад обвинението, че три-
мата са причинили смърт-
та на бебето на 17-годиш-
ната ученичка Боряна. В
подкрепа на тази теза
Цветанов изчете в пар-
ламента стенограми от
подслушваните разгово-
ри на лекарите. Впослед-
ствие назначената пе-
торна експертиза устано-
ви, че плодът е бил
мъртвороден.

Емил Кабаиванов ще
води занапред сините
Веселка ВЕНКОВА са на базата на офици-

алните протоколи, които
още на са пристигнали
на “Раковски” 134.

Народният предста-
вител от Синята коали-
ция д-р Ваньо Шарков е
получил доверието на
3652 избиратели (48,1%)
при малко над 85 на сто
избирателна активност, с
процент повече от
първия тур на изборите
за нов председател на
СДС. В неделя са гласу-
вали общо 7593 души
при имащи право на глас

9000 отчетени членове.
Вотът стана неизбе-

жен, след като предиш-
ния председател на си-
ните Мартин Димитров
подаде оставка, продик-
тувана от решението на
Националния съвет на
СДС да разтури Синята
коалиция. За и.д. беше
посочен Борис Марков,
противник на коалиция с
ДСБ и радетел за “по-
тесни връзки” с ГЕРБ,
който подготви и прове-
де изборите за предсе-
дател.

Избраха трима зам.-председатели на БАН
специалист по компютърна вирусо-
логия, който и в досегашния ръко-
воден екип на академията бе заме-
стник-председател.
Мандатът на действащия Управите-
лен съвет на БАН изтича през
есента, поради това тогава в Общо-
то събрание ще бъде направен
избор за членове на новия УС,
съобщиха от академията.

П
Емил Кабаиванов са
гласували 3941 седеса-
ри. Той печели вътреш-
нопартийния избор с
51,9%, съобщи за ДУМА
председателят на Наци-
оналната комисия за
вътрешни избори в СДС
Любен Петров с уточне-
нието, че резултатите не

Г
ни в причиняване на
смърт на новородено мом-
ченце поради немарливо
изпълнение на правно
регламентирана дейност
вчера. Акушер-гинеколо-
зите д-р Димитър Соти-
ров, д-р Стефан Лазаров
и неонатологът д-р  Катя
Гецова бяха признати за
невинни по предявено об-
винение, че на 1 юли 2009
година, в гр. Горна Оряхо-
вица, при условията на
независимо съпричинява-
не между тримата, при
упражняване на медицин-
ска професия, нарушили
разпоредби от Правилни-
ка за устройството, дей-
ността и вътрешния ред на
акушеро-гинекологичното

В
шено съдържание на опасни
метали. Това показват данните
на министерствата на регио-
налното развитие и на околна-
та среда, както и на местните
ВиК-та.

Режим на водата има в гра-
дове и села на областите Ве-
лико Търново, Враца, Добрич,
Ловеч, Монтана, Пловдив, Раз-
град, София-област, Перник,
Търговище, Кюстендил и Габро-
во. Засегнати са 21 общини. В
40 села и високи зони на някои
градове има нарушено водопо-
даване, се казва в отговора на
Министерството на регионал-
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Цитат на деняЦитат на деня

- Æèâà ëè å òåìåíóæêàòà,
ãîñïîäèí Êîñòîâ?
- Îíàçè íå! Òå íå æèâåÿò òîëêîâà
äúëãî. Íî èìàìå äðóãè ìëàäè
òåìåíóæêè, íàâñÿêúäå â äâîðà‘ Иван Костов меланхолично за теменужките в интервю в туитър

ВСС се заинати за уволнението
на Мирослава Тодорова

леновете на Висшия съдебен
съвет настояха вчера, че ре-
шението им за дисциплинар-
ното уволнение на съдия Ми-
рослава Тодорова е правилно.

Цветан Цветанов видимо се
подразни от позицията, която
зае президентът Росен
Плевнелиев по казуса с
уволнената съдийка Миросла-
ва Тодорова и си позволи
публично да го разкритикува
за изразеното мнение.
“Не мога да повярвам, че
българският президент ще
защити човек, забавил над
50 дела. Това ако е вярно и
действително президент
поддържа такава теза, не
бих го приел за една демо-

Висши представители на съдебната система признаха пренатовареността за основен проблем
разгледа решението си за уволнение на
Тодорова в светлината на дисциплинар-
ната практика, за да стане ясно дали тя
е последователна. “В момента работни
групи работят във връзка със законода-
телни промени за облекчаване на нато-
вареността на съдиите. Можем да съдей-
стваме за набелязване на конкретни мер-
ки. Експерти от Съвета на Европа ще ни
съдействат да изработим ясна методика
за оценка на натовареността”, обеща
министърката. Според нея основният не-
достатък при тази оценка бил, че се
стъпва повече на количествения крите-
рий, отколкото на качествения и на те-
жестта на делата. Ковачева призова уча-
стниците в дискусията да се абстрахират
от конкретния казус и да не разкриват
факти и обстоятелства, тъй като по закон
това не е редно. Това накара главния
прокурор Борис Велчев да определи
дискусията като обречена. “Всички знаем
за какво сме се събрали, но не можем да
кажем. Ще изглеждаме също толкова
идиотски, когато на излизане ни прича-
кат камерите”, коментира той.

Членовете на ВСС отказаха да пре-
разгледат решението си. “Съдиите имат
по 300 дела, съдия Тодорова не е имала
никога повече от 260 дела на година.
Всичко опира до организация на работа-
та”, заяви Иван Колев и обвини Тодорова,
че не си е вършила преките задължения.
В света нямало случай магистрат близо 5
г. да не си е написал мотивите по едно
дело и с това да даде възможност да бъде
избегната наказателна отговорност за
тежко престъпление от извършителя. Ко-
лев бе категоричен, че ВСС няма как да
преразгледа решението си.

редели дискусията за натовареността на
съда като ненавременна предвид изтича-
нето на мандата на настоящия ВСС. “Под-
ценихме темата и тя недостатъчно сис-

темно беше поставяна. Ние не знаем
каква е истинската картина на натоваре-
ността на съдиите”, призна той.

Диана Ковачева настоя ВСС да пре-

ЦВЕТАН ЦВЕТАНОВ НАПАДНА ПРЕЗИДЕНТА
кратична държава”, заяви
Цветанов. Министърът все
пак опита да замаже крити-
ката си, като добави, че най-
вероятно Плевнелиев не бил
запознат в детайли със
ситуацията. Той просто
направи едно изказване, за
да влезе в духа на говорене
на всички, които говориха
преди него, продължи с
критиките си към държав-
ния глава Цветанов.
След това министърът напад-
на и журналистите, които

отразили протеста в защита
на съдия Тодорова с “непра-
вилно поднесена информа-
ция”. Според него хората,
излезли да я подкрепят, са
“адвокати от незнайно какви
кантори”. “Имаше и гражда-
ни, които аз съм виждал и по
други протести. Те са като
дежурни”, продължи с тълку-
ването си на гражданското
недоволство министърът.
След като смъмри президента
и протестиращите, Цветанов
се впусна да защитава ВСС.

Според него всеки трябвало
да се съобразява с взетите
от съвета решения, тъй като
той бил независима съдебна
институция. “Вярвам, че има
честни съдии и прокурори, но
те са принудени да мълчат.
Ако имаме принципите, които
да се спазват от всички,
съдебната система ще бъде
отлична”, анализира вътреш-
ният министър.
Росен Плевнелиев реагира от
Добрич и заяви, че
продължава да смята реше-

нието на ВСС за необектив-
но. Той не остана длъжен на
Цветанов и припомни спора,
който министърът има с
Тодоровау и който стана
причина за излизането на
съдията под светлината на
прожекторите. “Подхожда се
несистемно, а по-скоро
индививудално срещу няко-
го, който, освен че има силна
гражданска позиция, но и
води дела срещу вътрешния
министър”, отвърна на удара
президентът.

Българският хелзинкски комитет възобнови
искането си членовете на ВСС незабавно да
подадат оставки и да бъде нормативно рефор-
миран моделът на този сринал се орган.
Миналата година над 1000 граждани се вклю-
чиха в онлайн кампанията на БХК “Сбогом,
ВСС” с директно подадени искания съветът да
се саморазпусне. Тогава ВСС, с типичното си
дебелоочие, отказа да поеме отговорността си
и да напусне, припомнят от сдружението.
Година по-късно безчинствата на този орган -
скандалните назначения на председатели на
съдилища, близки до вицепремиера Цветанов,
за да е под контрол правораздаването, не
само продължават, но ескалираха в невижда-
на пряка агресия срещу независимостта на
съда и така срещу гражданството ни с опита
за обезглавяване на реформаторската общ-
ност вътре в съдебната система, докато тя
прави избори за новия ВСС. С решението си
да уволни председателката на Съюза на
съдиите ВСС нагледно показа, че е маша на
правителството, което с цената на всичко пази
статуквото, пишат от БХК. След първия в
българската история публичен съдийски
протест време е цялото активно общество да
се включи в искането за оставка на ВСС.
Потребността да се освободим от този болес-
тотворен орган и неговия вътрешно нездрав
институционален модел е епохална, призовава
гражданите към действие БХК.

ившият правосъден
министър Миглена
Тачева определи
като смешно реше-

Хората на Иван Костов поиска-
ха да отпадне политическата пар-
ламентарна квота при избирането
на новия Висш съдебен съвет. Няма
да участваме в избора на нови
членове на ВСС при сегашните
условия, които очевидно произвеж-
дат корупция и зависимости, заяви
зам.-председателят на ДСБ Радан
Кънев. “Който участва в този поли-
тически процес в НС, ще трябва да
носи пълната отговорност за след-

БХК поиска оставки Миглена Тачева:

ние и за други съдии, ко-
ито имат забавени дела.
Сега звучи просто смеш-
но, повтори Тачева.

“Ясно е кой има инте-
рес Мирослава Тодорова
да бъде наказана. Не
може един министър, кой-
то и да е министър, без да
познава фактите, да изли-

за и да говори в публично-
то пространство какви ре-
шения е взел един съдия”,
категорична бе бившата
министърка. Тя добави, че
този ВСС не работи в ус-
луга на съдебната власт.

Бих приветствала ре-
шение на ВСС, дори с
край уволнение на кон-

кретен съдия, ако делото
с изтеклата погасителна
давност беше разглежда-
но изцяло и беше казано
- абсолютната давност е
10 години, съдията е на-
правил това и това, по
веригата, които са били,
всички с един аршин на-
казани, добави Тачева.

ДСБ против политическата квота в съвета
Веселка ВЕНКОВА ващите кризи и проблеми в съдеб-

ната власт, които при сегашния
модел са неизбежни”, посочи той.

Членовете на ВСС да се изби-
рат само от съдебната власт, и то
при пряк вот, 12 души, колкото е
съставът на Конституционния съд,
са напълно достатъчни, за да
изпълняват фунциите и задачите
на Висшия съдебен съвет, уточни
идеята на десницата зам.-пред-
седателката на НС Екатерина
Михайлова. ДСБ предлагат да се
намали и мандатът на ВСС от 5

на 3 години.
Тъй като предложенията на ДСБ

са свързани с промяна в Конститу-
цията, десните решили да използ-
ват момента на гражданска чувае-
мост, за да предложат консултации
между политическите сили в НС.
Без промяна на Конституцията мо-
гат да бъдат направени поне две
неща - ВСС да престане да е по-
стоянно действащ орган, а члено-
вете му да са при работата си като
магистрати, за да не се откъсват от
реалността, посочи Михайлова.

Решението е смешноРешението е смешноРешението е смешноРешението е смешноРешението е смешно

Б
нието на ВСС да уволни
дисциплинарно Миросла-
ва Тодорова. Тачева ко-
ментира, че би адмирира-
ла подобно решение, ако
е имало подобно наказа-

Ч
ДУМА припомня, че наказанието на шеф-
ката на Съюза на съдиите в България пре-
дизвика безпрецедентна защита от граж-
дани, съдийски протест и намеса на
изпълнителната власт по казуса. На извъ-
нредно заседание, свикано, за да обсъди
“дисциплинарната практика за наказания
на магистрати”, ВСС отчете, че уволнени-
ето на Тодорова не може да бъде проме-
нено. Членовете на съвета подчертаха,
че решението им не може да бъде про-
меняно, но може да се обжалва пред
Върховния административен съд, който
може да го потвърди или отхвърли.

“Вярвам в българския съд, че ще той
ще вземе правилно решение на следва-
щите инстанции относно съдия Миросла-
ва Тодорова. Ще бъде жалко, ако някой
се наказва, защото се казва по опреде-
лен начин, както ще бъде жалко, ако
някой се оправдава, защото се казва по
определен начин. Решенията трябва да
бъдат на базата на фактите”, коментира
председателят на ВКС Лазар Груев. Той
призна, че свръхнатовареността е един
от основните проблеми на съдебната
система. По думите му съдиите работят и
през ваканциите, и в празничните дни.
Ситуацията с натовареността е ненормал-
на, добави Груев. Той изтъкна, че въпре-
ки повишаването на броя на делата като
цяло за последната година и половина
броят на делата, приключили в срок, се е
повишил до 30%.

Главният прокурор Борис Велчев оп-

Правосъдната министърка посрещна рождения си ден
на извънредното заседание на ВСС

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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кратки

Военноинвалиди
останаха без лекарства

В
оенноинвалиди не
могат да получат
полагащите им се
безплатни лекарст-
ва за юли. Само за

Около 600 души в Пловдив чакат медикаменти
заради промяна в процедурата за заплащане

Пловдив техният брой е око-
ло 600, а за страната
надхвърля 2000.

Причината за закъснени-
ето е промяна в законодател-
ството, която засяга процеду-
рата за купуване и заплаща-
не на лекарствата. Това обяс-
ни директорът на дирекция
“Социално подпомагане” в

Пловдив Надя Танева. От 1
юли плащането е прехвърле-
но от общините към социал-
ните служби, но наредбата
за това все още не е обна-
родвана в “Държавен вест-
ник”. Поради това нямаме
указания как точно ще се
осъществява даването на ле-
карствата, допълни Танева.

В проектонаредбата е за-
ложено хората сами да заку-
пуват необходимите им ме-
дикаменти и парите да им се
връщат от социалните служ-

би след представяне на фак-
тура. Вероятно всички плаща-
ния ще се извършват в сгра-
дата на бул. “Руски” 13. Тане-
ва призова хората към търпе-
ние и подчерта, че средства-
та, които се полагат за юли,
няма да бъдат загубени, а ще
се получат със задна дата.

Надя Танева обеща
тепърва да организира спе-
циална пресконференция, за
да изясни правилата на но-
вата процедура, но само
след като тя бъде обнарод-

вана. Целта на промяната на
нормативния документ била
да се изчистят “мъртвите
души” от списъците, да се ак-
туализира информацията в
тях и да се затегне контролът
над раздаването на лекарст-
ва.

Социалният министър
Тотю Младенов е имал сре-
ща на национално ниво с
представителите на органи-
зациите на военноинвалиди-
те и е разяснил промяната
пред тях.

Дори жарките юлски температури не попречиха на възрастните жени да излязат
на улицата в опит да припечелят някой допълнителен лев към пенсията си

СГС ОСЪДИ СЪДИЙКА
НА 3 ГОДИНИ
УСЛОВНО ЗАРАДИ
ПОДКУП

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

офийският градски съд осъди
вчера бившата съдийка Анелия
Цветкова на 3-годишна условна
присъда с 5 години изпитателен

С
срок и глоба в размер на 10 хил. лв.
Делото срещу Цветкова бе заради по-
лучаване на подкуп в размер на 10
хил. лв. за злоупотреба със служебно
положение. Присъдата ще може да
бъде обжалвана в 14-дневен срок
пред Софийския апелативен съд.

СГС оправда Цветкова по друго
дело, според което тя е взела 30 000
лв. подкуп. След произнасянето на
присъдата бившата съдийка отказа
коментар.

ДУМА припомня, че на 17 юли
2008 г. тогавашният председател на
Административния съд във Варна Ане-
лия Цветкова беше задържана с 10
хил. лв. в чантата във варненския ре-
сторант “Лавера”. Парите били даде-
ни на Цветкова от бизнесмена Сте-
фан Стефанов. По информация на про-
куратурата в дома й били открити още
150 хил. лв. и около 400 грама злато.
Още същия ден срещу Цветкова бяха
повдигнати обвинения за корупция.
Три дни по-късно съдийката беше ос-
вободена от следствения арест в Со-
фия срещу гаранция от 20 000 лв.
След излизането си на свобода тя по-
даде оставка като председател на
Административния съд във Варна.

дин златен, два
сребърни и два
бронзови меда-
ла и една почет-

НАШИ МЛАДИ МАТЕМАТИЦИ
ПАК С МЕДАЛИ ОТ ОЛИМПИАДА

Психолог и психиатър ще бъдат вкарани
в килията на шофьора Георги Енев, обрал
инкасо автомобила, за да се опитат да го
накарат да признае къде е скрил открадна-
тите милиони. Той е настанен в следствения
арест в Пловдив, където е заключен с по-
стоянна мярка за неотклонение “задържане
под стража”.

Заради мълчанието на Енев по разслед-
ването ще му бъдат назначени съдебно-пси-
хологична и съдебно-психиатрична експер-
тиза. Първата трябва да даде представа за
личността му и да се изготви психологичес-
ки профил на извършителя. При психологич-
ната експертиза ще бъде тестван и за инте-
лигентност. На базата на тези резултати раз-
следващите ще преценят доколко да вярват
на обвиняемия, ако той проговори.

“Не съм се опитвал да го накарам да каже
къде са парите. Единствено му казах, че ако
се е предал с цел да възстанови парите, то
връщането им по закон дава възможност за
една много по-лека квалификация, която е
по-благоприятна за него”, заяви Георги Кут-
рянски, адвокат на Енев.

ДУМА припомня, че Георги Енев изчезна
след обир на 1,5 млн. лв. от управлявания от
него инкасов автомобил, превозващ пари на
няколко банки, и беше обявен за издирване.
Според разпространената информация два-
ма свидетели видели как Енев прехвърля
торбите с парите от инкасо автомобила в
личния си “Опел Кадет” на ул. “Петрова нива”
в Пловдив. Охранителят се преоблякъл на
място и веднага избягал с колата си. На 5
юли Енев сам се предаде.

СПЕЦИАЛИСТИ ЩЕ
УБЕЖДАВАТ ГЕОРГИ
ЕНЕВ ДА КАЖЕ КЪДЕ
СА МИЛИОНИТЕ Е

на грамота спечели
българският учениче-
ски отбор на 53-та
международна олим-
пиада по математика,
която се състоя в ар-
жентинския град Мар
дел Плата.

Българският отбор
е заел на олимпиада-
та 19, 20 и 21 място
заедно с отборите на
Бразилия и на Украй-

на. Сред представите-
лите на Европа наши-
те ученици са на тре-
то място. В олимпиа-
дата са участвали 548
състезатели от 100
страни.

Богдан Станков от
Софийската матема-
тическа гимназия е
завоювал златен ме-
дал и е станал 17-и в
света. Рафаел Рафаи-
лов, отново от СМГ, и
Тодор М. Марков от
Природоматематиче-
ската гимназия в Бур-

гас, са със сребърни
медали. Виктор Ра-
дивчев от Математи-
ческата гимназия във
Варна и Тодор С. Мар-
ков са спечелили
бронзови медали.
Ивайло Хартарски от
СМГ е с почетна гра-
мота.

Ръководители на
отбора са професори-
те Николай Николов и
Петър Бойваленков от
Института по матема-
тика и информатика
при БАН.

Почина Стефан Ноев - последният дирек-
тор на Дома-паметник на връх Бузлуджа. По-
гребението ще бъде днес в Казанлък. Роден
е на 2.09.1940 г. в семейството на Димо Ива-
нов Ноев и Дойка Иванова Ноева. Ноев има
две деца. Завършва средно образование в
ТМТ “Цв. Радойнов”. Висшето си изучава в
СУ “Климент Охридски”, специалност исто-
рия и философия. Работи като монтьор в МК
“Фридрих Енгелс”, където в началото на 70-
те години се завръща като зам.-директор.

От 1976 г. до национализацията на Дома-
паметник на връх “Бузлуджа” е негов дирек-
тор. След демократичните промени работи
като преподавател в СОУ “Екзарх Антим I” ,
където се пенсионира.

ПОЧИНА ПОСЛЕДНИЯТ ДИРЕКТОР
НА ПАМЕТНИКА „БУЗЛУДЖА”

Билетите от
кондуктор -
на по-високи цени

БДЖ въвежда нов подход при
издаването на билети във влако-
вете, съобщиха от пресцентъра
на компанията. Клиентите на на-
ционалния железопътен превоз-
вач, които пътуват от необслуж-
вани гари и спирки, могат да за-
купуват билети по редовни цени
за всички категории влакове
единствено от влаковия билетен
касиер или от началника на влака
в първия вагон от композициите.
Кондукторите ще издават биле-
ти само в останалите вагони на
влаковете, като тези билети са
на по-висока цена от редовната.
Целта на въведената промяна в
условията за издаване на билети
във влаковете е да бъдат огра-
ничени пътуванията без билет.
Ръководството на БДЖ изразява
своята категорична позиция, че
няма да прави компромиси с не-
изпълнението на новите условия
и ще извършва непрекъснати
внезапни проверки за редовност-
та на пътниците във влаковете,
се казва в съобщението.

Пиян турист излъга,
за да прикрие
катастрофа

Пиян англичанин излъга, че е
бит и ограбен, за да прикрие
катастрофа край Несебър. На
униформените 38-годишният
англичанин В.Б. от Белфаст
обяснил, че е бил нападнат, бит
и напръскан със спрей от непо-
знат мъж, който отнел проти-
возаконно автомобила му. Око-
ло 9 часа в неделя колата е
намерена опожарена в района
на Несебър. Констатирано е, че
чужденецът е катастрофирал и
за да прикрие инцидента, излъ-
гал полицейските служители.

Задържаха четирима
при монтиране на
скимиращо
устройство

Четирима души са задържа-
ни при монтиране на скимира-
що устройство на банкомат в
Поморие. В резултат на полу-
чен сигнал в неделя служители
на реда са хванали на място
двама мъже от Благоевград. В
един от задържаните, 24-го-
дишния Ц.К., е открита пласт-
масова пластина с неправилна
форма, с вградени в нея елек-
тронни елементи и микрокаме-
ра. Други двама от приятелско-
то обкръжение на благоевград-
чаните са били забелязани в
близост до офиса на банката и
малко по-късно задържани.

Мъж с опасност
за живота след
падане от товарен
автомобил

23-годишен мъж е с опасност
за живота след падане от то-
варен автомобил в Плевенско.
Сигналът за инцидента бил
подаден в неделя около 11.50
часа. Съобщено било, че край с.
Брегаре, в посока с. Крушовене,
при движение с несъобразена
скорост от товароносеща
част на товарен автомобил
“Мицубиши”, управляван от 49-
годишен мъж, на платното за
движение изпаднал мъжът. Той
е с черепномозъчна травма и
разкъсно контузни рани в об-
ластта на главата.
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ÑÊÐÚÁÍÀ ÂÅÑÒ

С голяма болка съобщаваме, че
на 15 юли 2012 г. ни напусна завинаги

нашият скъп съпруг, баща и дядо

От семейството

12.08.1926 г. - 15.07.2012 г.

генерал-лейтенант
доц. д-р
ЯКО

ЙОСИФОВ
МОЛХОВ

Поклонението ще се състои на 17 юли 2012 г.
/вторник/ от 12,00 часа в ритуалната зала на Цен-
тралните софийски гробища.

Винаги ще носим жив в сърцата
си спомена за теб

и обичта, с която ни даряваше!
Поклон пред светлата ти памет!

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

вропейският парламент започ-
ва реабилитация на кирили-
цата, след като Ивайло Кал-
фин сигнализира председате-
ля му Мартин Шулц за нерав-

индикатите искат спеш-
на среща с министър-
председателя Бойко
Борисов заради прова-

Дори и уличните полицаи имат проблем с бездомните кучета

СИНДИКАТИТЕ ИСКАТ
СРЕЩА С ПРЕМИЕРА
ЗА ЗАПЛАТИТЕ В
ЗДРАВЕОПАЗВАНЕТО

С
ла на подписването на колек-
тивния трудов договор в сек-
тор здравеопазване. Дого-
ворът трябваше да определи
по-високи начални заплати на
медиците. Решението за иска-
ната среща е взето на разго-
вор между федерациите по
здравеопазване на КТ “Под-
крепа” и КНСБ, съобщи д-р
Иван Кокалов.

Те недоумяват от липсата
на реакция от страна на ми-
нистърката на здравеопазва-
нето, която е заявила желание
да домакинства и да про-
дължат преговорите.

Притеснени сме от факта,
че липсва договор, и понеже
знаем как се процедира от го-
ляма част от работодателите,
се притесняваме за доходите
на хората, работещи в здраве-
опазването, заявяват още
синдикатите.

В позиция на БСК във
връзка с преговорите за нов

колективен трудов договор се
казва, че е икономически не-
обосновано искането за уве-
личение на заплати при нали-
чие на такова високо ниво на
задлъжнялост на болниците.

Административното уве-
личение на възнаграждени-
ята, без отчитане на реални-
те възможности, допълнител-
но ще влоши финансовото
състояние на затъналите в
дългове болници в качество-
то им на търговски дружест-
ва, алармират от Стопанска-
та камара. Затова те предла-
гат индексирането на начал-
ните основни заплати и
допълнителните възнаграж-
дения да се осъществи на
два етапа - през 2012 г. за
лекари, медицински сестри
и друг персонал на лечебни
заведения, които имат фи-
нансова възможност и нямат
просрочени задължения.

Вторият етап да е през
2013 г. за всички останали
лечебни заведения, в случай
че се осигурят средства за
това по линия на финансовите
им програми за 2013 г.

ЕП ще пише на кирилица в
текстовете на български

ПОМОРИЕ ПРИВЛИЧА ТУРИСТИ
ОТ ОМАН С БАЛНЕОТУРИЗЪМ

Е

оморие има потен-
циал да привлича
туристи от Оман със
своя балнеотуризъм.

Администрацията на парламента проверява
какви технически промени трябва да се направят

ностойното използване на официалната
българска азбука.

На 24 май лидерът на българските
социалисти в Европейския парламент
изпрати писмо до Шулц, в което го ин-
формира, че собствените имена на де-
путатите и названията на различни про-

грами и инициативи се изписват само
на латиница в текстовете на български.
Калфин настоя имената да се транскри-
бират на кирилица, за да могат българ-
ските граждани по-лесно да разбират
информацията за работата на парла-
мента.

В отговора си до Ивайло Калфин
председателят на Европейския парла-
мент изцяло подкрепя предложението
да се промени практиката за използва-
не на латинската азбука в небългарски

имена. Чуждестранните собствени име-
на, включително тези на небългарските
членове на Европейския парламент,
могат да бъдат изписвани на български,
като се следват правилата, установени
от Института за български език и
Българската академия на науките.

Мартин Шулц добавя, че админист-
рацията на парламента вече проверява
какви технически промени трябва да се
направят, за да може всички имена в
базата данни на Европейския парла-
мент да бъдат изписвани на кирилица
възможно най-скоро. Председателят на
парламента пояснява, че това вероятно
ще отнеме известно време, тъй като е

свързано с намиране на техническо
решение за изключително сложната
интернет система на институцията и ще
наложи съгласуване между различни
служби. Шулц се ангажира да информи-
ра Калфин как напредва изписването
на собствените имена.

От своя страна Калфин благодари на
председателя на Европейския парла-
мент. Ще продължавам да следя как
върви работата. Надявам се, че българи-
те ще можем възможно най-скоро да се
поздравим, че нашата азбука се ползва
с цялото уважение и се използва пълно-
ценно в работата на Европейския парла-
мент, заяви българският евродепутат.

Красимир КРЪСТЬОВСКИ

П
на кмета. Махруки, който е
на почивка в крайморския
град, обеща да промотира
Поморие като туристичес-
ки и рехабилитационен
център пред жителите на
Оман, защото вярва в раз-
витието на града и ще
съдейства за намирането
на инвеститори, които да
освежат града и да допри-
несат за привличането на

повече туристи. Важно за
развитието на туризма е и
нивото на обслужване, и
първата най-важна стъпка
за добрата съвместна ра-
бота е доверието, подчер-
та  Али ал Махруки. На
срещата присъства и жур-
налист, който ще предста-
ви Поморие в кувейтски
вестник с репортаж и мно-
го снимки.

яма никакъв инте-
рес към професио-
налните училища,
призна началникът

Това заяви представителят
на Султаната на Оман Али
ал Махруки, който се срещ-
на с кмета на Поморие
Иван Алексиев. Срещата с
високия гост бе по покана

ПРОФЕСИОНАЛНИТЕ ГИМНАЗИИ
В ДОБРИЧ ЗАГИВАТ

Дана РУСЕВА ка. Това са професионал-
ните гимназии по строи-
телство и архитектура, по
механотехника и елект-
ротехника, по аграрно
стопанство, по ветери-
нарна медицина. На фона
на тези резултати чети-
рите паралелки във Фи-
н а н с о в о - с т о п а н с к а т а
гимназия и двете в гим-
назията по туризъм са

добре като резултат, до-
бави Петров. Той изрази
учудването си защо, след
като бизнесът толкова
иска да се развиват про-
фесионалните гимназии,
родителите отбягват да
записват децата си в та-
кива училища. В същото
време обаче няма про-
блеми с числеността на
паралелките в региона.

Н

600 хиляди лева ще бъде финансирана реконст-
рукцията на 36 детски площадки в осем столич-
ни района. Предложението беше одобрено от
съветниците от комисията по образование и
култура. Ще се обсъди и поставянето на видео-
наблюдение при ремонтираните детски площад-
ки, обеща заместник-кметът Тодор Чобанов.

Според направения анализ нужда от подмя-
на имат 1425 детски съоръжения в столицата.
Специализираният общински приватизационен
фонд ще финансира и изграждането на нови
сгради към пет детски градини в районите “Сре-
дец”, “Красно село”, “Лозенец”, “Витоша” и “Кре-
миковци”.

Общинските съветници приеха предложе-
нието да се разшири използването на графич-
ното изображение на герба на София, което
досега беше позволено само върху официал-
на кореспонденция на общината. Гербът вече
ще може да се поставя върху униформи и об-
лекла и върху автомобили, използвани от Сто-
личната община. Глобата за неправомерното
му използване е 5000 лева.

на Регионалния инспек-
торат по образование в
Добрич Петър Петров. В
някои училища няма за-
писан нито един ученик
или по 2 до 5 в паралел-

ГРАЖДАНСКО ДВИЖЕНИЕ С
ПОДПИСКА СРЕЩУ НОВАТА
„СИНЯ ЗОНА” В СОФИЯ

От Гражданското движение “ДНЕС” започ-
ват подписка за отмяна на Наредбата
за организация на движението в София,
с която се въвеждат нови такси и усло-

вия за паркиране в центъра на града. Според
организацията наредбата стоварва проблемите
на града върху обикновените хора, без да
решава проблема с паркирането, и не е съобра-
зена с покупателната способност. Общината
трябва да организира бърз и чист градски
транспорт, включително и метро, във всички
посоки на града, смятат от “ДНЕС”. Те предла-
гат на общината да се изградят обществени
паркинги на достъпна цена, да се осигури
правилно организиран трафик, включително
чрез включване на електронна трафик система,
както и да се освободят паркингите от него-
дните за управление автомобили.  На 4 юни
от движението са внесли иск в административ-
ния съд за отмяна на Наредбата за организа-
ция на движението в Столичната община. Те
настояват СОС да замрази влизането на наред-
бата в сила до произнасянето на съда. От
гражданското движение се присъединяват и
към искането за референдум за прекратяване
на концесията на “Софийска вода”.

600 000 лева за ремонт
на 36 детски площадки
в столицата

С
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52% от българите не могат да
си позволят да отидат на почив-
ка това лято. Това сочи нацио-
нално представително проучва-
не на Националния център за
изучаване на общественото мне-
ние (НЦИОМ), огласено вчера. То
е направено между 27 юни и 3
юли сред 1000 души.

Повечето от хората, които ще
се лишат от ваканция, са над 60-
годишни, жители на малките
градове и селата, с основно и
по-ниско образование, както и
хората с по-нисък от средния
жизнен стандарт. Това са соци-
ално-демографските групи, кои-
то от години не могат да си поз-
волят летен отдих.

Според проучването се уве-
личава процентът на българите,
които ще почиват това лято -
48%, като така се приближава-
ме до предкризисната 2007 го-
дина. Броят на почиващите е
нараснал четири пъти в сравне-
ние с 1993 г., когато възможност
за лятно пътуване са имали едва
11% от населението.

На въпрос каква сума биха
отделили за своята лятна почив-
ка през 2012 г., участниците в
проучването най-често посочват,
че ще похарчат между 200 и 500
лева - 21% от анкетираните. До
1000 лева могат да отделят 11%,
а повече от 1000 лева - 4%. 12%
могат да си позволят почивка
под 200 лева.

Като цяло няма съществени
разлики в сумите, които хората

52% от българите не могат
да си позволят лятна почивка

Младежите са по-непретен-
циозни към битовите условия и
могат да си позволят туристиче-
ски услуги на по-ниска цена. Ос-
вен това част от тях разчитат и
на финансовата подкрепа от ро-
дителите си.

Високообразованите българи
са друга активно почиваща гру-
па от населението. За последна-
та една година с 4% нараства
делът на висшистите, които
възнамеряват да почиват през
лятото - от 62% през 2011 г. на
66% през 2012 г..

С 8% повече българи със
стандарт на живот над средния
за страната ще почиват в срав-
нение с 2011 г. Също с 8% се
увеличава и делът на хората със
среден жизнен стандарт, които
ще си позволят ваканция - от 48%
през 2011 г. на 56% през 2012 г.

Жителите на столицата и на
големите градове почиват по-
често в сравнение с жителите на
по-малките населени места, сочи
проучването. Летен отдих ще си
позволят 73 на сто от столичани
- с 6% повече, отколкото през
миналата година, и 63 на сто от
живеещите в градовете - област-
ни центрове - с 9 на сто повече,
отколкото през миналата годи-
на. Най-голям дял от анкетира-
ните - 24 на сто, предпочитат да
почиват на море, 11% - на пла-
нина, на село - 6%, а на вила -
5 на сто. Още не са решили къде
да почиват 7%, а 2% вече са
ходили на почивка.

ще отделят за своята почивка в
сравнение с миналата година.

С увеличаването на възраст-
та намаляват и възможностите на

хората да си позволят летен от-
дих, сочи още проучването.
Българите на възраст до 29 годи-
ни са най-малко склонни да се

лишат от почивка през лятото -
77% от тях ще си позволят летен
отдих. Това е с 10% повече, от-
колкото през миналата година.

100 процента ще има увеличение на це-
ната на хляба и на закуските. Това коментира
председателят на Регионалния съюз на хлебарите
и сладкарите в Добричка област Тошко Няголов. Про-
цесът ще започне от края на юли - добави той.

От миналата седмица цената на брашното се е увеличила в
Добричка област. Един тон за масов хляб вече се търгува за 740-750 лв.
Цената на специалните брашна е 1100 лв. за тон. При първия вид брашно увеличението
е с 50 лв., при специалните - с около 20-25 лв. От края на миналата седмица някои
производители на хляб в областта са повишили цената му, но това все още не е масово,
заяви Няголов. Той допълни, че най-вероятно до края на август няма да има масово
поскъпване на хляба в Добричко предвид голямата конкуренция. Налице са обаче
всички предпоставки хлябът да бъде с нов етикет по-нататък заради цените на тока, на
брашната и горивата, коментира специалистът.

По думите му сегашната цена на хляба в Добричка област е изключително ниска
- между 90 стотинки и 1 лв. за 700 грама масов хляб, в някои търговски вериги той се
предлага и под 50 стотинки. Има индикации за намалена консумация на хляб в района,
твърдят от бранша. Очаква се промяна и в цените на закуските, заяви още Няголов. Като
излязат сметките за еленергията в края на юли, ще можем да си направим точните
сметки, добави той.

Официалните данни от края на миналата година показват, че 300 000 руски
граждани притежават недвижимо имущество в България. 40% от руснаците са
купили жилище в България с цел отдих. Всеки пети руски купувач на имот е
направил сделка с цел създаването на собствен бизнес. 15% са купили къщи
и квартири за постоянно живеене, съобщи на пресконференция посланикът на
България в Русия Бойко Коцев, цитиран от руското електронно издание
“ЗагранХаус”. По думите му основната част от квартирите и къщите се купу-
ват на курортите по Черноморското крайбрежие, както и планинския Банско, и
рехабилитационния курорт Сандански, а малка част са в София и Пловдив.

Два от структуроопределящите за ико-
номиката на Търговище завода спират
своята дейност. “ЛВК Винпром”, затва-
ря врати заради прекратен лиценз,
съобщи Дарик, като се позовава на
изявление на Ана Свиларова от прес-
центъра на Агенция “Митници”. Ли-
цензът на винпрома е отнет на 3 юли
поради системни акцизни нарушения.
След отстраняване на пропуските, ако
всичко е наред, лицензът може да
бъде възстановен, обясни Свиларова.
Дотогава без работа остават 300 души,
повечето от които тесни специалисти
във винопроизводството.
Малко по-късно обаче, като се позова-
ва отново на Ана Свиларова, БГНЕС
съобщи, че винпромът в Търговище
работи, при това  напълно законно.
На 3 юли Агенция “Митници” е пре-
кратила лиценза на винпрома заради
“повторяемост на забавяне на акциз-
ни плащания”. Заповедта за прекратя-
ване на лиценза е била връчена на
ръководството на завода на 9 юли и
още същия ден то е обжалвало
предварителното изпълнение по
прекратяването пред Софийски
администативен съд. На закрито
заседание магистратите се произнесо-

Гърция е пета година в рецесията и с
6.9% съкращаване на БВП през 2011 г.,
пише списание “Форбс”. Свиването оба-
че не е резултат от намаляването на раз-
ходите на централната власт. Свиването
на икономиката идва отчасти от икономи-
ческата несигурност,
но е и ефект от пови-
шаването на данъ-
ците в и без това
обременения от ви-
соки данъци частен
сектор.

В крайна сметка
6000 компании вече са
изнесли бизнеса си в съсед-
на България, посочва

рез последната година жалбите срещу застраховка “Живот” в полза на банките,
сключвани при потребителски кредит, са се увеличили с над 50%. Вълната от
сигнали e заради императивната банкова политика, която задължава граждани-
те да плащат средно 120 лв. за година на свързана с банката застрахователна
компания, предаде econ.bg.

“Това става при условия в ущърб на гражданите. При инцидент застрахова-
телите традиционно отказват да покрият кредита, ползвайки разтегливи и спор-
ни понятия”, каза Явор Якимов, главен експерт към Национална асоциация за
защита на застрахованите (НАЗЗ).

Фиктивни стари заболявания, непредвидени събития и непредпазливост са
сред най-често срещаните обвинения и трикове, които застрахователите ползват
срещу гражданите, за да не платят обезщетение. Така съвестни платци остават
без компенсация и дори техните деца са принуждавани неоснователно да пла-
щат кредит по 10 години или повече.

Консултантите на НАЗЗ безплатно разглеждат всеки месец по 4-5 нови
случая, като тенденцията е жалбите да се увеличават. Положителното е, че
гражданите стават все по- активни в търсене на своите права, каза Якимов.

Хлябът с по-висока цена от август
Дана РУСЕВА

ДВА ЗАВОДА В ТЪРГОВИЩЕ
СПИРАТ РАБОТА

ха в полза на ищците. Решението
на съда е с дата 12 юли и ще важи,
докато делото по лиценза се гледа
по същество, допълва Ана Свиларова.
Била е извършена и задължителна
инвентаризация на завода.
През есента друг завод емблема за
Търговище също спира производството
- заводът за безалкохолни напитки от
марките на Кока-кола, в който работят
също около 300 души. Информацията
бе потвърдена от ръководството на
компанията. Оттам обясняват, че
консолидират производствената си
инфраструктура, за да подобрят
ефективността и оптимизират разходи-
те, като се прехвърля производствен
обем от производствения център в
Търговище към този в Костинброд.
Служителите, на които трудовото
правоотношение ще бъде прекратено,
ще получат по-високо обезщетение от
предвиденото в закона. Планът за
преструктуриране на производствената
инфраструктура е резултат от намаля-
ващата покупателна способност и
общия спад на пазара на безалкохол-
ни напитки в България през последни-
те три години, пише в официалния
отговор на компанията.

„ФОРБС” СЪВЕТВА ГЪРЦИЯ ДА ВЪВЕДЕ
БЪЛГАРСКАТА ДАНЪЧНА СИСТЕМА

“Форбс”, като подчертава какви са пре-
димствата на България в очите на гръцки-
те предприемачи.

Според списанието България е при-
влекателна с плоския данък от 10%
върху доходите, 10% корпоративен

данък и 20% ДДС.
“Форбс” съветва

Гърция да последва
българския пример и
да въведе плоска
данъчна система
сега, защото когато

България го е реализи-
рала, приходите от данъ-

ци са се повишили с 5.24%
в първата година.

Вълна от жалби срещу
застраховките „Живот” на банките

П
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 Кога, г-н Йончев, е
сформирана вашата коопе-
рация и колко декара земя
обработвате?

- Кооперация “Златен
клас” е учредена на 26 ав-
густ 1994 г. Тогава обработ-
вахме 26-27 хил. дка. От ми-
налата година обработваме
20 хил. дка земя.

 Какво засаждате ос-
новно?

- Основните култури, кои-
то засаждаме, са пшеница,
ечемик, царевица, рапица. В
последните години засажда-
ме и царевица. Тази година
имаме около 3200 декара
царевица. Тя е по-лесна за
обработка от слънчогледа,
дава по-високи добиви от
декар - за миналата година
сме получили 850 кг от де-
кар, за тази година очакваме
да получим към 700 кг от
декар. Всичко обаче зависи
от времето. Сели сме по-
късно и още няколко дни
може да издържи без дъжд,
така е и за слънчогледа. В
края на краищата резултати-
те, които предните години
сме получавали и които сега
имаме, са защото през всич-
ки тези години - от 1994 г.
досега, постоянно сме зави-
шавали добивите. Това пра-
вехме благодарение на вне-

Петър Йончев:

В земеделието не може
да се мисли ден за ден
Това, което се полагаше като помощ от  държавата, управляващите
намериха начин да го намалят, казва председателят

ПЕТЪР ЙОНЧЕВ е роден на 22 декември 1938 г. в
с. Писарово, област Плевен. След като работих в
Русе, на 55-годишна възраст дойдох в селото, разказ-
ва председателят на кооперацията. Завършил е
зоотехника във Висшия селскостопански институв в
София. Дълги години е работил като главен зоотех-
ник, както и в ТКЗС, и в АПК. От основаването на
кооперацията през 1994 година е неин председател.

Интервю на Петрана СОМЛЕВА

È íàé-äîáðèÿò ñïåöèàëèñò
áåç òåõíèêà å íóëà‘

‘

ключихме с 850 хил. лв. пе-
чалба. Подкрепена, разбира
се, от добивите, които сме по-
лучили, а това са: 438 кг жито
на декар, 250 кг слънчоглед,
850 кг царевица. Всичко това
създава добра обстановка.
Трябва да отчетем и добрите
цени. През миналата година
имахме възможност да се
оборудваме с техника, защо-
то и най-добрият организа-
тор, и най-добрият специа-
лист без техника е кръгла
нула. В момента разполага-
ме със съвременна техника -
обръщателни плугове с висо-
копроизводителни комбайни.
Само до пролетта на 2012 г.
сме дали 2 млн. и 400 хил. лв.
наши, собствени пари. И до
края на тази година, и през
следващата 2013 г. ще
продължим да влагаме сред-
ства за нова техника. Без
техника не можем да се раз-
виваме, може би ще купува-
ме с по-малки темпове - не
за 2 млн. лв., а за 200 - 300
хил. лв. Една кооперация или
арендатор, ако не мисли с
година-две напред, е загубе-
на. Не може да се мисли само
ден за ден. Трябва да се
разсъждава в перспектива.
Например сега купихме един
нов комбайн за около 650
хил. лв., но с него жънем 400
декара. А миналата година
купихме една дванадесетре-
дова сеялка “Амазония” за
около 240 хил. лв. Тя сее като
за четири трактора, и вместо

пшеницата на декар?
- Досега сме ожънали

близо 80% от пшеницата, а
средният добив е 475 кг от
декар. Това значи, че докато
приберем още 3000 хил. дка,
което зависи от климатични-
те условия и добивът сигурно
малко ще спадне, че средно
ще получим 450-460 кг от
декар. През миналата годи-
на изкарахме средно 438 кг,
а сега добивът е по-голям.
Общо засятата пшеница ни е
9600 дка, имаме към 6000
дка слънчоглед, царевица -
3300 дка. Когато производст-
вото е по-малко, цените са
по-високи.

 Къде продавате? Из-
насяте ли за чужбина?

- Ние продаваме на фир-
ми, а те после препродават и
могат да изнасят. Имаме
практиката да не продаваме
1000 т пшеница, а само по
200-300 т, защото цената
може да се промени.

 Кога при вас започва
есенната сеитба?

- Хората са казали, че 14-
15 септември трябва сеитба-
та да е започнала. Но всеки
чака първи октомври, защото
тогава действително е по-
благоприятно. Обаче ако
имаш много декари, няма как
да започнеш по-късно. Кога-
то се сее от 15 до 20 септем-
ври, добивите са добри. А
когато се сее през октомври,
веднага започват дъждовете
и добивите са по-ниски.

 Колко член-кооперато-
ри имате?

- Бяха към 950, а сега са
650. Някои са продали земи-
те си, други са изтеглили
дяловия си капитал.

 Земеделието ли е ос-
новното препитание на хо-
рата в с. Писарово?

- Да. Едно време в малки-
те села се развиваха помощ-
ни стопанства, малки цехче-
та. Сега няма нищо. Вече и
хора няма в малките селища.
Всичко отива по големите
градове и в чужбина. Аз съм
вече 15-20 години председа-
тел на кооперацията. Има
такива, дето не искат да из-
карат курса за комбайнер. Но
през последните 5-10 години
вървим само напред. Целта
ни е през настоящата 2012 и
през 2013 г. да вървим пак
нагоре.

 Каква рента дадохте

на кооператорите за мина-
лата година?

- Дадохме по 27 лв., а
сега завишихме на 30 лв.
Същевременно им даваме
възможност да си купят как-
вото искат - пшеница, ечемик,
царевица и др. Рентата се
дава през октомври - ноем-
ври, но ние даваме отсега по
малко, защото на някои па-
рите сега им трябват. Стре-
мим се да провеждаме и со-
циална политика - да пома-
гаме на хората в с. Писарово,
на читалището, за спорт и за
други дейности. Има много
закъсали здравословно хора,
на които също помагаме.
Даваме им по 200-300 лв.
като безвъзмездна помощ.
Всички, които работят в сто-
панството при нас, се хранят
на обяд безплатно. Кухнята
работи и не се налага хората
да ходят по домовете си, за
да обядват и така да губят
време. Ако хората са на по-

дряването на нова техника -
комбайни, редосеялки и др.
В това начинание много ни
помогнаха и европейските
пари, които получихме.

 Не стигнаха ли
държавните субсидии? Уп-
равляващите изпълниха ли
обещанието си за повече
субсидии?

- Те обещаха повече, но
дадоха по-малко.  2011 г. при-

за един месец, през пролет-
та ще свършим работата за
10 дни. Ръководителите не
трябва да се оценяват по това
дали са млади или стари. Не-
обходимо е да умееш да
мислиш в крак с времето.
Сега разполагаме с повече
техника и за кратък период
може да се ожъне и да се
прибере повече.

 Колко изкарахте от

лето, храната им се носи там.
Даваме и по 400 кг жито
безвъзмездно.

 Колко човека работят
в кооперацията?

- С временните работни-
ци са  36-37 души, а иначе
достигат 26-27. Нашият стре-
меж е да развиваме и соци-
ална дейност. Имаме три
магазина и един ресторант.
Но производството е най-
важната ни задача и цел.

 Кои са основните про-
блеми, с които най-често се
сблъсквате в работата си?

- Това, което се полагаше
като пари от  държавната по-
мощ, управляващите намери-
ха начин да го намалят. На-
пример, ако се полагат 10 лв.,
да ги намалят на 5 лв. В стра-
ните от ЕС тези пари се уве-
личават, а при нас не е така.
Напротив, миналата година
трябваше да получим 30 лв.,
а получихме 25 лв. Управни-
ците трябва да се обръщат с
лице към проблемите в земе-
делието. Бойко Борисов каз-
ва: “Много печелят тия земе-
делци”. Ние обаче казваме,
че и много работим. Замеде-
лието е сериозна работа, не
е играчка. Това, което казва
Борисов, не е точно така.
Печели се, защото хората
влагат труд, влагат средства,
нямат отпуска, няма море, а
има много работа.

 Имате ли член-коопе-
ратори, които напускат ко-
операцията и отиват при
някой голям арендатор,
съблазнени от по-висока
рента?

- Има, разбира се. Хората
отиват там, където дават по-
висока рента. Парите реша-
ват всичко. Има такива и ние
не им се сърдим.
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Практично земеделие

Ã‡ÚÂË‡ÎËÚÂ Ò‡ ÓÚ ·˛ÎÂÚËÌ‡ ì¿„Ó ÃÃî, ËÁ‰‡‚‡Ì ÓÚ ì»ÌÚÂÎÂÍÚ  ÓÌÒÛÎÚ œÎ˛Ò - ÷Ãî ≈ŒŒƒ, ¿‰ÂÒ: —ÓÙËˇ, ÔÍ 962, e-mail: office@intellect-consult.com, ÚÂÎ: +35902 4414746, Ù‡ÍÒ: 0884 12 35 90

WWW.INTELLECT-CONSULT.COM

НОВИНИ

ВРЕМЕТОВРЕМЕТОВРЕМЕТОВРЕМЕТОВРЕМЕТО
В периода до 21.07.2012 г. времето ще бъде типично лятно. Максималните

температури ще достигат до 38 градуса.. Валежи не се очакват.

ДЪРЖАВЕН ФОНД „ЗЕМЕДЕЛИЕ”ДЪРЖАВЕН ФОНД „ЗЕМЕДЕЛИЕ”ДЪРЖАВЕН ФОНД „ЗЕМЕДЕЛИЕ”ДЪРЖАВЕН ФОНД „ЗЕМЕДЕЛИЕ”ДЪРЖАВЕН ФОНД „ЗЕМЕДЕЛИЕ”

Към 5.07.2012 г. жътвата за страната е в разгара си. Оперативните данни са,
както следва:

Пшеница: реколтирани площи - 2 305 464 дка (21.18%); среден добив - 407 кг/
дка; производство - 938 764 тона.

Ечемик: реколтирани площи - 1 459 453 (78.90%) дка; среден добив - 352 кг/
дка; производство - 514 394 тона.

Ръж: реколтирани площи - 200 дка (0.21%); среден добив - 135 кг/дка; произ-
водство - 27 тона.

Тритикале: реколтирани площи - 1 574 (1.48%) дка; среден добив - 285 кг/дка;
производство - 448 тона.

Рапица: реколтирани площи - 317 473 дка (23.08%); среден добив - 214 кг/дка;
производство - 67 906 тона.

СТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКА

АНАЛИЗИ
Аграрните концерни са с нарастващо влияние в Източна Европа, привли-

чат инвестиции и са експортно ориентирани.
С това заключение е приключила конференцията в град Хале, организира-

на от Института за аграрно развитие в Централна и Източна Европа “Лайбниц”
- “Постсоциалистическото ползване на земята между ползването и заграбва-
нето на земи”, в която се представиха над 180 доклада. В Русия по данни на
института 30 мегаферми обработват общо 6,7 млн. ха земеделски земи.

В Украйна 30 фирми обработват близо 13% от земята в страната. Средният
размер на стопанствата е 100 хил. ха.

ИЗПЪЛНИТЕЛНА АГЕНЦИЯ
ПО ГОРИТЕ

Пол Матюс, канадски експерт по въпросите на горите, дискутира редица
проблеми в сектора със специалисти от системата.

“Българската гора е млада и красива, но като човек, който е учил лесни-
чейство, мога да ви кажа, че до 10 години е възможно да възникнат пробле-
ми, ако не започнете да ги решавате”. Според него, площта на проведените
санитарни сечи в Рила, Пирин и Витоша, не са достатъчни и трябва да се
обърне внимание на поддръжката. Той е на мнение, че могат да се появят и
проблеми с вредители, а след тях идва и опасността от пожари. Един от
глобалните проблеми в световен мащаб е борбата с въглеродните емисии, а
най-големите са при горските пожари, допълва още Матюс.

Експертът обяснява, че дървесината, която се ползва, добивана от насаж-
дения след каламитет, не е с достатъчно добри характеристики за допълни-
телна преработка. По мнение на канадския специалист в момента на Витоша
може да се направи един нормален курорт с по-малко съоръжения от тези,
които съществуват.

Световната млечна проми-
шленост e в трудна пазарна си-
туация - предлагането надвиша-
ва търсенето

Според експерти на
Rabobank, се очаква секторът
да бъде изправен пред затруд-
нение през последното триме-
сечие на 2012 г., тъй като
обемът на доставките на млеч-
ните продукти на световния
пазар ще продължи да надви-
шава нивото на търсене. Това
ще доведе до натрупване на
запаси, които ще потискат
цените.

През последните ня-
колко месеца цените са
намалели поради
ръста на обема на
доставките от основ-
ните експортни реги-
они.  Това води до
пренасищане на па-
зарите, тъй като сла-
бата западна иконо-
мика не може да се
справи с такъв обем
стоки, а развиващите
се пазари показват
тенденция за извест-
но намаляване в ни-
вото на търсене на
вносни стоки. Това
вече са усетили про-
изводителите на мле-

ПАЗАРИ

Производството на захар в
света ще се увеличи с около 5%
през пазарната 2011-2012 г.

Според представители на
ФАО, производството на захар в
Индия, Пакистан и в страните от
ЕС, ще се повиши с 5% и ще
достигне до 172,8 млн. тона през
2011-2012 пазарна година (165.1
млн.т за 2010/2011 г.)..

Развиващите се страни се
очаква да произведат близо 131
млн. тона захар. Това представ-
лява ръст с 1,2% спрямо пред-
ходната година и причината е
увеличеното производство в Ин-
дия и Пакистан. Според данни
на ФАО, производството на за-

МЛЯКО И МЛЕЧНИ ПРОДУКТИ
чни продукти в Европа. Пример
за това е политиката на “Да-
нон”. Факт е, че компанията
намалява обема на производ-
ството и продажбите на млеч-
ни продукти през 2012 г., в
сравнение с поставените про-
гнозни цели.

Търсенето на млечни продук-
ти ще продължи да расте в раз-
виващите се пазари, като Китай,
Индия и Бразилия, но се отчита
забавяне на ръста в сравнение с
предишни години. Освен това

обемите на доставки на млеч-
ни продукти в някои големи
страни, вносителки на мляко,
например, Русия и Индия, ще
бъдат намалени, тъй като в
тези страни се очаква ръст
на вътрешното производство.

Експертите от
Rabobank считат, че

третото тримесе-
чие на 2012 г.
ще се характе-
ризира с це-
нова стабил-
ност на паза-
ра на мляко и
млечни про-
дукти, а през в
4-ото тримесе-
чие се очаква
спад в цената
на суровината.

хар в Индия, вторият по големи-
на производител след Бразилия,
се очаква да достигне 28,1 млн.
тона срещу 26 млн. тона за пред-
ходната година.  Пакистан може
да увеличи производството на
захар до 5,2 млн. тона тази годи-
на, срещу 4,4 млн. тона година
по-рано.

Производството на захар в
развитите страни се очаква да се
увеличи със 17% до 42 млн. тона,
което до голяма степен се дължи
на Руската федерация и на стра-
ните от ЕС. Европейските произ-
водители се очаква да увеличат
производството на захар до 17,9
млн. тона, в сравнение с 15,7 млн.

тона миналата пазарна година.
ФАО смята, че световното

потребление ще се увеличи до
167,4 млн.тона през този сезон,
на фона на по-ниските цени и по-
голямото предлагане на захар на
световния пазар. Потреблението
на захар на глава от население-
то в света ще остане стабилно -
23,8 кг през текущия сезон.

Потреблението на захар в
развиващите се страни се очак-
ва да се увеличи с 2,4 млн. тона
и ще достигне до 118 тона (70,4%
от обема на общото световно по-
требление). В развитите страни
потреблението на захар ще на-
расне с 1,3 млн. тона.

ЗАХАРЗАХАРЗАХАРЗАХАРЗАХАР

ДФ “Земеделие” стартира издава-
нето на  удостоверения за получаване
на кредити за директните плащания
за 2012 година

Документът може да послужи
на кандидатите за кампания 2012
при получаване на кредит от ТБ, с
която ДФ “Земеделие” е подписал
меморандум за сътрудничество.
Той се издава при поискване от об-
ластната дирекция на ДФЗ, където
кандидатът е подал общо заявле-
ние за подпомагане. Удостовере-
нието съдържа информация за
декларираните от земеделския
производител площи и животни,
както и прогнозен размер на суб-
сидиите, които ще получи по схеми-
те за единно плащане на площ и за
животновъдство.

 Банките, подписали меморандум за
сътрудничество с ДФЗ, са: “Алианц Банк България”; “Банка ДСК” ЕАД; “Банка
ПИРЕОС България” АД; “Българо-американска кредитна банка” АД; “Българска
банка за развитие” АД; “ИНВЕСТБАНК” АД; “Интернешънъл Асет Банк” АД; “МКБ
Юнионбанк” АД; “Обединена Българска Банка” АД; “Общинска банка” АД;
“ПроKредит Банк (България)” АД; “Райфайзенбанк (България) ЕАД; СИБАНК”
АД; “Сосиете Женерал Експресбанк” АД; “Тексимбанк” АД; “Токуда Банк” АД;
“Търговска Банка Д” АД; “УниКредит Булбанк” АД; “Централна кооперативна
банка” АД; “Юробанк И Еф Джи България” АД; Първа инвестиционна банка;
Корпоративна търговска банка; Емпорики банк; “Ти би ай Банк” ЕАД; Сис Кредит.
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амарата на депутатите в чешкия парламент одобри въвежда-
нето на специален данък за хората с най-високи доходи в
страната, съобщи чешката информационна агенция ЧТК.
Данъкът влиза в сила от 1 януари 2013 г.

Законодателите са приели, че хората с доход над 100 000
чешки крони, или около 4800 долара месечно, трябва да вна-
сят допълнително 7% в държавния бюджет. Това е реакция на
икономическите проблеми в Европейския съюз и влошаващите
се икономически показатели на страната.

Приети са и други мерки в тази посока, предложени от
правителството - повишаване на ДДС от 20 на 21%, свиване на
бюджетните разходи и намаляване на бюджетния дефицит.

ЕС и МВФ отложиха оце-
нъчната си мисия в Румъния за
края на юли, когато ще е приклю-
чило гласуването на референду-
ма за импийчмънта на президен-
та, предаде АФП. Според ру-
мънския премиер Виктор Понта
това е нормална процедура, за-
щото МВФ и ЕС не искат да идват
в период на предизборна кампа-
ния. Понта уточни, че европрове-
ряващите е трябвало да пристиг-
нат в Букурещ на 24 юли, но след

Морското пиратство е намаляло с повече от 50%  за първите шест
месеца на годината. От Международното морско бюро заявиха, че
броят на нападенията за периода януари-юни през 2012 г. е намалял
от 266 на 177. В най-горещата точка за пиратите - Сомалия, също се
отчита намаляване броя на нападенията. За периода те са едва 69 за
сметка на близо 160 от миналата година. Като причина се посочва
увеличената бдителност на екипажите.

Руски медии също ще могат да бъдат обявява-
ни за “чуждестранни агенти”, подобно на непра-
вителствени организации, за което в петък беше
приет закон, пише в. “Известия”, цитирайки
парламентаристи от управляващата партия
“Единна Русия”. Във въпросния закон ще се
добави текстът “медии, действащи в интерес на
чужда държава”, според същия източник, който
уточни, че това ще засяга медии, получаващи
финансиране от чужбина. “Обществото иска да
знае кой финансира тези представители на
четвъртата власт и каква е тяхната независи-
мост. Мисля, че историята с чуждестранните
агенти не е свършила”, подчерта източникът.

Иран планира да започне да изнася природен газ
за Ирак към края на следващата година, след завършва-
не строителството на газопровод между двете държа-
ви, съобщи иранската Пресс ТВ, позовавайки се на
изявление на министъра на петрола Ростан Касеми.

“В допълнение на споразумението за износ на газ
за Пакистан и Ирак ще бъде получено и разрешение
за износ за Европа през Турция”, каза министърът.

Миналото лято Иран, Ирак и Сирия подписаха ме-
морандум за сътрудничество при строителството на
газопровода, минаващ през територията на трите
държави. Стойността на тръбопровода, получил името
“Ислямски газ”, може да достигне 10 млрд. долара.

Външнотърговският излишък на страните от ев-
розоната през май 2012 достигна 6,9 млрд. евро, в
сравнение с 3,7 млрд. през април, съобщи Евростат.
Анализаторите, анкетирани от агенция “Блумбърг”,
прогнозираха излишък от едва 4 милиарда евро.

Спад на
безработицата
в Турция

На годишна база броят на
безработните в южната ни
съседка е намалял с 212 000
души до 2,425 милиона. Нивото
на безработицата е спаднало
до 9% между март и май 2012-
а от 9,9% през същия период на
миналата година. Турската ико-
номика се възстанови забеле-
жително от глобалната криза и
отчете ръст от 8,9% през
2010-а и 8,5% през 2011 г.

Туарегите
се отказаха
от независима
държава

Групировката на бунтовни-
ците туареги “Национално дви-
жение за освобождение на Аза-
уад” обяви, че прекратява бор-
бата за независимост на реги-
она Азауад в северната част
на Мали. “Стремим се към кул-
турна, политическа и икономи-
ческа независимост, а не към
отцепване от държавата”, уве-
ри представителят на туаре-
гите Ибрахим Аг Асалех.

Жена оглави
Африканския съюз

Министърът на вътрешните
работи на ЮАР - Нкосазана Дла-
мини-Зума, стана първата жена,
избрана за председател на Аф-
риканския съюз, предадоха ин-
формационните агенции. Орга-
низацията обединява 54 страни
от Африка. Нкосазана Дламини-
Зума е бивша съпруга на прези-
дента на ЮАР Джейкъб Зума.

Северна Корея -
смяна
във властта

Началникът на Генералния
щаб на севернокорейската ар-
мия е освободен от поста си
поради заболяване. И Йон-хо е
свален от всички заемани от
него длъжности в ръководст-
вото на управляващата пар-
тия и на Националния комитет
на отбраната. Той беше смя-
тан за централна фигура на
режима в Пхенян и за настав-
ник на новия севернокорейски
лидер Ким Чен-ун.

Отвлякоха
шефа на
либийския ОК

Ръководителят на Либий-
ския олимпийски комитет На-
бил Елалем е бил отвлечен от
автомобила си в Триполи. Той е
пътувал заедно с други свои
колеги. Според говорителя на
Олимпийския комитет напада-
телите са били облечени като
военни. Все още няма данни
къде се намира Елалем.

Кола-бомба избухна в Могадишу,
Сомалия, ранявайки шестима

и причинявайки смъртта на шофьора.
Ислямистите от “Ал Шабаб”

са сочени за виновни за всички
подобни атаки в Сомалия

Хиляди държавни служите-
ли се стекоха спонтанно в не-
деля вечерта по улиците на
Мадрид, за да изразят гнева си
срещу плана за орязване на
бюджетните средства в страна-
та. Протестът бе организиран
много бързо през социалните
мрежи и мобилните телефони,
пренебрегвайки призива на
големите испански синдикати
UGT и CCOO протестните дей-
ствия да се отложат за по-късна
дата, предадоха агенциите.

Първият етап на импрови-
зирания и мирен нощен поход
бе седалището на управлява-
щата Народна партия на пре-
миера Мариано Рахой. “Всич-
ки заедно можем”, “Горе ръце-
те, това е обир”, викаха демон-
странтите, преди да завият
пред полицейските кордони.
Припомняме, че от миналата
седмица хиляди хора излязоха

Снимки БГНЕС

по улиците, за да протестират
срещу обявените от правител-
ството мерки на стойност 65
млрд. евро, целящи да се свие
бюджетният дефицит, отбеляз-
ва ДПА.

“Общата стачка в Испания
изглежда все по-вероятна”, за-
яви по-късно синдикален лидер,
цитиран от ДПА, след като по-
лицията разпръсна мирно за-
почналия протестен митинг в
централната част на Мадрид.
Пожарникари, полицаи в ци-
вилни дрехи и чиновници се
опитаха с шествие да стигнат
до испанския парламент, за да
протестират срещу болезнени-
те мерки за икономии, но бяха
блокирани от полицията, която
пазеше сградата на законода-
телната власт с метални огра-
ди. Полицията влезе в сблъсъци
с демонстрантите, информира
Асошиейтед прес.

“Синдикатите планират още
една национална стачка срещу
правителствената политика на
икономии след организирана-
та на 29 март”, посочи Игнасио
Фернандес Токсо, генерален
секретар на Профсъюзната кон-
федерация на работническите
комисии, едно от двете водещи
синдикални сдружения в Испа-
ния. Стачката е “неизбежна”,
ако правителството не се отка-
же от новите икономии, обяве-
ни миналата седмица, допълни
Токсо, като поясни, че проф-
съюзите вече са насрочили
всеобщи национални протести
за 19 юли.

Междувременно анализ на
авторитетното германско спи-
сание “Шпигел” показва, че
Испания ще трябва да разчита
на ЕС за справяне с дълговата
и финансова криза до 2028 г.
Изданието припомня, че до

края на юли на страната ще
бъде отпуснат първия транш от
30 млрд. евро.

Според “Шпигел”, въпреки
драстичната програма за ико-
номии, 9 млрд. евро не дости-
гат за постигане на целите,
поставени като условие от
партньорите на страната в ев-
розоната, а именно намалява-
не на дефицита през 2014 г.
под 3% от БВП. А намирането
на липсващите 9 млрд. ще на-
ложи допълнително съкраща-
ване на разходите преди всич-
ко за социални програми и
помощи при безработица, кое-
то със сигурност още повече
ще радикализира испанското
общество, предвижда “Шпи-
гел”, като прави и мрачната
прогноза, че в следващите 16
години, а именно до 2028 г.,
страната ще се нуждае от фи-
нансовата помощ на ЕС.

ДАНЪК ЗА БОГАТИТЕ В ЧЕХИЯ МЕДИИ В РФ - СЪЩО
ЧУЖДИ АГЕНТИ

Ирански газ за Ирак
в края на 2013 г.

11 МЛРД. ЕВРО
ВЪНШНОТЪРГОВСКИ
ИЗЛИШЪК В ЕС

ЕС и МФВ отлагат
визита в Румъния

промяна ги очаква на 31 юли.
Румънското правителство ще

предложи на МВФ пакет от пет
мерки за стимулиране на иконо-
мическия ръст, включително ини-
циативи за това, фирмите да на-
емат на работа лица под 25-го-
дишна възраст и над 55 години.
Страната получи спасителен па-
кет от 20 милиарда евро от МВФ,
ЕС и Световната банка през май
2009 г. в замяна на драстични
съкращения на разходите.

ПИРАТИТЕ
СА НАМАЛЕЛИ
НАПОЛОВИНА

К
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анализ страната
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Свят

Р

Десетки хиляди хора се събраха в Токио, за да настояват за закриване на
ядрените централи в страната. “Няма нужда от ядрена енергия! Върнете ни
района на Фукушима”, скандираха протестиращите. “Искам да оставя Япония

чиста на децата и внуците си”, заяви Акико Ишикава, пенсионер от префектура
Шига в центъра на страната. В момента само един от всичките 50 ядрени

реактора в Япония работи, но електрическите компании искат да пуснат отново
в действие и други въпреки безпокойството на населението

В изказване на
съвещание на

руските
посланици и

ръководители на
дипломатически
мисии по света
президентът на

Руската
федерация

Владимир Путин
отправи

предупреждение
към американски

политици, че
антируските

изказвания не са
в полза на

никого. Според
Путин са

Снимки БГНЕС

необходими максимални усилия, за да бъдат принудени враждуващите страни в
Сирия да намерят мирно политическо решение

За меката сила
Владимир Путин призова руските
посланици да усвояват новите технологии

Д
Кира ЛАТУХИНА

ържавният глава се изказа на
съвещанието на посланиците и
постоянните представители на
Русия. От 2002 г. подобни срещи
стават веднъж на две години, на

тях президентът традиционно посочва
основните приоритети на външната по-
литика. “Изминалото десетилетие пока-
за, че такъв постоянен и съдържателен
формат на общуване е доста полезен и
необходим”, отбеляза държавният глава,
който похвали дипломатите за защитата
на интересите на Русия в чужбина.

Като припомни, че той е определил
приоритети за дейността на дипломати-
те в указа от 7 май, Путин призова да се
усъвършенства работата на външното ми-
нистерство. Не може само пасивно да се
наблюдава случващото се, трябва по-ак-
тивно да се влияе там, където пряко се
засягат руските интереси, да се действа
предварително и да сме готови за най-
неприятния изход, посъветва прези-
дентът. “Увеличават се елементите на на-
прежение и неопределеност, а доверие-
то и откритостта често остават на заден
план”, констатира държавният глава. На
думи уж всички сме за обща и неделима
система за сигурност, а на практика го-
лям брой от партньорите ни се опитват
да си осигурят само своята неуязвимост,
като че ли не разбирайки, че заплахите
имат транснационален характер.

“Засега не се виждат и сигурни вари-

анти за преодоляване на световната ико-
номическа криза”, продължи прези-
дентът, отбелязвайки, че перспективите
стават все по-тревожни, засилва се бит-
ката за достъп до ресурси, отслабва до-
минирането на т.нар. исторически Запад.

“Това съвсем не ни радва - подчерта
Владимир Путин. - Това не трябва да пре-
дизвиква нито нашата радост, нито на-
шето злорадство”. Това може да предиз-
виква единствено тревога, обясни той, за-
щото не са ясни последиците от тези
“тектонични промени”.

Още повече не радват президента
опитите на отделни участници в между-
народното общуване да запазят влияни-
ето си чрез едностранни действия. Той
осъди “износа на ракетно-бомбовата де-
мокрация и намесата във вътрешни кон-
фликти”. “Трагичните либийски събития,
без съмнение, са пред очите на мнози-

на”, отбеляза Владимир Путин, преду-
преждавайки, че подобни сценарии не
биват да се повтарят в други страни. И
уточни, че има предвид Сирия. Трябва
да се направи всичко, за да се накарат
конфликтуващите страни да приемат
мирно политическо решение на всички
спорни въпроси, смята държавният гла-
ва. И въпреки че това е много трудно и
деликатно, само така може да се осигу-
ри дългосрочно урегулиране и стабилно
развитие на ситуацията в региона и в
самата Сирия.

“Търсенето на компромиси по мирен
път трябва да стане императив”, убеден
е президентът. Това засяга и иранската,
и севернокорейската ядрена програма,
и Афганистан.

Владимир Путин обеща, че Русия ще
продължи твърдо да отстоява принципи-
те в Устава на ООН и че в случаите,

изискващи силова намеса, решенията
трябва да взима само Съветът за сигур-
ност на световната организация.

Президентът засегна и външната по-
литика на Русия. Тя е била, е и ще бъде
самостоятелна и независима, увери той,
и няма нищо общо с изолационизма или
конфронтацията. Владимир Путин призна:
“Засега ние най-често губим пред много
наши чуждестранни партньори, които
умеят по-грамотно и настойчиво да ло-
бират за своите икономически интере-
си”. В резултат на това руският бизнес се
сблъсква с необосновани ограничения.
“Трябва да се действа по-бързо”, посъ-
ветва държавният глава, уточнявайки, че
руският бизнес има нужда от постоянна
дипломатическа подкрепа. “Не трябва да
се срамуваме да насърчаваме продаж-
бата на продуктите на руския военно-
промишлен комплекс”, отбеляза прези-
дентът, добавяйки, че в много страни
“отдавна са превърнали такава дейност
в ранг на държавна политика и я прокар-
ват много агресивно”.

Владимир Путин определи като
сърцевина на външната политика
задълбочаването на интеграционните
процеси на територията на Общността
на независимите държави. “Русия и за-
напред ще укрепва позициите си в Ази-
атско-Тихоокеанския регион”, продължи
президентът, добавяйки, че той се
превръща в нов център на глобалното
развитие и това ще се отрази на социал-
но-икономическото положение на Сибир
и Далечния изток.

Путин специално отдели Китай и Ин-
дия като приоритетни партньори, обеща
да се разширява сътрудничеството със
страните от Латинска Америка и Африка,
и, разбира се, да се развиват традицион-
ните връзки с Европа. “С европейците
бихме могли да имаме далеч по-амбици-
озни цели - изграждането на общ пазар
от Атлантика до Тихия океан”, уточни той.

Държавният глава призова диплома-
тите да използват новите технологии -
политиката на “меката сила”, т.е. убеж-
дението и привличането на симпатиите
към своята страна, в това число и бази-
райки се на културните постижения.

Сергей Лавров:
Западът
шантажира
Москва
Бившият френски външен министър Ален Жупе
разкритикува „престъпното поведение” на
Русия в подкрепата й за режима в Сирия

усия обвини за-
падните страни,
че упражняват
шантаж, за да
принудят Москва

да одобри санкции на
Съвета за сигурност на
ООН срещу режима в Да-
маск, предадоха руските
агенции.

“За наше дълбоко разо-
чарование се съзират еле-
менти на шантаж с
продължаването на манда-
та на СС на ООН за рабо-
тата на международните
наблюдатели. Заплашват
ни, че ако не се съгласим
за резолюция на СС на
ООН по гл.7 на Устава на
ООН, няма да бъде про-
дължен мандатът на мисия-
та на ООН в Сирия”, заяви
външният министър Сергей
Лавров на специална пре-
сконференция. Той поясни
и позицията на руската
страна. “Ние сме готови и
за т.нар. техническо про-
дължаване, което представ-
лява приемане на резолю-
ция без реални оценки в
нея”, посочи Лавров на пре-
сконференция, като уточни,
че документът може да
съдържа и само една точка.
“Да продължим мандата на
мисията в Сирия, както е

изложен в съответната ре-
золюция и с уточненията,
предложени от генералния
секретар в доклада му. Ние
ще сме съгласни и на такъв
вариант”, допълни руският
външен министър.  Според
Москва такъв подход е аб-
солютно контрапродуктивен
и опасен, защото е недопу-
стимо да се използват на-
блюдателите като размен-
на монета, посочи още ру-
ският първи дипломат. “Не
е реалистично да се очак-
ва, че Москва може да убе-
ди Башар Асад да се оттег-
ли, както твърди Западът.
Президентът Асад няма да
се оттегли не защото ние
го подкрепяме, а просто за-
щото много значителна
част от сирийското населе-
ние го подкрепя”, добави
Сергей Лавров.

По-нататък руският
външен министър заяви, че
сирийската опозиция няма
единен говорител, който да
води преговори от нейно
име. Няма кандидатура от
опозицията и ние се надя-
ваме държавите, които имат
влияние върху нея, да го из-
ползват, за да излъчи
възможно по-скоро прего-
варящ и да приеме мерки
за синхронизирано прекра-

тяване на огъня, подчерта
Лавров. В същото време той
заяви, че очаква предстоя-
щите му преговори със спе-
циалния емисар на ООН и
Арабската лига Кофи Анан
за Сирия да бъдат подроб-
ни и информативни.

Според някои медии
изявленията на Сергей Ла-
вров могат да се тълкуват
като отговор на грубия тон
в изопачаването на реал-
ната позиция на Русия за
кризата в Сирия от страна
на бившия външен ми-
нистър на Франция Ален
Жупе, който определи дип-
ломатическите усилия на
Москва като “престъпно по-
ведение”. “Русия се инати в
противопоставянето си на
намеса на ООН. Трябва да
се осъди това поведение,
което е престъпно, смятам
че думата не е твърде сил-
на”, заяви по радио Франс
ентер Жупе. “Трябва да се
спре мисията на Кофи
Анан, която е провал, и да
се окаже натиск в рамките
на Съвета за сигурност за
приемането на резолюция
съгласно Глава 7, която поз-
волява употреба на сила”,
предложи Жупе своята
гледна точка за приключ-
ването на драмата в Сирия.
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Интервю
Киряк Цонев:

Българска ли е
българската
дипломация?
Международната политика на нашата страна,
известна преди със своята конструктивност,
адекватност и толерантност, днес търпи
крах, казва известният дипломат

КИРЯК ЦОНЕВ е български дипломат, общественик, журналист и
писател. Той е първият арабист в съвременната българска дипло-
мация. Роден е на 3 юни 1938 г. в с. Нейково, област Добрич.
Завършил е Московския държавен институт по международни
отношения. През цялата си трудова дейност е бил професионален
дипломат в системата на МВнР - от стажант до началник на
отдел “Арабски страни”. Работил е в посолствата на България
в Дамаск, Кайро и Алжир, бил е посланик в Алжир и Мавритания
и първи български консул в Обединените арабски емирства.

Интервю на Алберт АВРАМОВ

Áúëãàðèÿ, çà ðàçëèêà îò äðóãèòå
èçòî÷íîåâðîïåéñêè ñòðàíè, ñå
íàìåñè áåçïðè÷èííî è áåç
íèêàêâè îñíîâàíèÿ â åäèí ÷èñòî
âúòðåøíîïîëèòè÷åñêè ïðîáëåì -
ñâàëÿíåòî íà âëàñòòà â Ñèðèÿ

‘

‘

 Г-н Цонев, в последно време дис-
кусиите за реалните измерения на
т.нар. “Арабска пролет” осезателно се
приглушиха от информационната за-
веса, спусната над или по-скоро от “не-
зависимите” български медии. Механиз-
мите на дезинформацията и драстич-
ното промиване на мозъци, с които си
служи сегашното правителство, по-
ставиха България в незавидната роля
на рупор на американската пропаган-
да. Започнахме усилено да губим сво-
ите традиционни приятели и позиции
по всички кътчета на света и се на-
трупва впечатлението, че всъщност
България сама се изолира - политиче-
ски, икономически и морално. Какво ни
доведе до тази ситуация?

- Спуснатата “информационна завеса”,
за която говорите, е нещо естествено -
просто по тези проблеми няма какво по-
вече да се говори. Причината е, че
“арабски революции” или “арабска про-
лет” просто няма. Едни режими в араб-
ския свят, някъде полувоенни, някъде
псевдодемократични, смениха установе-
ните, без да се променя същността на
властта, като към тях се добави като во-
деща движеща сила и ислямизмът.

САЩ много умело използваха естест-
веното недоволство на широките народ-
ни маси, сред които младежта се оказа
водещ фактор, за да се отърват от лич-
ности в арабския и ислямски свят, чиято
груба и арогантна власт заплашваше
общата глобалистична политическа
линия на САЩ. Макар че причините в
различните страни бяха различни, но
те засегнаха общо взето фигури, които
имаха щедрата финансова подкрепа на
САЩ, голяма част от която отиваше в
личните им каси. САЩ просто побърза-
ха да поощрят движенията срещу тях,
породени от трайното нерешаване на
социалните проблеми на тези страни,
особено остри сред младежите - обра-
зование, изхранване, работа, здравео-
пазване, жилища и т.н., за да се
превърнат в техни мними покровители
и защитници от необузданата властни-
ческа алчност. Недооценен бе обаче
другият елемент - че зад тези напълно
обосновано бунтуващи се младежи сто-
ят други, предимно ислямистки сили,
които направиха всичко възможно да
използват младежкото недоволство, за
да се доберат до властта. Както и стана
- в новите парламенти влязоха предим-
но ислямисти, но няма нито един участ-
ник в младежките бунтове.

Вие с основание задавате въпроса,
дали в тази сложна обстановка Бълга-
рия се е заела с ролята на рупор не
толкова на европейската, колкото на
американската пропаганда, особено по
отношение на Сирия - арабска държа-
ва, с която България има традиционни
връзки. Нашата страна, за разлика от
другите източноевропейски страни, без
изключение, се намеси безпричинно и
без никакви основания в един чисто
вътрешнополитически проблем. По аме-
риканска подсказка София изгони от
страната един посланик, който не бе
казал нито една критична дума по отно-
шение на България, не бе направил
нищо, с което да заслужи такава мярка,
напротив, всячески се бе старал да на-
мери общ език между различните пред-
ставители на сирийското общество у нас.
Всяка нормална дипломация би се от-
вратила от подобна необоснована
стъпка. Не минава ден, без нашият теле-
геничен външен министър да не се по-
яви на някоя от многобройните наши, а
и чужди (известната Ал-Джазира напри-
мер) телевизии, за да обяснява с твърде

- Възникването под една или друга
форма на десни ислямистки режими в
арабския свят е реална опасност за
световния мир. Сблъсъкът може изкуст-
вено да бъде доведен до равнището на
религиозен.

Категоричната намеса на България в
лицето на нейния външен министър е
пряка опасност за сигурността на стра-
ната ни. Обаче борбата срещу войнства-
щия ислямизъм се възприема от някои
управляващи, особено от нашите т.нар.
специални органи, като противопоста-
вяне на исляма като религия въобще.
Става въпрос за две различни понятия,
с две различни цели. Ислямът е религия
като всяка друга, със своите и положи-
телни, и отрицателни черти. Използва-
нето на тази религия за нечисти поли-
тически цели е ислямизъм. Струва ми
се, че нашите органи нямат нужните им
специалисти, които да правят разлика
между двете понятия. И не се разбира,
че неоправданите мерки могат да дове-
дат до протести, сблъсъци и т.н., които
са абсолютно ненужни за нашата фак-
тически многорелигиозна държава (кол-

кото и шумно да отричаме този факт!).
 Какво остава скрито от погледа

на българската общественост в по-
следните седмици, когато зачестиха
совалките на западните първи дипло-
мати и лидери между “големите” сто-
лици? Как може да отчетем и неот-
давнашната “тиха” визита на българ-
ския външен министър в Израел и Ли-
ван? Като добавим и посещението на
г-н Барозу в Израел и Палестинската
автономия преди дни, не е ли това
желание да се координират с Тел Авив
позициите на Европа и плановете на
американската администрация за
старта на една потенциално назряла
военна операция срещу Техеран?

- Активизирането на западната, в т.ч.

подплатени с реални действия, но ако
съществува опасност, тя ще бъде пре-
димно за Израел. Защото една акция
срещу Техеран би могла да се развие
и в отчаяна непланирана предварител-
но акция на Техеран срещу Тел Авив.

 Как оценявате тоталното мълча-
ние на българския премиер по всички
теми, свързани с международната
политика? Не е ли странно, че всичко,
което се случва, анализира, подготвя,
съгласува и провежда от нашето
външно министерство в междунаро-
ден план, е оставено в ръцете на ми-
нистър Младенов, което създава
съмнения, че международната полити-
ка на България се ръководи всъщност
от чуждо дипломатическо ведомство?

- Българският премиер следва хитра
политическа линия. В случай, че лини-
ята, наложена на Младенов от зад оке-
ана, се провали, то единствената вина
ще носи той лично. Повтарям - негово-
то мечтано място на международен чи-
новник е осигурено (да си спомним
съдбата на Фори Светулката, Фильо
Димитров, Стоянчо Ганев и десетки
други, чиито услуги бяха щедро запла-
тени впоследствие). А България ще
плаща дълговете им за развалените си
твърде неправомерно и изкуствено от-
ношения с арабския свят заедно с ли-
хвите! Нека си спомним един пре-
мълчан от родните ни масмедии факт.
Когато катарският премиер бе в Бълга-
рия преди около месец и българският
премиер му постави въпроса за катар-
ски инвестиции у нас, той с искрено
удивление изрази мнение, че този про-
блем за Катар е на втори план. На първо
място стоял въпросът за Сирия.

Не бива да имаме каквито и да е ре-
зерви по отношение на арабските инве-
стиции у нас, стига да са в полза на
българската икономика, стига те да иг-
раят положителна роля за развитието
на страната ни, ликвидирането на без-
работицата, да не засягат независимите
решения на българското правителство
по отношение на арабския свят и други-
те международни проблеми, и т.н. В да-
дената ситуация обаче това не е така.
Оказа се, че най-искрените защитници
на демокрацията в арабски свят са имен-
но държави като Саудитска Арабия,
Катар, Бахрейн, Оман и т.н. - т.е. все
държави, които са прекалено далече от
понятието демокрация, но пък са готови
да плащат щедро за свалянето на режи-
мите, които не отговарят на ислямистки-
те им виждания, какъвто е сирийският.
Това поражда и съмнения за действи-
телните им цели по отношение на мю-
сюлманите в България. Ненапразно има
подготвени наши млади мюфтии в тези
страни, които открито защитават сала-
фитството (а знаят ли нашите “органи”
какво значи това?). Тогава за какво да
говорим?

неясната си терминология политиката на
България в тази област. Фактически при-
чините, които той изтъква за такава
намеса, са просто изсмукани от пръсти-
те. Правителствената пропагандна ма-
шина бълва инсинуации и измислици,
целящи да оправдаят бушуващия от из-
вестно време фактически бандитизъм в
Сирия, но никой не спомена оплаквани-
ята на президента Асад, че повече от
половината жертви - военни, полиция и
граждански лица, са избити зверски
именно от тези бандити, които с дейст-
вията си създават обстановка на хаос.
Целта е ясна - да се доведат в крайна
сметка ислямистите на власт, т.е. да се
свали едно от малкото останали светски
правителства в арабския свят. Естестве-
но, при това положение България се са-
моизолира. Арабите ще се помирят един
ден, ще се разцелуват, ще си простят,
но никога не ще забравят кой на чия
страна е застанал в този конфликт.

 САЩ видимо се готвят за поред-
на война в Близкия Изток. Причините
са ясни - световната история доказ-
ва, че след всяка криза следва ескала-
ция на военно напрежение - от пле-
менни междуособици до локални войни.
Арабските революции, които така ши-
роко се прокламираха, насочваха и под-
помагаха от Запада, всъщност бяха
опит да се “присадят” в арабския свят
нови десни ислямистки режими. Не
крие ли това потенциална опасност
за световния мир, за мира в Европа,
особено в нейната югоизточна част?
И защо именно малката, бедна, невъ-
оръжена и изоставаща България се
намесва с дефинитивен тон в подоб-
ни световни процеси?

и фактически подчинената й българска
дипломация в Близкия Изток не е слу-
чайно. Г-н Младенов се опитва да си
изиграе ролята докрай, за да постигне
мечтата си - след изчерпването му като
български политик да стане високопла-
тен международен чиновник. Колкото
до заплахите срещу Техеран - не че
симпатизирам кой знае колко на режи-
ма в тази държава, но си мисля, че об-
виненията срещу нея, особено за
възможното ядрено оръжие, което Иран
подготвял, приличат до голяма степен
на доказано лъжливите обвинения сре-
щу Ирак и безспорния му диктатор
Саддам Хюсеин, че притежавал оръ-
жия за масово унищожение. Те не се
потвърдиха по никакъв начин, но ста-
наха причина, фалшива в замисъла си,
за окупирането на Ирак (в което и ние
фактически участваме, въпреки формал-
ното ни изтегляне), до разцепването на
тази държава, и в крайна сметка до фи-
зическото брутално обесване на ней-
ния лидер, без да бъде завършен про-
цесът срещу него. Не мисля, че запла-
хите от едната и от другата страна са
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Каба, ама не гайда

ВЕСЕЛКА
ВЕНКОВА

ВЕЛИАНА
ХРИСТОВА

Или пълзиш и слушкаш,
или няма да папкаш

ПРАЗНИК НА СОЗОПОЛ. Чества се на деня
на Св. Вкмч. Марина - покрови-
телка на водите и закрилница на
района. Празникът се възобновя-
ва със заповед на кмета на гра-
да от юли 1992 г. Света Марина
е единствената от светците, коя-
то има два храма в Созопол и
един параклис в Стария град.

1279 - ЦАР ИВАЙЛО РАЗБИВА ИМПЕРАТОР
МИХАИЛ VIII ПАЛЕОЛОГ. Принуден да вою-

ва на два фронта,
българският цар
п ъ р в о н а ч а л н о
удържа победи
срещу ромейски-
те войски. После
воюва срещу та-
тарите, но е при-
нуден да се за-
щитава в крепост-
та Дръстър. Плъз-
ва слух, че Ивайло е загинал, но неочаквано
той се появява пред Търново, в отговор на което
в България навлиза 10-хилядна византийска
армия. На 17 юли 1279 г. Ивайло изненадващо
връхлита върху ромейския стан и разбива ар-
мията им.

1393 - ПРЕВЗЕТА Е СТОЛИЦАТА НА ВТОРА-
ТА БЪЛГАРСКА  ДЪР-
ЖАВА ВЕЛИКО ТЪР-
НОВО. След тримесечна

обсада старопрестолният
град пада в ръцете на тур-
ския султан Баязид I. Мно-
зина историци смятат, че
предателство осигурява
достъп до твърдината, защи-
тавана под водителството на
патриарх Евтимий (на сним-
ката). Част от търновските
първенци са избити, а други
са преселени в Мала Азия.

1942 - ГЕОРГИ ДИМИТРОВ ОПОВЕСТЯВА
ПРОГРАМАТА НА ОТЕЧЕСТВЕНИЯ ФРОНТ.

Целите й са сваляне на
монархофашисткото
правителство, излизане
от фашистката коалиция
на Оста и включване
във Втората световна
война на страната на ан-
тихитлеристката коалиция. Документът е изче-
тен по нелегалната радиостанция “Христо Бо-
тев”. Зад него застават левоориентирани полити-
чески сили - Политическият кръг “Звено”, Българ-
ската работническа партия (БРП), Българският
земеделски народен съюз “Александър Стам-
болийски” (Пладне) и Българската работническа
социалдемократическа партия (обединена).

1945 - ЗАПОЧВА ПОТСДАМСКАТА КОНФЕ-
РЕНЦИЯ .

Продължава
до 2 август с
участието на
ръководите-
лите на трите
най-големи
държави от
антихитлерист-
ката коалиция
във Втората
световна вой-
на - Йосиф Сталин, Хари Труман и Уинстън
Чърчил. Целта е да се определят следващите
стъпки по следвоенното устройство на Европа.
На Потсдамската конференция Сталин
потвърждава, че не по-късно от три месеца след
капитулацията на Германия ще обяви война на
Япония. Съюзниците подписват Потсдамската
декларация, с която искат от Япония безусловна
капитулация.

1998 - БЪЛГАРИЯ СТАВА ЧЛЕН НА ЦЕФТА.
Централноевро-
пейското спора-
зумение за сво-
бодна търговия
влиза в сила от 1
януари следва-
щата година. До-
говорът за създа-
ването на ЦЕФТА
е подписан на 21
декември 1992 г. от Полша, Чехословакия и
Унгария в Краков (Вишеградска тройка). След
като Чехословакия се разпада през януари
1993 г., членове на ЦЕФТА на нейно място ста-
ват нейните наследници Чехия и Словакия. През
1996 г. към договора се присъединява Слове-
ния, през 1997 г. - Румъния, през 2002 г. - Хърва-
тия, през 2006 г. - Македония, през 2007 г. -
Босна и Херцеговина, Молдова, Сърбия, Черна
гора, Албания и Косово.

“Сценарият” СДС да се
обезглави се случи. Той бе
провидян отдавна от самия
му и.д. председател Борис
Марков, уплашен, че може
и да не изпълни “поръчка-
та”. Обезглавяването стана
чрез поредно трайно обез-
личаване на съюза. “Лека
му пръст на СДС, хубав
човек беше”, “Погребаха
СДС, а сега накъде?”, “СДС
7.12.1989 - 15.07.2012”, на-

писаха покрусени симпати-
занти на синята идея във
форумите след втория тур
на изборите за председа-
тел на партията. Това СДС
сега ще е като БЗНС-то при
комунизма - “партия”, която
беше приела за своя про-
грамата на БКП, отбеляза
находчиво друг.

По-сполучлив от народ-
ния коментар едва ли
може да се напише. Исти-
на е, че каквото човек сам
си направи, никой друг не
е в състояние да му стори.
Затова положението в
СДС днес е твърде каба.
Един се тюхка за партията
и че младите нямат спомен
за великата коалиция СДС,
друг кълне Костов, който “е
виновен за всичко”, трети
иронизира девиза на СДС-
брокерите, който гласял:
“Без коалиция с ДСБ сме с

развързани ръце за всякак-
ви комбинации. Кой колко
дава?”

Дали някой търси исти-
ната за случилото се със
СДС е спорно, но всеки
добавя щрихи към - за едни
провала на Синята коали-
ция и силното дясно обе-
динение, за други - побе-
дата на здравите сили, на-
чело с които следващото
НС е постижима мечта, а
управлението на държава-
та е на една ръка разстоя-
ние. За цената става дума
в коментарите на форумци-
те - Ковачки, САПАРД, Ру-
мен Христов, президентът-
седесар, за когото не беше
важно, че СДС ще умре,
важно бе да бъде разру-
шена Синята коалиция.

Тя обаче още е регист-
рирана в ЦИК, има парла-
ментарна група в Народно-

то събрание и като нищо
може да скокне на крака
“пред лицето на страхови-
тата бариера от 4%”. Освен
това я напусна само СДС-
то на Борис Марков и но-
вооглавилия го Емил Каба-
иванов. Онова СДС, което
си отиде по начина, по
който дойде на политичес-
ката сцена...

Дали да припомняме
тук знаменитата фраза на
Тарас Булба: “Я тебя поро-
дил, я тебя и убью”? Или не
е твърде почтено спрямо
Гогол, защото предателст-
вото в родния политически
живот е изискан стил и оби-
чайна форма на оцелява-
не.

Конкретният случай е
приключен! Две поколения
българи просто трябва да
забравят мечтите си за
обществена промяна.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Спрели лиценза на
“Винпром”-Търговище,
емблема на родните вина
и алкохоли, предпочита-
на марка за българина и
носител на десетки награ-
ди за качество на продук-
цията. Заводът имал “сис-
темни акцизни наруше-
ния”. Туй се разбра вчера
сутринта, а по обяд се
разбра друго - “Винпром”
обжалвал спирането,
съдът се произнесъл в
негова полза, пък и май
че не се знае има ли
изобщо нарушения, щото
акцизното дело тепърва
ще се гледа. Тези разно-
бойни съобщения в рам-
ките на един ден, пък и
обвинението в “системни
нарушения” някак ведна-
га напомнят как със
същата формулировка бе
освободена от поста ми-
налата година шефката
на Селскостопанската
академия. После се раз-
бра, че нарушения няма,
но уволнението остана.
Не стана ли същото с пре-
грешенията на Ковачки,
на Гриша Ганчев, на “Лу-
койл”, на бивши минист-
ри, че и сега на Миросла-
ва Тодорова - внезапно се
чува за уж грехове страш-
ни и всякакви, пък после
има ли ги, няма ли ги така
и не се разбира, защото
доказателства просто не
се дават.

Като погледне човек,
в управлението на ГЕРБ
лъщи като на месечина

един много характерен
похват. Ако не ти харесва
някой, не ти върши рабо-
та, не ти се кланя, че и
засенчва я печалбите, я
бизнеса, я поста на твоя
човек - оплюй го, изкарай
го някакъв - най-добре
престъпник, крадец и мо-
шеник. Възседни вълната
на общественото очаква-
не, че лошите ще си по-

лучат заслуженото, лепни
на сестра му едно петно
на челото и се разправи
с “врага” като по учебник.
Ама той нямал сестра? Че
какво значение има -
нали си го отстранил от
пътя си, отъркалял си го в
калта, свършил си го. Тол-
кова народ ГЕРБ помач-
ка по този свой почин и
толкова свои “верни”

хора уреди във всички
сфери, че то е повече от
ясно: или пълзиш и слуш-
каш, или няма да папкаш.

И още един въпрос -
може ли някой да каже
има ли обществена пол-
за и каква е тя от всич-
ките тези периодични
насилия, от уволнени до-
бри ръководители, от
хванати натясно “нару-

шители” на закона, ак-
цизни престъпници, сму-
качи на ДДС и пр. Като
съсипеш или отнемеш
бизнеса на един човек,
като му бастисаш произ-
водството и оставиш 300
безработни днес, 300
утре - каква е ползата за
държавата от това? Или
ползата не е за държа-
вата, а за някой друг?
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бикновено човек си мисли, че за-

Екип от
учени „лови”

Наши изследователи
създават система
за вземане на решения
при едновременна
заплаха за  важни
обекти на енергетиката
и транспорта

Газовото
находище

в Чирен

Летище
София

Кирил
Стойчев

òåðîðèñòè

Велиана
ХРИСТОВА

от Военната академия, от академията на
МВР, Русенския университет и “Граждан-
ска защита”, разказва Стойчев. Тези ин-
ституции участват и в проекта, одобрен и
финансиран от ЕС. Смисълът му, накрат-
ко казано, е да се разработи модел за
взимане на решения в ситуация на мно-
гостранна терористична заплаха. Резул-
татите от работата на екипа ще се из-
ползват както у нас, така и в страните от
общността.

Хората, когато чуят думата “модел”,
смятат, че това е нещо на хартия, а
всъщност става дума за реално действащ
модел как трябва да се реагира бързо и
най-ефективно, ако, не дай Боже, терори-

сти се насочат от различни посоки и по
различен начин към важни обекти на
енергетиката и транспорта, обяснява
събеседникът ми. Екипът използва за
опитни “образци” три важни обекта от ин-
фраструктурата в страната - АЕЦ “Козло-
дуй”, газовото находище в Чирен и лети-
ще София. Обектите може да бъдат и 20,
и 100, но въпросът е да се разработи
приложим навсякъде модел. Да не напи-
шете, че сме избрали тези три обекта,
понеже имат някакви проблеми със си-
гурността, напротив - те имат изградени
прекрасни системи за сигурност, преду-
преждава Стойчев. Просто ставаше
въпрос обектите, върху които ще разра-
ботваме модела, да са от различни обла-
сти на икономиката, за да може да симу-
лираме при тях потенциални терористич-

ни заплахи, разказва той.
Какво всъщност се разработва? На

практика - система, при която информа-
цията за заплахи на различни места да
се събере максимално бързо в един
център в София, където да бъде обрабо-
тена и да бъде предложено решение в
такава ситуация. Първият етап в работата
е създаването на софтуер, който се раз-
работва от Русенския университет - т.нар.
съветващ софтуер. Той събира данните,
постъпващи от трите обекта в реално
време, обработва ги и дава предложение
за решение как да се действа на органи-
те, отговорни за сигурността. Оператив-
ните процедури се разработват от Воен-

ната академия, а институтът на БАН създа-
ва сензорите, необходими на системата,
за да предаде информацията от трите
обекта в София.

Освен това основна задача на Инсти-
тута по металознание, който от десетиле-
тия участва в научното обслужване на
АЕЦ “Козлодуй”, е да създаде система с
непрекъснато действие, която може да от-
нема топлина и да я превръща в кинетич-
на енергия за парогенераторите. Ако пра-
вилно разбирам думите на доц. Стойчев,
става дума за бързо отнемане на топлина
от реакторите при евентуално нападение
над централата.

Работата над проекта трябва да
завърши на 8 юни 2013 г., всички дейно-
сти са разписани по дни и едва ли не по
часове. След приключването участници-

те ще направят национална конференция
и най-интересното - пред специалисти ще
бъде направена демонстрация, като ще
бъде разигран сценарий с имитиране на
терористични атаки по атомната центра-
ла, по находището в Чирен и летище
София, и ще бъде показана готовата си-
стема, която сама ще предложи как да се
действа най-бързо и ефективно в зададе-
ната ситуация на едновременна заплаха
в няколко места. Една от новите зали във
Военната академия ще се превърне за
кратко в команден център за управление
на кризисната ситуация.

Толкова за проекта. Амбициите на ав-
торите му обаче не свършват с неговото
приключване. Находището в Чирен ни
подсказа, че можем да продължим в една
друга посока, разказва Кирил Стойчев.
Там на 200 дка са разположени кладен-
ци, има гориста местност, има язовир,
чийто проблем е да не спадне водата
под необходимото равнище, т.е. - такъв
обект има нужда да се гарантира сигур-
ност на целия район. Учените решили да
обединят три неща в едно - ранно пред-
сказване на пожар в момента на зараж-
дането му, предупреждение за наводне-
ние и осигуряване на защитата на целия
район. След пожара на Витоша всички
сме особено чувствителни по темата и
затова замисълът прави впечатление -
ако се установи, че на дадено място по-
жар току-що е започнал да се заражда,
преди той да се разрасне, органите за
реагиране ще имат достатъчно време да
го предотвратят в неговия зародиш.

Не е лесно да бъде наблюдаван такъв
голям район. Лошото е, че аерокосмиче-
ските снимки не вършат работа в този
смисъл - на тях може да се види напри-
мер само вече разгорял се пожар. В Ру-
сенския университет са работили над
вариант за целта да бъдат използвани
метеорологични балони. Според Стойчев
обаче опитът на Германия е по-подходящ
- там за подобна цел се използват 20-30-
метрови кули, които осигуряват наблюде-
ние и за възникващи пожари, и за навод-
нения, и за оглеждане на целия район в
диаметър 80 км. В института на БАН е
разработен софтуер за специални каме-
ри, които биха могли да се използват за
такова наблюдаване. Софтуерът за каме-
рата за сигурност няма нищо общо с този
на познатите камери, които се използват
навсякъде, обяснява Стойчев. Новият соф-
туер осигурява бързо действие и точност
при идентифицирането на престъпно на-
рушение в зоната за сигурност.

О
щитата срещу терористи в днешния не-
спокоен и все по-опасен свят е работа на
военните и на органите за отбрана и си-
гурност. Така е, ала не съвсем. В разра-
ботването и на оръжия за нападение, и
на отбранителни съоръжения в днешно
време участието на науката е най-съще-
ственият елемент. И след като български-
те военни научни институти в годините на
прехода почти бяха ликвидирани, с науч-
ното обслужване на сигурността и отбра-
ната у нас се зае гражданската наука.
Институтът на БАН по металознание,
съоръжения и технологии “Акад. Ангел
Балевски” в последните години, освен с
традиционните си изследвания на мета-
лите и развиването на уникалния българ-
ски метод за леене с противоналягане,
се прочу и със създаването на интели-
гентни системи и продукти за вътрешна
сигурност и защита на обекти от теро-
ризъм. През 2008 г. тук дори бе създаден
Център за върхови постижения “Антите-
рористични интелигентни системи”, чий-
то ръководител е директорът на институ-
та чл.-кор. Стефан Воденичаров.

Един от последните засега научни
проекти в това направление е смайващ и
за най-върлите скептици. Защото е най-
големият и най-скъпо финансираният про-
ект на ЕС в областта на сигурността, одо-
брен през 2010 г. При това парите са не
от известните научни програми на Евро-
съюза, а от програма, за която никой в
България не е знаел и чието съществува-
не учените от института откриват сами.
Това е програма към генералната дирек-
ция “Вътрешни въпроси” или, образно
казано - това е министерството на вътреш-
ните работи на Европейския съюз, обяс-
нява доц. Кирил Стойчев, помощник-ди-
ректор на института. Проектът е със срок
2 години, започнал е през 2011 г. и е на
обща стойност 500 хил. евро.

Тази наша разработка я замислихме
ей в тази стая, още през 2009 г., с колеги

Бреговата помпена станция на АЕЦ “Козлодуй”
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На фокус

Корупцията - кой
я подхранва и кой
може да я спре?
Съдебната ни система все още се реформира
бавно чрез моркова и тоягата на ЕС

Ивайло КАЛФИН
член на Европейския
парламент

Е
вропейската комисия оценява
загубите от корупция в страните
членки на 120 милиарда евро
годишно. Точно толкова, колко-
то ЕС отпусна неотдавна, за да

стимулира антикризисно европейската
икономика, и почти колкото е целият ев-
ропейски бюджет.

Изследванията показват неоспоримо
пряка връзка между равнището на коруп-
ция и икономическия растеж. Корупцията
означава по-малко приходи и повече об-
ществени разходи, което удря по темпа, с
който се развива икономиката.

Най-често корупционните практики в

ЕС минават през обществените поръчки.
През 2008 г. те са били около 15% от
брутния вътрешен продукт на съюза, или
около 1,7 трилиона евро. При корумпира-
ните поръчки държавата плаща повече,
за да получи по-малко.

Корупцията влошава бизнес средата,
прави я несигурна. Създават се

неравни условия за правене
на бизнес

което гони “добрите” инвеститори и при-
влича тези, които са свикнали с корупци-
ята и живеят от нея. Кризата допълнител-
но усилва тези дисбаланси, тъй като осво-
бождава задръжките от поемане на рис-
кове, свързани с корупционни практики.
По време на криза се поемат по-лесно
рискове, свързани с корупционни практи-
ки.

Корупцията, и по-специално сивата
икономика, изкривява достоверността на
икономическите статистики. Това поставя
под съмнение адекватността на макроико-
номическата политика, а оттам - и стабил-
ността на страната.

Често свързват корупцията със закон-
ни, но неетични практики като неясни
правила за лобиране и търговия с влия-
ние, или с липсата на ясни правила и
достатъчно ограничения за назначаване
на хора от бизнеса на държавни и обще-
ствени постове и обратното. Някои анали-
затори говорят дори за облечена в закони
корупция, когато нарочни дупки в законо-
дателството позволяват корупционни прак-
тики. В крайната си форма, тази “законна”
корупция създава т.нар. подчинена държа-
ва, в която институциите работят в интерес
на неясни задкулисни бизнес интереси.

Корупция има там, където институциите
са неефективни. Публичните институции са
призвани да защитават обществения инте-
рес, а той изключва корупцията. В същото
време качеството на работата на институ-
циите не може да бъде напълно обяснено
само с наличието на корупция. Когато ги
оценяваме, би трябвало да вземем пред-
вид и странични фактори като законода-
телството и неговото прилагане, обществе-
ната търпимост към корупцията. Институци-
ите могат да се справят успешно с коруп-
цията само когато съществува силна поли-
тическа воля, подкрепена от обществен
консенсус за нейното прилагане.

Носеща дамгата на най-корумпирана-

та европейска държава,

България често
е сочена с пръст

Но у нас, както и в останалите страни
има както успешни, така и неуспешни
примери за намаляване на корупцията.

Макар че едва ли някой иска да си
припомня 1996 г. с дългите опашки пред
банките, икономическата нестабилност -
един от най-успешните примери за спра-
вяне с корупцията започва именно оттам.
Дълбоката рецесия, в която беше изпад-
нала икономиката, се допълваше от бързо
нарастване на лошите банкови активи,
дължащо се на слабия банков надзор
върху търговските банки. Кризата беше
подхранвана до голяма степен от зависи-
мостта на БНБ и от нейната уязвимост от
политически натиск. България беше изпра-
вена пред фалит по плащанията си по
дълга и беше спасена от него само благо-
дарение на значителните средства, изле-
ти от Международния валутен фонд. Те
бяха придружени от строги бюджетни
мерки, преформулиране на паричната
политика и от дълбоки икономически ре-
форми. МВФ въведе валутен борд, лиша-
вайки централната банка от инструменти-
те й за водене на парична политика. За-
конът за БНБ беше променен и нейната
независимост беше гарантирана, а на-
здорните й функции - усилени. Болезнени-
ят опит на хората от хиперинфлацията и
фалитите на банки, гарантира широката
обществена подкрепа за строгите мерки и
извършваните реформи. Петнадесет годи-
ни по-късно, централната банка е високо-
уважавана институция, за разлика от мно-
го други страни, банковият сектор у нас е
стабилен. В продължение на години Бълга-
рия поддържаше бюджетен излишък, кой-
то позволи чувствително намаляване на
държавната задлъжнялост и натрупване
на значителни резерви. Така независи-
мостта на централната банка и широката
обществена подкрепа за дисциплинира-
щата фискална политика позволиха на
страната да постигне финансова стабил-
ност и силен финансов надзор и прекъсна

един примамлив източник
на корупция

Не така се случиха нещата в съдебна-
та система. Често я сочат като пример за

неефективност и я обвиняват, че не може
да осигури адекватно и навременно пра-
восъдие. Мога да дам доста аргументи,
че тази картина не е съвсем вярна, но
проблемите са очевидни и никой не може
да ги отрече. В сегашния си вид съдебна-
та система беше създадена с приемане-
то на новата конституция в началото на
90-те. По това време доминиращият в
България дебат беше изключително иде-
ологизиран. Като резултат съдебната си-
стема получи голяма автономност, но
висшите магистрати и прокурори бяха
назначавани предимно на идеологичес-
ки принцип, а не въз основа на професи-
онални критерии. Още оттогава, а и до
ден днешен, политическият натиск върху
съдебната система почти не е преставал.
В резултат тя все още е неефективна, под-
ложена е на натиск от политиците, полз-
ва се с недоверието на обществото и се
реформира бавно чрез моркова и тоягата
на Европейския съюз, който я наблюдава
пета година чрез Механизма за сътруд-
ничество и проверка. Това, което разли-
чава тези два примера, е степента на
обществена търпимост към ефективност-
та на централната банка и на съдебната
система.

Често сме склонни да търсим корупци-
ята само в слаборазвитите и бедни държа-
ви. Истината е, че тя е фактор и в света на
богатите.

Какво е положението в ЕС

Скорошно изследване на “Евробаро-
метър” показа, че 74% от европейските
граждани смятат, че корупцията е осно-
вен проблем за техните страни. Но про-
центите варират значително, когато ста-
не дума за националното усещане за се-
риозността на проблема - от 19% в Да-
ния, до 98% в Гърция. За да има успех
обществената чуствителност към коруп-
цията, тя трябва да се превърне в обще-
ствен натиск. Нивото на корупция не е
постоянна величина, то изисква не-
прекъснати усилия да се поддържа на
ниски нива. Тазгодишният доклад на
“Прозрачност без граници” например за-
ключава, че в Чехия, Унгария и Слова-
кия има отстъпление от борбата с коруп-
цията след влизането им в ЕС.

Трудно е да се тегли черта между
северни и южни, източни и западни
държави. Но пък се вижда, че държави,

преминали през диктаторски режими или
в които демокрацията е липсвала през
дълги периоди, са по-склонни да толе-
рират корупцията.

Изследване на Брукингс институт, ос-
новаващо се на Индекса за добро уп-
равление чрез математическо модели-
ране доказва, че сред старите европей-
ски членки то е най-добро в Холандия,
най-слабо в Гърция, а Испания държи
“златната среда”. Неговият автор Даниел
Кауфман твърди, че ако гръцките инсти-
туции заработят като испанските, това ще
увеличи гръцкия БВП с 3,5%. Същият
резултат ще получи и Испания, ако ней-
ните чиновници работят като холандци-
те. Хипотезата, че гърците могат да ра-
ботят като холандци, би увеличила
гръцката икономика със 7 процента. Из-
водът, който се прави е, че ЕС може да
намери допълнителен източник на ико-
номически растеж, ако се пребори или
поне чувствително ограничи корупцията.
За да стане това ЕС би трябвало да търси
общи стандарти и единни практики за
противопоставянето на корупцията, за да
може да довърши изграждането на об-
щия пазар.

Колкото и да изглежда неочаквано
на пръв поглед, борбата с корупцията
има отношение и към спасяването на
задлъжнели държави. Не е възможно да
се осигури наличието на фискални транс-
фери, т.е. данъкоплатците от една стра-
на да плащат вместо тези от друга, без
те да са сигурни, че са обрани всички
резерви по отношение на добро управ-
ление и борба с корупцията. Противното
би означавало

да се налива вода
в счупено гърне

Постигането на тази увереност изи-
сква силна антикорупционна политика на
европейско ниво.

През последните години европейски-
те институции вървят в тази посока. От
прост контрол върху разходването на ев-
ропейските фондове, те започнаха да
изискват от държавите членки да обявят
война на корупцията. Съветът на ЕС при-
лага специален механизъм към Бълга-
рия и Румъния, чрез който ги притиска
да подобрят ефикасността на съдебните
си системи. От 2013 г. Европейската ко-
мисия ще започне да публикува на все-
ки две години доклад срещу корупцията,
чиято цел е мониторинг върху усилията
на всички страни членки да се справят с
проблема. Борбата с корупцията и с ор-
ганизираната престъпност стана интег-
рална част от критериите за бъдещите
разширявания. Реформирането на обще-
ствените системи, свързани с налагане-
то и спазването на антикорупционни
мерки, вече се изисква на ранен етап от
преговорите за членство. Така ЕС полу-
чи възможност да направлява реформи-
те в съдебната система и в правоприла-
гащите органи по време на целия пред-
присъединителен период.

Независимо от мерките, които се взе-
мат на европейско ниво обаче, борбата
с корупцията зависи в най-голяма степен
от обществената търпимост към нея и от
натиска върху институциите. Кой го знае
по-добре от нас, българите?

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Позиция

Проф. Алеко БИЧЕВСКИ

Зад ъгъла

ато гледам вендета-
та срещу съдия То-
дорова, си мисля, че от
три години управля-

на бе срещу тройната
коалиция. Тя очевидно ще е Стогодишна. До крак. И
до трето поколение. А може би и докато свят светува.

Следващите войни на ГЕРБ бяха локални, в по-
ограничен мащаб, но с не по-малък интензитет.

Войната срещу лекарите избухна в Горнооряхов-
ската болница с обвиненията, че тамошните гинеко-
лози закусват едва ли не с неродени деца. После тя
продължи по всички градове, села и паланки, докато
най-накрая “лекар” стана мръсна дума и медиците
масово биваха и биват нападани, бити и малтретира-
ни на работните им места, а и извън тях.

Последва кръстоносният поход срещу учените от
БАН, които имаха наглостта да искат пари от Дянков,
за да правят научните си изследвания. Свиха им
бюджета, оставиха ги да вегетират от глад. И те ка-
питулираха. Остана само печалният спомен от чер-
ния провиснал флаг на фасадата на БАН.

Междувременно бяха забърсани тютюнопроизво-
дителите като протежета на Доган и представители
на един безперспективен отрасъл. Вместо да нижат
тютюн, им препоръчаха да садят билки.

Следващата инвазия бе срещу зърнопроизводи-
телите. Преди изборите им обещаха едни 300 млн.,
но след тях Дянков вероломно ги нападна в гръб и
най-нагло ги излъга. Подведомствените медии мо-
ментално ги изкараха алчни нахалници, които искат
пари от държавата, а всички карат бентлита. Тази
война обаче се оказа доста тежка, защото в един
момент Трети украински зърнопроизводителен фронт
тръгна от Добрич, прекоси Балкана и овладя за малко
столицата.

По време на всички тези баталии течеше и пер-
манентната война срещу българските съдии, обст-
релвани ден и нощ от Главния картечер на МВР.
След като им отстреляха водачката - съдийката от
СГС Мирослава Тодорова - съдийското съсловие не
издържа на провокациите и за пръв път в новата, а
и стара, българска история сформира опълчение от
около 200 души. То се дислоцира пред портата на
Висшия съдебен съвет, в очакване на подкрепления
от страната и от Брюксел, където пък се чудят и маят,
друг път невидели, в страна от Европейския съюз
изпълнителна власт да води война със съдебната
такава.

През зимата бяхме свидетели на разгърнати опе-
рации срещу железничарското съсловие. Оказа се,
че то се е наплодило извънредно много, тунеядства,
точи нафта от композиициите, и въобще охарчва
сериозно държавата като цяло и БДЖ в частност.
Властта уволни по бързата процедура няколко хиля-
ди жепейци, сега предстои да разкара и последните
1500, по последни информации в медиите.

Около сраженията с железничарите беше напад-
ната държавната администрация и посланиците, има-
ли вземане-даване с бившата Държавна сигурност. На
чиновниците бяха орязани всякакви класове и приви-
легии, с изключение на “нашите хора”, които пък
щедро наградиха със сочни бонуси за милиони лево-
ве от иначе опоскания до дъно държавен бюджет.

През всичките тези години пълководците на ГЕРБ
показаха изключително майсторство и воля да водят
операции на максимално широки фронтове. Въпреки
тоталната им заангажираност в многобройни битки,
те си оставиха резерви, с които да спечелят и война-
та с дребния и средния бизнес, който бе размазан
безжалостно, в резултат на което фалираха стотици
хиляди фирми, а стотици хиляди безработни бяха
пратени в ариегарда на обществото.

Много войни спечелиха управляващите и само
една загубиха - тази с еколозите. Родните еколози
минаха победоносно през битките за генномодифи-
цираните организми, за шистовия газ и последната
срещу лобисткия Закон за горите. Дали ГЕРБ ще
преглътнат това поражение, историята ще покаже.

Със сигурност обаче тази война няма да е по-
следната. Задава се поредната - този път срещу арен-
додателите. С новите поправки в закона за арендата
те ще бъдат принуждавани да продават за жълти
стотинки земята си на големите арендатори и оли-
гарси в земеделието.

В крайна сметка май не остана съсловие, на ко-
ето да не бе обявена война. Излиза някакси, че на-
родът пречи на управляващите. И както е тръгнало,
може да се наложи да си внасят народ от чужбина.
То и без това държавата внася вече почти всичко
отвън. Защо да не си внесе и народ?

Войните
на ГЕРБ

К
ващите само това правят -
водят войни.

След като взеха
властта, по думите на
техния вожд, най-мал-
ко за 30 години,
първата обявена вой-
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Проф. Чавдар
НИКОЛОВ

Красивите фискални показатели откриват
перспективи единствено за емиграцията

Има ли нещо общо между случи-
лото се през последните две десети-
летия на автомобилната фирма
“Опел” и това в нашата страна?

Оказва се, че има. Паралелите са
просто очебийни и натрапващи се.
Упадъкът на въпросния традиционен
автомобилен производител порази-
телно съвпада по време и мащаби с
упадъка на българската икономика
през прехода.

С лош мениджмънт и главното -
погрешна стратегия, “Опел” после-
дователно през годините губи по-
зиции на пазара. Делът му от 15%
през 1990 г. и 17% през 1995 г. от
продажбите в Германия е паднал
понастоящем на 7%. Заетите в Ев-
ропа (“Опел” плюс “Воксхол”) съще-
временно се свиват наполовина - от
80 000 до 40 000 души.

Критиките на бившия председа-
тел на Надзорния съвет на “Опел”
Ханс Вилхелм Геб към американския
собственик “Дженерал мотърс” са
многолетни, започват през 1997 г.
Така те датират още от времето, ко-
гато Геб е бил действащ управляващ,

и довеждат до неговото оттегляне.
Въпреки настояванията му през го-
дините марката изоставя политиката
на пионерство във въвеждането на
технически иновации и се превръща
в “бързо следваща другите”. Черве-
ният молив на разчета “от днес за
утре” с хоризонт настоящата финан-
сова година зачерква в производст-
вената гама привлекателни и полез-
ни за имиджа й модели като “Калиб-
ра” и “Тигра”, остава само конфекци-
ята. Конфекция, неотклонно отдале-
чаваща се от качеството на главния
съперник “Фолксваген”.

Такъв избор се оказва фатално
обричащ, защото “Опел” губи привле-
кателността си и при конкуренцията
разчита единствено на по-ниските
цени. Резултантно се получава бе-
зизходица, подобна на знаково спо-
менатото от президента Плевнелиев

„Българите са евтини”

“Една стабилна база за печалба -
подчертава Геб - може да бъде създа-
дена само чрез стабилни инвестиции
в поддържането на престижа на мар-
ката и в първокласни продукти”.

Допълнителни неуспехи донася
на “Опел” също убедеността, че щом
един модел се продава в Щатите, той
може да намери пазар и в Европа.
Паралелът с американските рецепти
за българската икономика през пре-
хода може да си ги прокара всеки
сам. Безкритичното копиране, прена-
сяне и експериментиране с амери-
канските възгледи и опит, колкото и

да са популярни те зад Океана, при-
чини у нас маса поражения.

Генералното възражение на Геб
обаче е, че “Дженерал мотърс” се
ръководи главно като финансов, а не
като автомобилен концерн. “Основата
на дейността не са красиви баланси,
а добри коли”. Краткосрочните успе-
хи, рефлектиращи текущо върху курса
на акциите, са в противоречие с авто-
мобилното производство, което есен-
циално се явява дългосрочно. Разра-
ботката на един нов модел например
коства около 1 милиард евро и заема
минимум три години. Ако решиш да
си спестиш разходи, можеш времен-
но да постигнеш по-добри  годишни
показатели по баланс, но в бъдеще
задължително губиш пазарни пози-
ции, както се е случило с “Опел”, под-
чертава сп. “Шпигел”.

Симеон Дянков действително по-
стигна неочакван успех с продажба-
та на еврозаема. Обяснението за него
е точно в “красивите баланси” на
България. Лихвите от 4,25%, следва
да бъде пределно ясно, не са нито
признание за благосъстояние, нито
някаква особена комплексна калку-
лация на блестящ бъдещ или насто-
ящ стопански прогрес в нашата стра-
на. Единственото, което интересува
кредиторите, наричани от медиите
за по-удобно инвеститори, е
дали заемът ще бъде ре-
довно обслужван и в

срок погасен.
Като цяло, ако изключим отдел-

ни, спорадични недоволства, като
тези през последно време на Орлов
мост, международната репутация на
българското обещество е на кротко и
безропотно, приемащо без особени
вълнения и съпротива всякакви

изпитания
и управленски гаври

В страната ни във фискално и
социално отношение текущо се е
възцарило гробищно равновесие. От
едно неохранявано гробище, увери-
ли сме се, винаги можеш да се сдо-
биеш с метали за вторични суровини
или с камъни за разнообразни стро-
ителни цели.

Кредиторите на България следо-
вателно няма начин да виждат голе-
ми рискове заемните средства да не
им бъдат върнати. Но това “призна-
ние” няма нищо общо с открилите се
печални слугинско-келнерски стопан-
ски перспективи пред държавата ни.

Фискалната фиксация на финан-
совия ни министър, фиксация в теку-
щите показатели, а не в развитието,
означава вече четвърта година
пълзене по дъното на кризата. Ако
нещо в България има безспорно
бъдеще при наличното положение,
това е емиграцията. “Конкурентните
ни предимства”, тези на ниските за-
плати и на социалния дъмпинг, по
този начин отричат сами себе си, но
кой да го разбере? Ситуацията у нас
ужасно заприличва на дилемата, сто-

яща пред “Опел”. Или откъсване от
американските (републикански) идеи
на финансовия капитализъм, или бан-
крут на марката и отиването й в не-
битието при култовия в близкото ми-
нало “Сааб” (също бивше дъщерно
предприятие, затрито от мащехата
“Дженерал мотърс”).

Някои по-радикални икономисти
виждат в гоподстващия днес в свето-
вен мащаб финансов капитализъм
превърната форма на лихварството.
Без да сме привърженици на екстре-
мистки възгледи,  понастоящем оба-
че не можем да избягаме от препрат-
ките към “Венецианския търговец”
(Шекспир), където става дума за ико-
номическа безпомощност и претен-
ции за рязане на жива плът за по-
криване на дълг. Последното в кон-
кретните нашенски условия специ-
фично се изразява в продължаваща-
та, непреставащо интензивна емиг-
рация на младите, каквото и да при-
казват и с каквото и да се хвалят уп-
равляващите.

Финансовият капитализъм всесве-

товно обърка понятията, разми ги,
обърна ги с хастара навън. Истински-
ят инвеститор не действа на принци-
па “грабни лихвата и беж”. Той не
търси лихва, той произвежда, дълго-
срочно възпроизвежда, заработва си
печалба, минавайки през изработка-
та и реализацията на продукт. При
това си функциониране инвеститорът
мобилизира, използва и развива по-
тенциала на нацията, ако не по най-
добрия начин, то поне по някакъв
текущо приемлив.

Финансовият капитализъм, който
за последните тридесет години завла-
дя глобалното пространство като
практика и мислене, е проблем, чие-
то решение вероятно ще заеме жи-
тейския отрязък на не едно идущо
поколение. Сегашните политици не
само у нас, но и по света, не показват
способности нито да се захванат, нито
да се справят с него. Така ролята на
мислещите хора по необходимост е
доколкото могат да удържат общест-
вата от крайности и да им посочват и
повтарят евентуалния изход. Който е
“хирургически” - орязване по регула-
тивен път на безумната финансова хи-
пертрофия, ограничаване на спекула-
цията. И не че в тези насоки липсват
“добри практики” при капитализма, но
твърде много години се наслушахме
на глупости от сорта, че “пазарът е
главният законодател” и че “държава-
та не решава проблеми, тя самата е
проблем”. От панелно жилище все
някога можеш да се отървеш, с пане-
лите в главата въпросът доказано се
явява значително по-сложен.

Анатолий

СТАНКУЛОВ
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Светла
ВАСИЛЕВА

Властта: прозрачна и
открита, но не чак дотам

А
ко всеки ден, пре-
хвърляйки каналите на
националните телеви-
зии, попадате на мини-
стри, директори на

Договорите за харчене на публични средства и декларациите за конфликт на интереси
са все още табу, сочат анализите за достъпа до обществена информация

държавни структури и на самия
премиер, коментиращи всякакви
въпроси, свързани с управление-
то, или гледате кмета на общи-
ната да прави същото по местния
кабелен канал, нищо чудно да
решите, че властта няма тайни от
гражданите. Че тя е открита, про-
зрачна и на разстояние едно
обаждане по телефона на меди-
ята. Усещането за достъпност и
искреност е примамливо, но вир-
туално измамно и катастрофира
в сблъсъка с реалността. Онази
реалност, която се интересува не
толкова от това какво гръмко каз-
ва властта, колкото от

онова, което
свенливо

премълчава

А тя има много за премълча-
ване.

Разкриването на “тайните” на
институциите от всички нива е
регламентирано още през 2000
г. със Закона за достъп до обще-
ствена информация (ЗДОИ). Ста-
тистиката на подадените заявки
и получените откази, налична от
2002 г. на база ежегодни прави-
телствени доклади за състояни-
ето на администрацията, сочи
две тенденции. Първата се отна-
ся до драстично намаляване на
исканията за достъп до инфор-
мация през 2010  и 2011 г. Вто-
рата засяга увеличаване на от-
казите, които при нива до 1% за
периода 2003-2009 г., през по-
следните две години надмина-
ват 4% (фиг. 1).

рално, териториално и местно
ниво, става ясно, че институци-
ите с удоволствие публикуват
контактна (адреси, телефони) и
оперативна информация (акто-
ве, стратегии, планове, програ-
ми, доклади), структурата си,
както и услугите, които предо-
ставят на граждани и фирми. С
това обаче добрите новини за
откритост приключват.

Все още почти половината
(47.47%) от задължените по За-
кона за достъп до обществена
информация (ЗДОИ) институции,
нямат секция “Достъп до инфор-
мация” в интернет страниците
си. Целта на тази секция е да
подпомага търсещите информа-
ция, давайки сведения за това
как е организиран процесът в
конкретната администрация. В
секцията трябва да присъстват
звеното, отговарящо по ЗДОИ,
служителят, определен за това,
адресът, телефонът, работното
време, а също и отчетът за
изпълнение на закона. Послед-
ното изискване е спазено в
12.32% от институциите. В 440
административни структури
(79% от наблюдаваните) са раз-
работени вътрешни правила за
работа по Закона за достъп до
обществена информация
(ЗДОИ), като 83 структури са от
централната, а 357 са от тери-
ториалната администрация. От
министерствата единствено Ми-
нистерство на земеделието и
храните не е разработило свои
правила за ДОИ. Такива няма
също и в три структури, отчита-
щи дейността си пред Народно-
то събрание (Икономически и
социален съвет, Комисия за ус-
тановяване на имущество, при-
добито от престъпна дейност,
Комисия за предотвратяване и
установяване на конфликт на
интереси), както и в една
държавна комисия (Държавна
комисия за енергийно и водно
регулиране). В 354 администра-
тивни структури (63.6% от всич-
ки) е разработена разяснител-
на информация за гражданите
относно упражняването на пра-
вото на достъп до информация.

раните интернет страници е
констатирано, че се поддържа
регистър на обявите за общест-
вени поръчки, но в едва 9% от
страниците присъства информа-
ция за онези от тях, които са
възложени. Онова, което най-

През 2011 г. са подадени
общо 8805 заявления за достъп
до обществена информация. По-
вече от половината (5109) са от
граждани. Второ място по брой
искания заемат фирмите - 1398
броя заявления. След тях са
журналистите с почти същата
бройка - 1327, и неправителст-
вените организации - 934. Об-
щият брой на заявленията, по
които е направен отказ от пре-
доставяне на информация, е 366
(174 в централната администра-
ция и 192 в териториалните ад-
министрации).

От последния доклад на
Програма “Достъп до информа-
ция” за периода 23 януари - 16
март 2012 г., направен на база
проучване и оценка на 487 ад-
министрации в системата на
изпълнителната власт на цент-

Формално, институциите са от-
ворени и открити, само дето за
получаване на исканите данни
граждани, журналисти, предста-
вители на фирми и неправител-
ствени организации в немалко
от случаите трябва сами да от-
крият пътя до тях през лабирин-
тите на администрацията.

Една от най-чувствителните
сфери за властта остава финан-
совата прозрачност, която

трайно пребивава в
зоната на здрача

Макар да има ръст на ин-
ституциите, публикували бюд-
жетите и финансовите си отче-
ти, половината административ-
ни структури, включително и об-
щините, не оповестяват тази ин-
формация. В 47% от анализи-

ревностно пазят администраци-
ите, са договорите за концесии,
ремонти, строителство, услуги и
прочие контракти, свързани с
изразходването на публични
средства. Достъпът до тях би
дал представа къде отиват па-
рите на данъкоплатците и в
каква степен е защитен обще-
ственият интерес. Практиката
на програма “Достъп до инфор-
мация” показва, че държавните
органи и тези на местната власт
при подаване на заявление за
получаване на такива данни
търсят

всякакви основания
да откажат

като се аргументират с това, че
изнасянето им засяга интереси-
те на трето лице или са търгов-
ска тайна, макар законът за
достъп до информация ясно да
казва, че предметът на догово-
ра, цената, подизпълнителите и
санкциите не могат да бъдат
приемани за такава. Институци-
ите, публикували свои контракти
през последните три години, са
под 3% (фиг. 2).

През 2007 г. по време на кон-
ференция “Да заменим бюрокра-
цията с прозрачно, отговорно и
отворено към гражданите уп-
равление” днешните управлява-
щи се обединяват около тезата,
че финансовата прозрачност е
най-добрата антикорупционна
мярка. След по-малко от три го-
дини във властта, казаното е за-
бравено и “желязна завеса” изо-
лира достъпа до информация за
бонусите на чиновниците, за да-
ренията на МВР от частни компа-
нии и физически лица със съмни-

София), за образователния ценз
на Калина Илиева, управлявала
милиони евросредства и прочие.
Премълчаването на данните, как-
то и отлагането във времето на
оповестяването им досега
завършват с невъзможно за при-
криване фиаско, като бумерангът

Фиг. 1

Фиг. 2

Фиг. 3

Фиг. 4

телна репутация, за пренасоче-
ните субсидии на независимите
депутати, за цените на парното и
на тока, за това къде държат
парите си най-големите държав-
ни предприятия (НЕК, “Булгар-
газ”, “Български пощи”, Летище

на “тайните” неизменно се сто-
варва върху започналия да става
чувствителен рейтинг на властта.

Ако финансовата информация
е твърде добре и ревностно ох-
ранявана, то декларациите на
служителите за конфликт на ин-
тереси са скрити от очите на
гражданите зад врати,

заключени
с девет ключа

почти като в приказките. Докато
през 2009 г. 80 администрации са
оповестили в интернет страници-
те си тази сакрална информация,
през 2011 г. това са направили
едва 51 институции по данни на
Програмата “Достъп до информа-
ция” (фиг. 3).

Своеобразен “първенец” по
тайнственост е информацията за
разсекретените документи. Тя
отсъства почти напълно от стра-
ниците на наблюдаваните инсти-
туции. Администрациите, обявили
списъци с подобни данни, са под
1% (фиг. 4).

Програмата “Достъп до инфор-
мация”, която се ангажира с рег-
ламентиране и мониторинг на
процесите, свързани с повиша-
ване прозрачността и откритост-
та на властта от 1996 г. до момен-
та, обяснява пропуските и поро-
ците най-вече с

липсата
на ефективен

контрол

по прилагане на закона. Неслу-
чайно във всеки официален годи-
шен доклад за състоянието на ад-
министрацията е отразено, че
санкции за неспазване на ЗДОИ
през годината не са налагани. Би
било наивно да се надяваме, че
институциите доброволно ще ни
допуснат до тайните си. Също
толкова неразумно ще е и да

подценяваме усилията, активната
позиция и натиска от граждани,
журналисти и неправителствени
организации срещу монопола на
властта върху информацията, още
повече че вече има пробиви в
системата от табута. Важното е да
не се отказваме.
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Култура
очаквайте

Изложба на
Ники Кокинос в
галерия „Средец”

В галерия “Средец” на Минис-
терството на културата днес
от 18 ч. ще бъде открита излож-
бата на Ники Кокинос “Pliages
2012”. Събитието се организира
от МК на България и посолство-
то на Кралство Белгия в София.
Ники Кокинос - белгийка с гръцки
произход, завършва Кралската
художествена академия в Брюк-
сел, откъдето получава диплома
по рисуване. Авторката прите-
жава и диплома за задълбочени
изследвания по философия на
изкуството от Университета
Париж XII. Участва в колективни
изложби в Белгия, където живее
и работи. Нейни произведения са
показвани в Музея на дизайна в
Антверпен, на Международното
триенале по текстилни изкуст-
ва в Турне през 2011 г., в Музея
на стенните гоблени в Турне, в
посолството на Гърция в Брюк-
сел и др. Прави и редица само-
стоятелни изложби. Белгийката
с гръцки корени рисува върху
японска хартия, направена от
дълги растителни фибри и ус-
тойчиви на прегъванията и на
боите, които я обливат. Излож-
бата ще продължи до 31 юли.

Седем актьори
спечелиха
кастинга на
ДТ „Стоян Бъчваров”

В Драматичен театър “Сто-
ян Бъчваров” - Варна, бе прове-
ден оповестеният предварител-
но кастинг за актьори - мъже.
Явилите се 39 кандидати пред-
ставиха текст по свой избор
пред комисия в състав проф.
Пламен Марков, Мартин Киселов,
Веселина Михалкова, Гергана
Плетньова, Биляна Стоева, Вла-
дислав Виолинов, Валентин Ми-
тев и Свилен  Стоянов. След
обстойно обсъждане на изпълне-
нията комисията открои имена-
та на Валери  Вълчев, Васил Асе-
нов, Димитър Мартинов, Ивайло
Иванов, Красимир Митов, Миро-
слав Симеонов и Теодор Папазов.
Драматичен театър “Стоян
Бъчваров” ще търси варианти за
бъдещо творческо сътрудниче-
ство с тези 7 актьори.

Людмила Филипова
гостува във Варна

Романът на Людмила Филипо-
ва “Печатна грешка”, който през
лятото се
среща със
с в о и т е
читатели
в цялата
с т р а н а ,
ще бъде
предста-
вен във
Варна на
20 юли от
19 ч. в но-
вооткри-
т а т а
к н и ж а р -
ница на
изд. “Сие-
ла” във
Фестивалния и конгресен център
във Варна, ет. 2. Ще бъде прожек-
тиран късометражният филм към
книгата по идея и сценарий на
Людмила Филипова, заснет от
“Novafilmvision” и “Molov Picture”.
Освен авторката, на събитието
ще присъства и актрисата Деси
Тенекеджиева, продуцентка на
филма. За книгата ще говори
Виолета Тончева.

çâó÷è â Ëåòíèÿ òåàòúð

Международният фолклорен фести-
вал “Сребърна пафта” ще се състои
в Кюстендил за осма поредна
година. В това издание ще се
включат три състава от чужбина -
от Украйна, Унгария и Гърция.
Чуждите групи ще имат изява в
Босилеград във фолклорната про-

Ученикът от ХI клас на Финансово-стопанската гимназия “Васил Левски” в Монтана Славомир Росенов
изработва макети на манастири, кораби, музикални инструменти и др. На снимката - с Лопушанския манастир

край с. Георги Дамяново. В момента той прави двуметров макет на България с нейните забележителности.
Росенов използва картон, принтирана хартия, тел и други евтини материали

ретото издание на
“Опера в Летния
театър” продължа-
ва до 17 август във
Варна. Събитието

Известни солисти ще представят в морската
столица хитови заглавия от вечните мюзикъли
тюра към “Моята прекрасна
лейди”, Песен на Елайза из
“Моята прекрасна лейди”, изп.
Даниела Димова с мъжки хор
и мъжки балет, Дж. Кели -
“Пея под дъжда”, изп. Орлин
Горанов, Л. Бърнстейн - “I feel
pretty” из “Уестсайдска исто-
рия”, изп. Олга Михайлова-
Динова с дамски хор и дам-
ски балет, Л. Бърнстейн - “One

hand, one heart” из “Уестсайд-
ска история”, изп. Даниела
Димова и Орлин Горанов, Дж.
Кандер - “Maybe this time”, изп.
Даниела Димова със смесен
хор, Дж. Хърман - “Hello,
Dolly”, изп. Олга Михайлова-
Динова със смесен хор. След
антракта ще бъдат изпълне-
ни: Л. Бърнстейн - увертюра
“Кандид”, Дж. Кандер - “Mein

Herr”, изп. Даниела Димова,
Дж. Гершуин - “Summertime”,
изп. Олга Михайлова-Динова,
Дж. Кандер - “Don’t tell mama”,
изп. Даниела Димова с дам-
ски хор и дамски балет, Л.
Бърнстейн - “Maria” из “Уест-
сайдска история”, изп. Орлин
Горанов, Л. Бърнстейн -
“Tonight” из “Уестсайдска ис-
тория”, изп. Олга Михайлова-
Динова и Орлин Горанов, Л.
Бърнстейн - “America” из “Уест-
сайдска история”, изп. Дание-
ла Димова, Олга Михайлова-
Динова и Орлин Горанов, Х.
Арлан - “Over the rainbow”, изп.
Даниела Димова, Олга Ми-
хайлова-Динова и Орлин Го-
ранов.

Почитателите на изкуст-

вото може да очакват “Аида”
с Линка Стоянова в главната
роля на 2 август от 21 ч. в
“Опера в Летния театър”. Би-
летите са по 8, 10, 15, 20, 30
лв., за ученици и пенсионери
- 5 лв. Пакет “Фамилия опе-
ра” за четирима започва от
20 лв. (4 билета х 5 лв.). За
детски спектакли цената за
деца е 4 лв.

НАД 20 СЪСТАВА ИДВАТ ЗА
„СРЕБЪРНА ПАФТА” В КЮСТЕНДИЛ

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Николая ИВАНОВА ява “Босилеградско краище”,
съобщи художественият ръководи-
тел на танцов ансамбъл “Пауталия”
и организатор на проявата Вален-
тин Кенов. Общо 21 групи ще се
включат във фестивала.
В програмата се предвиждат кон-
церти в Драговищица, Жиленци и
Слокощица. Откриването е на 26
юли от 17 ч. на Арката на централ-

ния площад “Велбъжд” в Кюстендил.
Преди тържествената част ще има
дефиле на всички участници по бул.
“България”. На 27 юли от 19.30 ч.
ще бъде концертът в Слокощица,
на следващия ден от 19 ч. е проява-
та в Драговищица. Заключителният
концерт на всички участници в
“Сребърна пафта” е на 29 юли
от 10 ч. в село Жиленци.

Т
представят общината, Теат-
рално-музикален продуцент-
ски център - Държавна опера
Варна, и Дворецът на култу-
рата и спорта, под мотото
“Варна - кандидат за европей-
ска столица на културата”, с
подкрепата на Министерство-
то на културата.  Специален
медиен партньор е “Viva la
Musica” - БНР.

Спектакълът “Hello,
Broadway” - музиката на Аме-
рика, ще зарадва публиката
на 31 юли от 21 ч. Той се
осъществява и със специал-
ната подкрепа на “Кантус
фирмус” и фондация “Амери-
ка за България”, научи ДУМА
от Виолета Тончева. Извест-
ните солисти Орлин Горанов,
Даниела Димова и Олга Ми-
хайлова-Динова ще предста-
вят с присъщата си артистич-
ност хитови заглавия от веч-
ните мюзикъли, играни на
Бродуей и обичани в цял свят.
След успешното си участие в
Европейския музикален фес-
тивал, сега триото разширя-
ва програмата си, като включ-
ва към Симфоничния ор-
кестър хора и балета на
Държавна опера Варна.

Под диригентската палка
на Юли Дамянов в първата
част на концерта ще прозву-
чат творби на Фр. Лоу - Увер-

Людмила Светичкова показва
природата без начало и без край
Людмила Светичкова показва
природата без начало и без край
Людмила Светичкова показва
природата без начало и без край
Людмила Светичкова показва
природата без начало и без край
Людмила Светичкова показва
природата без начало и без край

„Hello, Broadway”„Hello, Broadway”„Hello, Broadway”„Hello, Broadway”„Hello, Broadway”
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Култура

лагодарение най-вече на
професионализма и
енергията на директора
на Софийската национал-

Íàöèîíàëíàòà îïåðà
çàêðèâà ñåçîíà íà

„Турандот”, „Риголето” и „Дон
Кихот” са включени в афиша
на петата „Сцена на вековете”ÖàðåâåöÖàðåâåöÖàðåâåöÖàðåâåöÖàðåâåöÖàðåâåö

ри за град Пекин от приказно
време. Там жестоката принцеса
Турандот заповядва да обезгла-
вят кандидат-женихите, не отго-
ворили на загадките й. Ледено-
то й сърце трепва от любов
единствено към принц Калав - в
случая тенорите Костадин Анд-
реев и Даниел Дамянов. Туран-
дот са Мариана Цветкова и Ба-
ясгалан Дашням. И двете много-
кратно са бисирани и в чужбина
с тази, може би най-трудна со-
пранова партия, а и с други роли.
В костюма на вярната робиня
Лиу влизат Радостина Николае-
ва и Силвана Пръвчева. Заслу-
жава голяма похвала Николае-
ва, проявила неотдавна истински

вокално-артистичен подвиг. На
30 юни в Букурещ бе изумител-
на Амелия от “Бал с маски”, по-
редната изключителна задгра-
нична премиера на проф. Карта-
лов. На следващата вечер, 1
юли, Радостина обра овациите
като Одабела в спектакъла на
“Атила”. Постановчик също е
професорът. Придворните Пинг,
Панг и Понг в трите вечери са
Емил Угринов, Пламен Папази-
ков, Даниел Острецов. Разбира
се, аплодисменти ще има и за
отличния хор, оркестър, за за-
помнящите се Тимур на Свето-
зар Рангелов, Ангел Христов,
Мандарина - Николай Петров,
китайския император Алтум -

Мирослав Андреев.
За своя “Риголето” след пре-

миерата на 11.03.1851 г. във
Венецианския театър “Фениче”
Верди отбелязва: “Никога може
би няма да напиша нещо по-
хубаво.” Либретото на Фр. Пиа-
ве е по забранената тогава дра-
ма на Виктор Юго “Кралят се
забавлява”. А името на главния
герой Риголето композиторът
неслучайно избира - идва от
френското риголо, т.е. шегоби-
ец. Всеизвестно е, че и именити
баритони приемат ролята на
гърбавия шут Риголето по-късно.
Защото е истинско гласово и
артистично изпитание. Не е така
обаче при нашите Венцислав

Анастасов и Бисер Георгиев.
Херцогът на Мантуа са гостът
Марко Фрузони и Даниел Да-
мянов. “Риголето” без главната
героиня Джилда не се получа-
ва. За нея Карталов се е дове-
рил на налагащите се певици
Диана Василева и Ирина Жеко-
ва. В спектаклите на историчес-
ката крепост Царевец са и по-
знати румънски артисти. Помпей
Харащяну, гостувал преди вре-
ме като Осмин от “Отвличане от
сарая”, сега е с друга своя ко-
ронна роля - на Спарафучиле.
Дублира се със Светозар Ран-
гелов. Носителката на златния
медал през 1996 г. от Междуна-
родния конкурс за млади опер-
ни певци в София Оана Андра е
Мадалена. “Риголето” също бе
избор за турне в Япония. На
Царевец на 3 и 4 август дири-
жира Григор Паликаров.

Националната трупа, защити-
ла перфекционизма си и в чуж-
бина, отново е на фестивала
“Сцена на вековете”. Този път
показът е на класическия балет
на Л. Минкус “Дон Кихот” в по-
становката, режисурата на проф.
Петър Луканов. Аплодисментите
за безсмъртните герои на Сер-
вантес - Рицаря на печалния
образ Дон Кихот и верния Сан-
чо Панса, на 31 юли и 5 август
са за Йордан Кръстев и Георги
Аспарухов. Другите две главни
партии дръзко защитават любим-
ците Марта Петкова и Никола
Хаджитанев. Гамаш, злополучни-
ят кандидат за ръката на Китри,
е Еленко Иванов. Страстни, ог-
нени са танците на премиерсо-
листите Дарина Бедева-Канева
и Росен Канев като Карменсита
и Еспада. Прекрасни са и оста-
налите солисти, и кордебалетът.
А за успеха на пищната фиеста
“Дон Кихот” безспорно заслуга-
та е и на работата на художни-
ците Иван Попов и Цветанка
Петкова-Стойнова.

Снимки Виктор ВИКТОРОВ

“Риголето”

“Турандот”

БББББ
на опера и балет и не без под-
крепата на община Велико
Търново, през септември 2008
г. на Царевец отново спечели
почитатели популярният някога
фестивал “Сцена на вековете”.
Помнят се първите, новаторски
за България, спектакли на от-
крито на Карталов. Верен на
кредото си, че оперното изкуст-
во не е само за избраници, про-
фесорът постави през 1985 г.
“Ивайло” от М. Големинов там,
дето всъщност българска исто-
рия се е редила. Невероятното
преживяване, сравнимо от ме-
ломаните с празниците на най-
голямата открита сцена в света
- Арена ди Верона, се повтори в
старопрестолния град с “Цар
Калоян” на Панчо Владигеров
през 1987 г., другата грандиоз-
на продукция на Карталов. Изо-
бретателността му превърна пи-
лоните пред НДК в корабостро-
ителница на холандския град
Саардам от 1698 г. заради опе-
рата “Цар и дърводелец”. Посве-
тена е на руския цар Петър
Първи. Сетне режисьорът наме-
ри точното място в центъра на
София - Мавзолея, за следва-
щите предизвикателства с фес-
тивала “Опера на площада” -
възхитилите и чуждестранната
преса “Аида” (1997), “Цар Кало-
ян” (1998) и “Княз Игор” (1999).
Не толкова смехотворното взри-
вяване на Мавзолея, колкото
безпаричието, безхаберието на
управниците прекъсна чакани-
те летни музикални празници
под небето. От 2010 г. софиянци
и гостите им се радват на новия
фестивал “Опера в парка”. А в
Търново, на хълма Царевец, от
27 юли до 5 август овациите на
разноезичната публика ще са
за петото издание на “Сцена на
вековете”. Фестивалният афиш
включва трите хитови заглавия
от репертоара на Националния
театър за опера и балет - “Ту-
рандот”, “Риголето” и “Дон Ки-
хот”. Спектаклите на Пучиние-
вия шедьовър “Турандот” са на
27, 28 и 29 юли. Режисьор-по-
становчик е проф. Карталов. На
диригентския пулт застава Бо-
рис Спасов. Сценографията е
на госта Миодраг Табачки. Ху-
дожници на костюмите са
проф. Йоанна Маноледаки
(Гърция), Анна Кирилова и
Елена Иванова.

Първата постановка в София
на “Турандот” на проф. Карталов
от 1995 г. с незабравимата “Кра-
лица на публиката” Гена Димит-
рова бе специална поръчка за
европейската столица на култу-
рата в Солун 1997 г. Изправяше
на крака и японската публика.
Запис на мегаспектакъла с
български солисти, хор и ор-
кестър влезе в златния фонд на
националната телевизия на Япо-
ния. Имаше и други задгранич-
ни гастроли. Оперният директор
се върна към последната творба
на Пучини преди няколко сезо-
на и отново премиерата и след-
ващите представления възхища-
ват всички. Сега в края на юли
Царевец за три вечери е с деко-

Иванка ИВАНОВА
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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Какво е истинска отпуска?
Когато си купуваш бански кос-
тюм, джапанки и шапка, а не
латекс и ламинат.

Проф. ВЕНЦЕСЛАВ КИСЬОВ, актьор
ГЕОРГИ БОРИСОВ, поет, публицист,
преводач, главен редактор
на списание “Факел”
ЕМИЛ АНГЕЛОВ, футболист
КАМЕН ПЕТКОВ,
народен представител
КОНСТАНТИН ПАПАЗОВ-ТИТИ,
старши треньор по
баскетбол на Левски
ЛЮБЕН БОТЕВ, учредител на
клуба “Приятели на ДУМА” в Русе
Проф. МИХАИЛ НЕДЕЛЧЕВ,
литературовед
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17
Св. великомъчени-

ца Марина (Маргарита) (IV в.)

Девойката Марина била дъщеря на
езическия жрец в Антиохия Писидий-
ска (III в.). Баща й я възпитал в идо-
лопоклонство, но господ Бог по Сво-
ята милост й дал да узнае истината и
я призовал при Себе си. В това време
римското правителство жестоко пре-
следвало християните. Много от пре-
следваните се криели по пустините и
планините. А мнозина оставали в гра-
довете и като вземали вид на прося-
ци, стараели се да проповядват и раз-
пространяват словото Божие. От един
такъв християнин 12-годишната Мари-
на за пръв път чула за Господа Иису-
са Христа и сърцето й било изпълнело
от любов към него. Тя много желаела
да получи св. кръщение, но поради
гонението не е имало нито в града,
нито в околностите свещеник, който
да може да извърши това тайнство.
Марина се оставила на Бога и очаква-
ла неговата воля. А между това тя не
се бояла открито да изповядва името
на Господа, макар и да знаела, че
може да бъде подложена на гонение.
Пръв неин гонител станал самият й
баща. Той бил ревностен поклонник
на идолите и когато узнал, че дъщеря
му вярва в Христа, намразил я и за-
почнал да се отнася с нея жестоко.

илмът “Стоичков”
продължава да полу-
чава международно
признание още пре-
ди официалната си
кинопремиера в

Ìèëàíî, Âàðøàâà è Ëîíäîí
ïðèâåòñòâàò Ñòîè÷êîâ
Документалният филмов разказ за футболната
легенда тръгва по кината у нас през ноември

“Мистериите на Хухла” тази
година излъчиха не един, а
двама творци с титлата “Поче-
тен селянин”, при това от раз-

Фреска на художника Густав Климт, пред-
ставляваща ангел, която бе смятана за
изгубена, е намерена в гараж на жител на
Австрия, пише в. “Кронен цайтунг”. Издание-
то отбелязва, че монументалната творба
(170 см в диаметър) е украсявала виенското
студио, в което художникът е живял и
работил от 1883 до 1892 г. Преди няколко
години, по време на реконструкция на
сградата, творбата изчезнала. Изкуствоведи-
те се опасявали, че тя е загубена завинаги,
докато сегашният й собственик не се
свързал с известния галерист Йозеф Ренц.
Според Ренц притежателят на картината
дори не подозирал колко е ценна, докато
австрийските медии не започнали широко да
отразяват проявите, посветени на 150-годиш-
нината от рождението на Густав Климт,
съобщава БГНЕС.

Бургас бе домакин на Европейска седмица на кинологията за
пети пореден път. В района на хотел “Парк” в Морската градина

се проведе и Европейският шампионат, в който участваха
собственици на домашни любимци от различни страни на Европа.
Състояха се и четири изложби, съчетани с много демонстрации

пично приключе-
ние с много емо-
ция, запомнящи
се герои и специ-

най-високата категория А.
Филмът започна своя по-

ход из Европа на най-елитния
кинофорум - в Кан, със специ-
ална прожекция на 23 май т.г.
за фестивални мениджъри и
филмови търговци, след която
получи отлични отзиви и се-
риозни оферти за дистрибуция
по света. Преди това, на 18
март, “Стоичков” бе избран да
закрие “София филм фест”.
Гала прожекцията в зала 1 на
НДК е единствената досега
пред широка публика в Бълга-
рия, но тя не бе на окончател-
ната версия на филма. Финал-
ният му вариант, предвиден за
разпространение в България
и по света, е вече готов и е с
времетраене 90 минути.

Първото представяне пред
публика на финалния вариант
на “Стоичков” е на 30 юли, по
време на олимпийските игри в
Лондон. Там той ще бъде по-
казан на ексклузивна прожек-
ция в Българския културен
център в английската столица.
Прожекцията е част от българ-
ската културна програма в
дните на Олимпиадата. Хрис-
то Стоичков ще бъде официа-
лен гост на киносъбитието,
където са поканени и редица
световни и български спортни
знаменитости.

Сценарист и режисьор на
“Стоичков” е Борислав Колев,
име с авторитет във филмова-
та критика и журналистика,
автор на сценариите на някол-

ко документални филма на
спортна тема. Зад проекта
стои продуцентска компания
“Камера” в лицето на Димитър
Гочев, Димитър Митовски и
Росен Цанков. Това трио е в
основата на заглавия, извою-
вали голям зрителски и фести-
вален успех, като филмите за
голям екран “Мисия Лондон” и
“Аве” и телевизионните сери-
али “Стъклен дом” и “Под при-
критие”. Копродуценти са БНТ
и Владимир Николай Стоянов
(чрез “Спектакъл” и “Koh-I-Noor
България”). “Стоичков” е реа-
лизиран със съдействието на
Националния филмов център.

Филмът ще тръгне по ки-
ната в България в началото на
ноември 2012 г.

Ф
България. Киноразказът за све-
товната футболна легенда е се-
лектиран за престижния кино-
фестивал в Милано (12-23 сеп-
тември), съобщиха междуна-
родните му дистрибутори от
мултинационалната компания
“Autlook” със седалище във
Виена, научи ДУМА от Влади-
мир Стоев. Преди това” Стоич-
ков” беше избран и за участие
на фестивала във Варшава (13-
22 октомври), който е един от
четиринадесетте най-престиж-
ни световни кинофорума - от
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ЗАГУБЕНА КАРТИНА
НА КЛИМТ Е НАМЕРЕНА
В ГАРАЖ В АВСТРИЯ

Дръзката Мерида
отприщва хаоса

на филма е на 3 август
на Disney Digital 3D и
на 2D в избрани кина,
научи ДУМА от Стойка
Йорданова.

Режисиран от Марк
Андрюз и Бренда Чап-
ман и продуциран от
Катрин Сарафиън, с му-
зика на Патрик Дойл,
“Храбро сърце” тръгва у
нас с гласовете на Сте-
фания Георгиева (Мери-
да), Ася Рачева (Ели-
нор), Петър Върбанов
(Крал Фергъс), Жени
Пашова (Вещица), Сте-
фан Сърчаджиев (Лорд
Дингуол), Пламен Ма-

насиев (Лорд Макин-
тош), Николай Пърлев
(Лорд Макгъфин), Петър
Бонев (Макгъфин-син),
Иван Петков (Макинтош-
син). Песни във филма
изпълнява на български
Невена Цонева.

орис”, поезия и спомени, пуб-
ликувана от ИК “Родопи”. А Не-
дим пак остави без дъх публи-
ката с чудодейните звуци, кои-

то сътвори с вълшебния си лък.
Рекордните температури не ус-
пяха да спрат почитателите на
самобитния културен фест. Над

лични държави. Навръх
Свети Илия над гло-
балното родопско село
статуетка “Цървулът и
земното кълбо” полу-
чиха виртуозният тур-
ски цигулар Недим
Налбантоглу и поетът
от Хухла Петър Васи-
лев. Преди да вземе
наградата, авторът на
“Две праскови посях и
две череши” (песента
на “Диана експрес”,
която всеки българин
знае, по стихотворени-
ето му “Наследство”)
рецитира няколко
свои творби, включе-
ни в последната му
книга “Българска

1000 българи, гърци
и турци изкачиха
Илинденя, за да “ми-
стерясват” до ранни
зори на върха, от
който, както ДУМА
писа, се виждат като
на длан 3 земи -
Българско, Гръцко и
Турско. И тази годи-
на на селския амфи-
театър до тракийско-
то светилище край
възстановения пара-
клис “Свети Пророк
Илия” всеки може-
ше да “консумира”
до насита от пирше-
ството на духа, на-
учи ДУМА от Катя
Стайкова.Снимка Иван АТАНАСОВ/САКАРНЮЗ

Поет и цигулар с титлата
„Почетен селянин”
Поет и цигулар с титлата
„Почетен селянин”
Поет и цигулар с титлата
„Почетен селянин”
Поет и цигулар с титлата
„Почетен селянин”
Поет и цигулар с титлата
„Почетен селянин”

Е
фичния хумор на “Pixar”,
анимационният филм
“Храбро сърце” разказ-
ва нова история сред
загадъчните планини
на Шотландия - тази на
дръзката Мерида, коя-
то се опълчва на веков-
ния обичай и така от-
прищва хаоса, което я
принуждава да открие
значението на истин-
ската храброст, преди
да е станало късно.
Официалната премиера

Лени Кравиц с номинация за подкрепа
в глобалната кауза на УНИЦЕФ
Лени Кравиц с номинация за подкрепа
в глобалната кауза на УНИЦЕФ
Лени Кравиц с номинация за подкрепа
в глобалната кауза на УНИЦЕФ
Лени Кравиц с номинация за подкрепа
в глобалната кауза на УНИЦЕФ
Лени Кравиц с номинация за подкрепа
в глобалната кауза на УНИЦЕФ

Снимка ПРЕСФОТО/БТА
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Общество

Район Място на пункта График  Телефон

“Средец” РС на БСП - ул. “Леге” 10, ет. 4 Понеделник-петък 9:00 - 17:00  029818161
Пространството до метростанция “Сердика”, пред “Уникредит Булбанк” Всеки ден 10:00 - 20:00 ч.

“Красно село” РС на БСП - ул.”Пчела” № 27 Понеделник-петък 9:00 - 18:00  028556150
жк “Красно село”, входа на пазар “Красно село”, откъм бул. “Гоце Делчев” Събота-неделя 10:00-14:00
Руски паметник, кръстовището на бул. “Ген. Михаил Д. Скобелев” и бул. “Цар Борис III” Неделя 11:00 - 15:00

“Възраждане” РС на БСП - ул. “Позитано” 20 Понеделник-петък 9:30 - 18:00  028107268
Кръстовището на бул. “Ал. Стамболийски” и ул. “Опълченска”, до входа на МОЛ “София” Събота и неделя - 10:00 - 16:00
Пазар “Димитър Петков”, от страната на бул. “Димитър Петков” Събота и неделя - 10:00 - 16:00

“Оборище” РС на БСП - бул.”Дондуков” 62 Понеделник-петък 9:00 - 18:00 029446010
Парк “Заимов”, пред кафенето, откъм бул. “Янко Сакъзов” Понеделник - петък 16:00 - 19:00
Пред МОЛ “Сердика” Понеделник - петък 16:00 - 19:00

“Сердика” Пространството между Централна ЖП гара и Централна автогара София Събота-неделя 8:00-19:00 029314171
кв. “Орландовци”, ул. “Съединение”, до бл. 3 Всеки ден 8:00 - 20:00 ч.
Лъвов мост Събота-неделя 8:00-19:00.

“Подуяне” РС на БСП - жк “Суха река”, бл. 11, вх. 1 Понеделник-петък 10:00 - 17:00 029441305
Пазар “Герена”, до светофара на кръстовището на ул. “Васил Кънчев” и ул. “Тодорини кукли” Понеделник-петък 16:30 - 19:30; събота-неделя 9:30-12:30
Пред читалище “Иван Вазов”, ул. “Макгахан” Понеделник-петък 16:30 - 19:30; събота-неделя 9:30-12:30.
жк “Левски Г”, пространството при магазините “Рода”, “Баумакс” и “Техномаркет” Понеделник-петък 16:30 - 19:30; събота-неделя 9:30-12:30

“Слатина” РС на БСП - кв. “Гео Милев”, ул.”Г. Галилей” 17 бл. 251 Понеделник-петък 10:00 - 17:00 028722457
Подлезът при хотел “Плиска” Понеделник-петък 17:00 - 19:30
Парк “Гео Милев”, центъра на парка Събота-неделя 10:00-13:00
Пазар “Ситняково”, до посолството на Република Румъния  Петък 17:00 - 19:30

“Изгрев” РС на БСП - кв.”Изток”, ул.”Пиер Дигейтър” №1 Понеделник-петък 13:00 - 19:00 028720325
жк “Изток”, пл. “Радой Ралин” Всеки ден 16:00 - 19:30
жк “Изгрев” и жк “Изток” - входове на метростанция “Ж. Кюри” Всеки ден 16:00 - 19:30
жк “Дианабад”, пресечката на бул. “Н. Габровски” и ул. “Кирил Цонев”, до магазин “БМБ” Всеки ден 16:00 - 19:30

“Лозенец” РС на БСП - ул.”Димитър Димов” 14 Понеделник-петък 10:00 - 17:00 028656995
Пространството пред метростанция “Стадион Васил Левски” Понеделник-петък 16:30 - 19:30
Кръстовището на бул. “Арсеналски” и бул. “Черни връх”, до входа на МОЛ “София сити център” Понеделник-петък 16:30 - 19:30
Градинката на площад “Журналист” Понеделник-петък 16:30 - 19:30

“Триадица” РС на БСП - ул.”Н. Буботинов”, бл. 31 Понеделник-петък 9:00 - 17:00 029520177
Централен вход на “Южен парк”, откъм бул. “Витоша” Понеделник-петък 16:00 - 20:00; събота-неделя 9:00 - 13:00
Кръстовището на бул. “Христо Ботев” и ул. “Прага” Понеделник-петък 9:00 - 18:00

“Красна поляна” Районен съвет на БСП “Красна поляна”, бул. “Вардар”, бл. 34 Понеделник-петък 11:00 - 17:30 028294615
жк “Красна поляна” - пазар “Росица”, срещу магазин за цветя Понеделник-петък 17:30 - 19:30; събота 10:30-13:30
жк ”Красна поляна” - 3-та част - трамвайна спирка на ул. ”Добротич”, до бл. №329 7:00-10:00 / 16:30 - 18:30

“Илинден” РС на БСП - кв.”Св. Троица”, траф. до бл. 303/Б Понеделник-петък 10:00 - 13:00 028283798

“Надежда” РС на БСП - жк “Надежда”, ул. ”Дравски бой” 6 Понеделник-петък 8:60 - 18:00 029382968; 028362170
бул. “Ломско шосе”, до магазин “345” Всеки ден 17:00 - 20:00
кв. “Свобода”, бул. “Ген. Жеков”, до магазин “ЕНА” Всеки ден 17:00 - 20:00
кв. “Надежда 5”, до магазин “Била” Всеки ден 17:00 - 20:00

“Искър” РС на БСП - жк “Дружба”, траф. до бл. 36 Понеделник-петък 10:00-17:00 029790811

“Младост” РС на БСП - жк “Младост I”, бл. 76 Понеделник-петък 9:00-17:00 028776084

“Студентски” РС на БСП - кв. “Дървеница”, ул. “Бели мел” 2А Понеделник-петък 10:00-17:00 02773334

“Витоша” РС на БСП - жк “Бъкстон”, ул. ”Мусала”, траф. до бл. 38 Понеделник-петък 15:00-20:00 028654871
кв. “Павлово”, пазара Понеделник-петък 16:00 - 20:00
До магазин “Фантастико”, крастовището на бул. “Братя Бъкстон” и ул. “Тодор Каблешков” Понеделник-петък 16:00 - 20:00

“Овча купел”  жк “Овча купел” 1, до търговския дом Събота-неделя 14:00 - 21:00 0896671214

“Люлин” РС на БСП - жк “Люлин”, бл. 348, магазин 1 Понеделник - петък 10:-18:00 028256825
жк “Люлин”, Кооперативен пазар, до тролейбусната спирка в посока центъра Събота - неделя 10:00 -12:00; 17:00-20:00
жк “Люлин”, до метростанция “Люлин”
Подлез на метростанция “Западен парк”
Подлез на метростанция “Сливница”
жк “Люлин”, бул. “Панчо Владигеров”, началната спирка на автобусите за гр. Банкя

Връбница жк “Обеля 2”, до входа на магазин “Т маркет” Сряда 17:00 - 20:00 029433376
жк “Надежда 6”, до магазин “Т маркет” Понеделник 17:00 - 20:00; четвъртък 17:00 - 20:00
жк “Надежда 5”, до магазин “Била” Понеделник 17:00 - 20:00; четвъртък 17:00 - 20:00
кв. “Модерно предградие”, до магазин “Лидъл” и “Кауфланд” Вторник 17:00 - 20:00; събота 17:00 - 20:00
с. Мрамор, площада Петък 17:00 - 19:30; неделя 17:00 - 20:00
с. Волуяк, площада Петък 17:00 - 19:30; неделя 17:00 - 20:00
До метростанция “Обеля” Вторник 17:00 - 20:00; сряда 17:00 - 20:00; събота 17:00 - 20:00

Нови Искър гр. Нови Искър, ул. “Искърско дефиле” 259 Понеделник-петък 17:00 - 19:00 029916507

СПИСЪК
на местата в София, на които ще се разположат временни пунктове

за събиране на подписи за национален референдум за развитието на атомната енергетика в България

огато в даден народ
се роди надарен,  ге-
ниален човек с идеи
и мисли, които са епо-
хални, или нови идео-
логии, като например

Разликата
Ние, българите, исторически си имаме
по-голям брат и той се нарича Альоша

Петър БЪЧВАРОВ история”. Или както мисълта на
Махатма Ганди за “непротивене
на злото”, която събори колони-
алната система на англичаните
в Индия, без да гръмне и една
пушка.

Друг е въпросът, че е дошло
време човечеството да направи
една “решителна крачка”,  ако
не искаме да настъпи в необоз-
римо време един апокалипсис.
Но това е друга тема. Но тя чака
своя отговор, защото народите
вече искат да окупират този
несправедлив свят. Свят на ка-
питал, който разяжда човешко-
то общество отвътре, както  тер-
митите разрушават дървото и
изхвърлят затлачващия талаш
вън от жилището си.

Има обаче и случаи, когато
човешката мисъл тече като един
безсмислен и ненужен порой,
който не върти колелото на мел-
ницата, и тя спира да работи, а
житото остава несмляно.

Такъв един порой са и думи-
те, които нашият президент
търси умишлено, за да впечатли
народа ни със свои приумици,
които нямат нищо общо с днеш-

ната действителност. Според
неговите думи нашият живот е
прекрасен. Нашето бъдеще -
още по-прекрасно. И още други
такива бисери... Същевременно
настройва нас, българите, сре-
щу  братския славянски руски
народ.

Тези мои думи не са лозунг,
нито пропаганда, аз не съм ру-
софил. Аз съм българин, славя-
нин, русите са наши братя, те ни
освободиха от турско робство,
ние, българите славяни, сме

дали писменост на братята рус-
наци, нашата история, култура,
нрави, обичаи и религии са ед-
накви. Това не е никак малко, за
да искам общуване с руснаците,
с руската държава. Никой не е
можал да настрои българския
народ против руския народ и
държава, колкото и да се е опит-
вал, както показва историята.
Даже и Стефан Стамболов, кой-
то беше против царското са-
модържавие.

Збигнев Бжежински обяви

поход срещу източноправослав-
ната църква. Фактически това е
призив за поход срещу днешна
Русия. Това обаче няма да се
получи. Още по-малко ще се
случи, след като президент на
Русия стана Путин.

Просто САЩ никога няма да
станат наш по-голям брат. Ние
исторически си имаме такъв брат
и той се казва Альоша. Днешни-
те наши управници добре го
знаят това и тази мисъл не им
дава мира и добър сън.

К
Махатма Ганди в колониална
Индия или Лев Николаевич Тол-
стой в  крепостна царска Русия,
светът се вслушва в тях. Народи-
те започват да мислят с вековни-
те си  традиции и мъдростта на
вековете.

Това е така, защото такива
свръхнадарени хора отварят го-
ляма дълбока бразда в хилядо-
летната човешка мисъл. Даже
Лев Николаевич не одобрява и
критикува руската православна
църква заради отклонението от
Божественото, поради което го
отлъчват официално от църква-
та. Но никой не прави капитал от
това, а Горки казва за него: “Шей-
сет години звучи този суров и
правдив глас, който разоблича-
ва всички и всичко, той ни раз-
каза за руския живот почти тол-
кова, колкото почти цялата наша
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нес ще продължи да прониква по-хладен
въздух. Температурите ще се понижат и в из-
точните райони максималните ще са между
27 и 32°. Над Западна България ще е слънче-

во. В Източна облачността ще намалее и след обяд
и там ще е слънчево. Максималната температура на
1200 м ще е 23°, а на 2000 м - 16°. По Черноморието
ще е ветровито, с умерен северен вятър. По-значи-
телна ще е облачността в сутрешните часове, след
обяд ще намалее до слънчево време. Максималните
температури ще са 28-30°, температура на морската
вода - 25-28°. Вълнение на морето - 2-3 бала.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.5910

GBP
2.4645

CHF
1.6285
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“≈À≈÷
‘ËÌ‡ÌÒÓ‚Ë ÛÒÔÂ-
ıË Á‡ ‰ÂÎÓ‚ËÚÂ
Ô  Â ‰ Ò Ú ‡ ‚ Ë Ú Â Î Ë
Ì‡ ÁÌ‡Í‡. Ÿ‡ÒÚË-

Œ¬≈Õ
 ÓÎÂ„Ë Ë ¯ÂÙÓ‚Â
˘Â ‚Ë Á‡Ò‚Ë‰Â-
ÚÂÎÒÚ‚‡Ú Û‚‡ÊÂ-
ÌËÂ. Õ‡‰ ‚ÒË˜ÍÓ

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
— Ô‡„Ï‡ÚË˜ÂÌ
ÔÓ‰ıÓ‰ ˘Â ÔËÒÚ˙-
ÔËÚÂ Í˙Ï ËÒÍ‡.
œÓÚËÒÌÂÚÂ Ì‡„Î‡-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ƒÂÌˇÚ Â ËÁÍÎ˛-
˜ËÚÂÎÌÓ ÔÓ‰ıÓ-
‰ˇ˘ Á‡ ÌÓ‚Ë
Ì‡˜ËÌ‡ÌËˇ. ŸÂ

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ƒÂÎ‡Ú‡ ‚Ë ˘Â
ÒÂ  ‡Á‚Ë‚‡Ú
ÒÔÓÂ‰ ÔÂ‰‚‡-
ËÚÂÎÌËÚÂ ÔÎ‡-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ƒÂÌˇÚ ‚Ë ÌˇÏ‡ ‰‡
·˙‰Â ÓÚ Ì‡È-ÎÂ-
ÍËÚÂ, ·˙‰ÂÚÂ
„˙‚Í‡‚Ë. œ‡„Ï‡-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
”ÏÓ‡Ú‡ Â Ì‡ÎË-
ˆÂ, ÌÓ ÂÁÛÎÚ‡-
ÚËÚÂ ˘Â Ò‡ ÔÓ‚Â-
˜Â ÓÚ ‰Ó·Ë.

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ÃËÒÎÂÚÂ ÔÓ-ÔÓÁË-
ÚË‚ÌÓ, ÌÂ˘‡Ú‡ ˘Â
ÒÂ ‡Á‚ËˇÚ ÔÓ-
ÔÎ‡ÌË‡ÌÓ. —ÂËˇ

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ÕÂ ÒË Ò˙Á‰‡‚‡È-
ÚÂ ËÁÎË¯ÌË ‡-
Á Ó ˜ ‡  Ó ‚ ‡ Ì Ë ˇ ,
· ˙ ‰ Â Ú Â  Ô  Â Ï Â -

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
¡Î‡„Ó‰‡ÂÌËÂ Ì‡
Ô Ó Ò Î Â ‰ Ó ‚ ‡ Ú Â Î -
ÌÓÒÚÚ‡ ‚ ‡·ÓÚ‡Ú‡
ÒË ˘Â ÔÓÒÚË„ÌÂÚÂ

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
œÓ‚ÂÂÚÂ ÌÂ˘‡-
Ú‡, ÓÚ ÍÓËÚÓ ÌÂ
‡Á·Ë‡ÚÂ, Ì‡
ÒÔÂˆË‡ÎËÒÚËÚÂ Ë

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

Â Û‰Ó‚ÎÂÚ‚ÓÂÌËÂÚÓ ÓÚ ÔÓ-
ÒÚË„Ì‡ÚÓÚÓ.

ÔÓÎÛ˜ËÚÂ ÔÓ‰ÍÂÔ‡, ‡ÍÓ
ÔÓÚ˙ÒËÚÂ ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘Ë ıÓ‡.

ÂÚÓ Â ÌÂ Ò‡ÏÓ Ú‡Ï, Í˙‰ÂÚÓ
ËÏ‡ Ô‡Ë.

ÌÓ‚Â. ƒ˙ÊËÚÂ ÌÂ˘‡Ú‡ ÔÓ‰
ÍÓÌÚÓÎ.

—˙·ËÚËˇÚ‡ ˘Â ‚Ë ‰˙Ê‡Ú ‚
Ì‡ÒÚÓÂÌËÂ.

ÓÚ ÛÒÔÂ¯ÌË Â‡ÎËÁ‡ˆËË Ë
‚ËÒÓÍ ‰Ûı.

Ò‡Ú‡ ÒË ‰‡ ÒÂ ‚ÁË‡ÚÂ ‚
˜ÛÊ‰ËÚÂ „Â¯ÍË.

ÚË˜Ì‡Ú‡ Ì‡„Î‡Ò‡ ˘Â ‚Ë ÔÓ-
ÏÓ„ÌÂ.

ÂÌË ‚ ËÁÍ‡Á‡ Ë ‰ÂÎ‡Ú‡
ÒË ‰ÌÂÒ.

‰‡ÈÚÂ ÔÂ‰ÌËÌ‡ Ì‡ ÒËÎÌËÚÂ
ÒË ÒÚ‡ÌË.

˜‡Í‡ÌËˇ Ì‡ÔÂ‰˙Í Ë Á‡ÒÎÛÊÂ-
ÌÓÚÓ ÔËÁÌ‡ÌËÂ.

¬ŒƒŒÀ≈…
”ÏÂÂÚÂ ‰‡ Û·ÂÊ-
‰‡‚‡ÚÂ ‰Û„ËÚÂ ‚
Ô‡‚ÓÚ‡Ú‡ Ì‡ Ò‚Ó-
ËÚÂ ÏËÒÎË Ë ÛÒ-

ÔÂ¯ÌÓ ˘Â Î‡ÌÒË‡ÚÂ Ò‚Óˇ
ÒÚ‡‡ Ë‰Âˇ.

☼☼☼☼☼

�����

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ -
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò

 ÛÎÚÛ‡- ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÍÛÎÚÛ-

ÂÌ ·ÎÓÍ
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ-

Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.50 »Ì‰Ë  ̌ - Î˛·Ó‚Ì‡ ËÒÚÓË  ̌ -

Ú‚ ÙËÎÏ /155 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
13.50 —ÂÌ “ÓÔÂ - /142 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
15.05 ÀˇÚÌÓ ÍËÌÓ Ò ¡Õ“1: ìÃ˙ÁÂÎ-

„‡‰î - ‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò- ËÌÙÓÏ‡-

ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/3019 ÂÔËÁÓ‰/
17.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/
17.50 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË/Ô/
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.25 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡- ÂÍÓ Û·-

ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Òî
18.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ - /Ô/
19.00 ÃÓÏË˜ÂÚ‡Ú‡ √ËÎÏÓ - Ú‚ ÙËÎÏ

/22, ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ - ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ

¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â  ̆ ƒÓ·ËÌ‡ ◊Â¯-
ÏÂ‰ÊËÂ‚‡

22.00 ¬ Í‡‰˙: ¡ÂÁÍ‡ÈÌÓ ÎˇÚÓ -
ÙËÎÏ Á‡ ì≈‚Ó 2012î /2
˜‡ÒÚ/

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡- ÂÍÓ Û·-

ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Òî
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - /Ô/

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-

‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍ-
ÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœËˇÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, Ò. 9,
ÂÔ. 9

10.00 ìÃ‡ÎÍË ÒÎ‡‰ÍË Î˙ÊÍËÌËî -
ÒÂË‡Î, Ò. 1, ÂÔ. 13

11.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡ ·Ó„‡-
ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
26

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ ÍÎÂÚÍ‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 15
14.30 ì¿ÎÙî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 15
15.00 ì¿Ì‡ÚÓÏËˇÚ‡ Ì‡ √ÂÈî- ÒÂ-

Ë‡Î, Ò. 6, ÂÔ. 12
16.00 ìŒÚ˜‡ˇÌË Ò˙ÔÛ„Ëî - ÒÂË-

‡Î, Ò. 6, ÂÔ. 12
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 80
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 8
21.00 ìÕËÍËÚ‡: ŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 9
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-

ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ìƒ‡Ï‡ Ë √Â„î - ÂÔ. 10
00.00 ì¿Ì‡ÚÓÏËˇÚ‡ Ì‡ √ÂÈî -

ÒÂË‡Î, ÒÂÁÓÌ 6, ÂÔ. 24
01.00 ìÃ‡ÎÍË ÒÎ‡‰ÍË Î˙ÊÍËÌËî /

Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò. 1, ÂÔ. 13
02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœËˇÚÂÎËî /Ô./ - ÒÂË‡Î,

Ò. 9, ÂÔ. 9

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ-
‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìŸ‡ÒÚÎË‚Ë Á‡Â‰ÌÓî - ÒÂË-
ÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì»Á„Û·ÂÌË „Ó‰ËÌËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ìƒÛ„ËÚÂ ÓÚ˜‡ˇÌË Ò˙ÔÛ„Ëî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
18.00 ì—Ú‡ÌˆËˇ ÕŒ¬¿: —˙‰Â·ÂÌ

ÒÔÓî - Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ ÓÚ
ÒÂÁÓÌ‡

19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì’‡‚‡È 5-0 ì - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ

21.00 ì¡ÓÎÌËˆ‡ ìÃ˙ÒËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ

22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓ:

Ã‡ˇÏËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 10
ÒÂÁÓÌ

23.30 ìŒÒÏÓ ˜Û‚ÒÚ‚Óî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

00.30 ìÀÂÍ‡ Ì‡ ÔÓ‚ËÍ‚‡ÌÂî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

01.30 ì≈‚‡ ÀÛÌ‡î- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
02.30 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ /Ô/
03.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/

06.00 ìΔË‚ÓÚ˙Ú Ë ÔËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡
Ì‡ ƒÊÛÌËÔ˙ ÀËÈî - ‰ÂÚÒÍË
ÒÂË‡Î

07.00 ì Ó‰Ó‚Ó ËÏÂ: —˙ÒÂ‰ÒÍË ‰Âˆ‡î
- ‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

08.30 ì»ËÒî /Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 11
10.00 ì»Á‚˙Ì Ë„‡Ú‡î /Ô./- ÒÂË-

‡Î, Ò.2, ÂÔ. 10
11.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î /Ô./-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 6
12.00 ì¡‡Ì‰ËÚÒÍËˇÚ œÂÚÂ·Û„î/Ô./

- ÒÂË‡Î, Ò.6, ÂÔ. 4
13.00 ì—Ì‡ÈÔÂËÒÚËî/Ô./ - ÒÂË‡Î,

Ò.2, ÂÔ. 10
14.00 ìŒÔ‡ÒÌ‡ ÁÓÌ‡î /Ô./- “ËÎ˙,

≈Í¯˙Ì, œËÍÎ˛˜ÂÌÒÍË,
—¿Ÿ, 1994 „., –ÂÊËÒ¸Ó:
—ÚË‚˙Ì —Â„‡Î, ¬ ÓÎËÚÂ:
—ÚË‚˙Ì —Â„‡Î, Ã‡ÈÍ˙Î  ÂÈÌ,
¡ËÎË ¡Ó· “ÓÌÚ˙Ì

16.00 ìÃÂÌÚ‡ÎËÒÚ:  ‡‰Âˆ˙Ú Ì‡
ÏËÒÎËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 8

17.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 7

18.00 ì—Ì‡ÈÔÂËÒÚËî - ÒÂË‡Î, Ò.2,
ÂÔ. 11

19.00 ì¡‡Ì‰ËÚÒÍËˇÚ œÂÚÂ·Û„î -
ÒÂË‡Î, Ò.6, ÂÔ. 5

20.00 ì»ËÒî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 12
21.30 ì≈ÍÒÔÂËÏÂÌÚ˙Úî - ÒÂË‡Î,

Ò.2, ÂÔ. 12
22.30 ì”·ËÈÒÚ‚Ó ‚ ·‡Á‡Ú‡î -

“ËÎ˙,  ËÏËÌ‡ÎÂÌ, —¿Ÿ,
2005 „.

00.30 ì≈ÍÒÔÂËÏÂÌÚ˙Úî/Ô./ - ÒÂË-
‡Î, Ò.2, ÂÔ. 12

01.30 ì69 Á‡‰˙ÎÊËÚÂÎÌË ÌÂ˘‡ ‚
ÒÂÍÒ‡î - ÂÓÚË˜Ì‡ ÔÓÂ‰Ë-
ˆ‡ Ì‡ PLAYBOY

�����

�����

�����☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼
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ÒÎÒÎ 2
ÒÈÐÀÆ ¹56

ÍÀ ÁÑÒ
6 от 49

I ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (6) няма
II гр. (5) 9 по 3525,40 лв.
III гр. (4) 679 по 46,70 лв.
IV гр. (3) 14 903 по 3,00 лв.
ДЖАКПОТ: 210 350,96 лв.
II ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (6) няма
ДЖАКПОТ: 126 914,08 лв.

6 от 42
I гр. (6) няма
II гр. (5) 8 по 1589,40 лв.
III гр. (4) 410 по 31,00 лв.
IV гр. (3) 7126 по 2,60 лв.
ДЖАКПОТ: 29 063,00 лв.

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (5) 1 от 20 722,60 лв.
II гр. (4) 370 по 56,00 лв.
III гр. (3) 10 637 по 2,60 лв.
II ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (5) 2 по 10 361,30 лв.
II гр. (4) 423 по 49,00 лв.
III гр. (3) 10 773 по 2,60 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
I гр. (3) 22 по 745,80 лв.
II гр. (2) 2734 по 6,00 лв.

кратки

ветана Пиронкова по всяка вероят-
ност ще бъде знаменосец на българ-
ската делегация в Лондон. Звездата
на родния женски тенис ще дефили-
ра със знамето на церемонията на

Генералният секретар на БОК Белчо Горанов (вляво)
и заместник-министърът на транспорта Валери Борисов
слагат печат върху пощенска марка, която бе издадена

за българските участници в ХХХ Олимпийски игри в Лондон

Лудогорец продаде 20
билета от по 2000 лв.

Сериозен приход в касата отче-
тоха в Лудогорец за двубоя с Дина-
мо Загреб, след като са продадени
20 ВИП-пропуска на цена от 2000 лв.
Парите ще бъдат вложени в ДЮШ
на клуба и в спортните бази. Всеки,
закупил билет за мача от II предва-
рителен кръг на Шампионската лига,
ще има персонален сервитьор. По-
следната информация от Разград
сочи, че почти 2/3 от билетите
вече са продадени. Основното при-
теснение на домакините е вероят-
ността хърватски запалянковци да
опитат да закупят пропуски от сво-
бодната продажба. От Динамо са
заявили, че няма да продават биле-
ти на свои фенове и вероятно днес
ще върнат изпратените от Лудого-
рец 350 билета.

Славия не успя
да бие
Спартак Плевен

Славия  не успя да бие второ-
дивизионния Спартак Плевен 2:2 в
контрола в Банско. В 20-ата мину-
та “белите” поведоха с гол от
дузпа, реализиран от Владислав
Златинов. Нарушението за 11-ме-
тровия наказателен удар беше
извършено срещу бразилеца Жуни-
ор. В 55-ата мин. новото попълне-
ние на столичани Атанас Чепилов
вкара за 2:0. В края на срещата
Станислав Краев изненадващо
реализира 2 попадения, за да фик-
сира резултата. В състава на Сла-
вия бяха каращите пробен период
Витор Увос (Браз) и котдивоарски-
ят нападател Хамед Коне. Испа-
нецът Уго Лопес не игра, но ще
бъде в състава за контролата с
Черно море довечера.

Черноморец уреди
контрола с малтийци

Черноморец Бургас добави
още една контролна среща към
своята лятна подготовка. “Аку-
лите” ще премерят сили с мал-
тийския ФК Хамрун Спартанс в
петък. Спарингът ще се играе на
стадион “Лазур” и е с начален час
19.30. Отборът от Малта е на
10-дневен подготвителен лагер
в Банско и ще изиграе още някол-
ко контролни срещи по време на
своя престой.

Ц
ЦВЕТИ ЗНАМЕНОСЕЦ
В ЛОНДОН?

откриването на летните олимпийски игри на
27 юли. До последно от БОК умуваха на
кого да поверят честта да излезе с българ-
ския трибагреник в Лондон. Варианти бяха
Григор Димитров и легендарният Йордан
Йовчев. Гимнастикът обаче бил суеверен.
Възможност да носи знамето бил и някой
от националите по волейбол. Носенето на
националния флаг ще отнеме част от сво-
бодното време на Пиронкова, която трябва
да мине няколко репетиции. Освен това
Цвети трябва да издържи на няколкочасо-
вата церемония по преминаване на всички
делегации на стадиона в Лондон. На Олим-
пиадата в Пекин през 2008 година знаме-
носец на България беше плувецът Петър
Стойчев. Цвети няма да е единствената
тенисистка, която ще представи страната
си в Лондон. Звездата на Русия Мария
Шарапова ще прави компания на нашето
момиче, както и тяхната колежка от корта -
полякинята Агниешка Радванска.

ационалните ни
състезатели по вди-
гане на тежести са
тествани общо 40
пъти за допинг тази

Тествали щангистите
40 пъти за допинг

Треньорът на националния отбор по вдигане на тежести
Иван Иванов, генералният секретар на федерацията Борислав

Гидиков (в средата) и наставникът на жените Кристиана
Колева позират със знамена на България, които ще подарят

на състезателите ни на Олимпиадата

Гоним медал на Олимпиадата, общински
съветник вдига в британската столица

Марин МИЛАШКИ

Н
година. Само последния ме-
сец щангистите ни са били
проверявани по няколко пъти
и дори са им взети кръвни
проби. Световната антидо-
пингова централа следи
изкъсо нашите заради исто-
рическите скандали послед-
ните години. Във федерация-
та обаче са спокойни, защо-
то всяко вещество, което се
приема, се тества предвари-
телно, за да не “изгърмим”,
както преди 4 години, когато
11 проектоолимпийци бяха
пипнати с бионабол. Тогава
им бяха давани хранителни
добавки с неясен произход,
а отговорен бе треньорът
Пламен Аспарухов, който
обаче не бе наказан.

“Целият отбор се храни с
биохрани, за да сме спокой-
ни. За хранителните добавки
да не говорим. Направили
сме така, че щангистите ни
да имат всичко. Остава само
да се представят на ниво в
Лондон. Ще участваме само
с Милка Манева (63 кг) и
Иван Марков (85), но можем
да вземем медал. Трябва
само да покажат това, което
и на тренировка. Заложихме

на тях, защото имат най-доб-
ри постижения и са най-опит-
ни. Проблем е само, че ня-
мат състезания последните
години, защото преди Игри-
те в Пекин също бяха хвана-
ти с допинг”, заяви генерал-
ният секретар на федерация-
та Борислав Гидиков. Мане-
ва, която е общински съвет-
ник в Смолян, има по-големи
шансове за медал, защото е
с 4-та предварителна заявка,
а в нейната категория ще
участват общо 7 жени. При

Марков е по-сложно, защото
той ще се състезава с 2-ма
представители на Иран, кои-
то са основни фаворити, по-
следния ни световен шампи-
он Иван Стоицов, който ще
вдига за Азербайджан, и ре-
кордьора в движението
изхвърляне Андрей Рибаков
(Блрс), който в Пекин взе
сребро.

До последно в България
ще се подготвя Стоян Енев
(62), който е резерва. Брон-
зовият медалист от евро-

пейското в Анталия през про-
летта обаче ще пътува за
британската столица, ако
Марков се контузи.

За Англия ще летят само
двамата треньори Иван Ива-
нов и Кристиана Колева, а
останалият персонал не е
допуснат. Щангистите ни ще
разполагат само с доктор -
Иван Иванов, който е заявен
и за националите по бокс.
Подготовката на един шан-
гист за Олимпийските игри
струва между 120 и 150 лв.
на ден. Федерацията обаче
има допълнителни приходи и
се справя финансово. Прези-
дентът Неделчо Колев и хо-
рата около него се борят да
вземат европейското първен-
ство догодина, което нашите
искат да се проведе във Вар-
на.

“Състезаваме се с Глаз-
гоу, но тяхната спортна про-
грама е по-напечена от на-
шата и е по-вероятно да ни
го дадат на нас. На 90% съм
сигурен, че ще го спечелим”,
добави Гидиков, олимпийски
шампион от Сеул 1988 г.

Колева съжалява, че
дъщеря й Румяна Петкова не
е успяла да се пребори за
визата при жените за Олим-
пиадата. През септември
Руми ще вдига сватба и се е
зарекла да се върне отново в
залата, за да може да напра-
ви бенефиса си в Рио де
Жанейро след 4 години.
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БЕРБО С ЮНАЙТЕД
НА ТУРНЕ В ЮАР

Фабио Капело е новият селекционер на
руския национален отбор. 66-годишният спе-
циалист беше един от 13-те кандидати за
поста след напускането на Дик Адвокаат след
европейското първенство.

“Решихме да назначим Капело за тре-
ньор на националния отбор. В идните дни
очакваме той да пристигне в Русия, за да
уточним последните детайли по договора.
Тогава ще се състои и официалното подпи-
сване на контракта”, заяви вицепрезидентът
на руската футболна асоциация Никита Си-
монян. Договорът, който е предложен на ита-
лианеца, е за 6 години. Основната цел пред
него ще бъде да класира руския национа-
лен отбор на световното първенство в Бра-
зилия през 2014 г. В кариерата си Капело
е бил треньор на национален отбор само
веднъж - той водеше Англия от 2008 до
2012 г. На клубно ниво италианецът е спе-
челил почти всички възможни трофеи в ев-
ропейския футбол. Той е водил Милан, Рома,
Ювентус и Реал Мадрид.

КАПЕЛО ПОЕ РУСИЯ

Мениджърът на Манчестър Юнай-
тед сър Алекс Фъргюсън взе Димитър
Бербатов на предсезонното турне в
ЮАР. Чепатият шотландец събра гру-
па от 22 играчи, в която освен опитни
футболисти има и доста млади таланти
от школата. Освен българина сред по-
опитните са Рио Фърдинанд, Майкъл
Карик и Пол Скоулс. В групата е ново-
то попълнение Шинджи Кагава и
завърналият се от наем в Бешикташ
португалски нападател Бебе. Сред
избраниците не са играчите, които
бяха на Евро 2012 и получиха по-голя-
ма почивка, както и тези, които ще уча-
стват на олимпийските игри. “Червени-
те дяволи” играят с Ама Зулу в Дърбан
утре, а в събота е гостуването на Аякс
Кейптаун. Другата сряда Юнайтед има
мач срещу Шанхай Шенхуа на Анелка
и Дрогба в Шанхай. През август англи-
чаните гостуват за мачове в Норвегия,
Швеция и Германия.

СТОИЧКОВ ЦЕЛИ
ФЕН С БУТИЛКА

Пореден скандал в Румъния зафор-
ми българската легенда Христо Стоич-
ков. Литекс загуби с 0:3 от Стяуа в кон-
трола на с. “Генча” в Букурещ. В 71-ата
минута на двубоя камерите уловиха как
Стоичков рита с левия си крак бутилка
минерална вода, която полита към пуб-
ликата и удря фен. Ицо явно е бил про-
вокиран от феновете, които има за
какво да му се сърдят. Веднага след
шута Камата се стрелна към агитката и
с ръка помоли за извинение. Треньорът
на Литекс прекара 2 дни в Румъния,
през които не демонстрира и капка
уважение към домакините. Първо той
каза, че не познава нито един от фут-
болистите на Стяуа. “Аз знам само
Хаджи и Попеску”, отсече Камата. След
това на въпрос как се чувства в Буку-
рещ, Христо отвърна: “Пазя само добри
спомени, бихме ви тук с 3:0”, визирайки
квалификация за Евро 1992.
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Фабио
Капело
пое
Русия
Стр. 23

гледайте

ПО ЕВРОСПОРТ
ЛЕКА АТЛЕТИКА

20.30 Гран при
на Люцерн

БОКС
22.45 Лучиен Буте -

Карл Фроч

„Червените” шампион
по водна топка

Ватерполистите на ЦСКА побе-
диха Локомотив-Никола Нанов Со-
фия с 9:8 в третата и решаваща
среща в басейна на спортния ком-
плекс “Диана” и спечелиха златните
медали на държавното първенст-
во по водна топка. В първия мач
от финалите Локомотив с 12:5,
във втората среща “червените”
изравниха резултата в мачовете
след 14:13, а в решителната сре-
ща се наложиха след драма.

Котоошу с 3-та
загуба в Нагоя

Калоян Махлянов-Котоошу ин-
касира 3-та загуба на летния
турнир по сумо в Нагоя. В схватка
от IX ден исполинът от Джулюни-
ца загуби от Тойоношима, най-
ниския професионален сумист. 169-
сантиметровият японец успя да
пребори 203-см българин с хвърля-
не “котенаге”. Другият българин,
Даниел Иванов-Аоияма, надви Мьо-
гирю и е с 3 актив от 3 победи и
6 загуби. Без загуба продължават
единствено Хакухо и Харумафуд-
жи. Калоян излиза срещу естон-
ския исполин Баруто днес, а Дани-
ел ще спори с Шоходзан.

СКА може да остане без
ст. “Българска армия” и за
мачовете си от “А” група,
след като спортното ми-

ЦСКА без стадион за „А” група

Люис Хамилтън (Вбр) от
отбора на Макларън
поиска по улиците на
Москва да се проведе
старт от Формула 1.
Британецът, световен
шампион от 2008 година,
разкри, че руската
столица му допада и ще
стане страхотно състеза-
ние. Той визира улиците
около Кремъл, но не е
ясно дали това ще
стане. Русия ще приеме
старт от Формула 1 през
2014 г., когато домакин
ще бъде Сочи. Договорът
бе подписан през 2010 г.
и е за 7+5 години.
Хамилтън пък бе в Моск-
ва, където със своя
Макларън взе участие в
демонстративното шоу
“Москва Сити Рейсинг”.

Най-добрите райдери
в света показаха
уменията си пред
храма “Василий
Блажений” в Москва.
Там бе и световният
шампион за 2008
година във Формула
1 Люис Хамилтън,
който даде
специален автограф
за ДУМА

Спортното министерство отказа да даде лиценз на „Армията”, „армейците” имат още месец

да лицензират стадиона. ЦСКА
обаче получи последен шанс да
спаси дома си. От министерство-
то дадоха месец “червените” да
изпълнят всички предписания.
Ако и той не бъде спазен, “ар-
мейците” ще забравят за мачове
на своя стадион и ще трябва да
домакинстват на “Васил Левски”.
Именно на Националния стади-
он ще се играят и евромачовете
на клуба. През пролетта ЦСКА
получи “Армията” на концесия за
срок от 20 години, а по договор
Димитър Борисов и Иво Иванов
трябва да инвестират 1,5 млн. лв.
само през първата година, но

засега не е вложен нито лев.
Валери Божинов пък започна

тренировки с ЦСКА. Националът
само ще поддържа форма под
ръководството на Стойчо Младе-
нов. Нападателят все още е без
отбор, но разкри, че до края на
седмицата ще заиграе или в Ита-
лия, или в Германия. Божинов се
готви с “червените”, след като от
Левски му отказали деликатно
заради предстоящия им мач от
Лига Европа с ФК Сараево в
четвъртък. Шефовете на клуба от
“Герена” му обяснили, че не ис-
кат съставът да се разсейва из-
лишно от заниманията си.

Ц
нистерство отново отказа да даде
лиценз. Представители на
държавното ведомство инспекти-
раха вчера съоръжението, но по
него не са извършени никакви
ремонти. Чиновниците на Свилен
Нейков престояха няколко мину-
ти на “Армията”, но това им бе
напълно достатъчно да устано-
вят, че не е завинтена дори една
гайка. Когато от министерството
се увериха, че предишните пред-
писания не са спазени, отказаха

Снимка Христо СЪБЕВ
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ЦСКА ще съди Димитър Ангелов-Дучето, който лъжел
привържениците на клуба. Шефът на фенклуба ще дава
обяснения, защото изфабрикувал обвинения към шефовете на
тима. Ангелов обвини управата, че участва в “черно тото” и
срива клуба, но сега ще трябва да доказва твърденията си.
“Да обичаш ЦСКА не означава да получаваш пари. Любовта
към тима не минава през кетъринг фирми. Нито пък е разли-
ка между дадените и получените средства за хореографии.
Ангелов прекрачи границата на човек, отговорен за обедине-
нието на Сектор Г. Това не е наша оценка, а тази на Север-
ната трибуна. Маските в Сектор “Г” паднаха. Факт – докато
привържениците аплодираха представянето на първия ни
отбор, на „Българска армия”, други оглозгваха агнета на
тежки софри, далеч от стадиона. Ето защо всички сме един-
ни в борбата с двуличието. Няма как – става въпрос за
клуба, а не за дъмпинг на цени’, заявиха от “Армията”.


